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روزنامه

تریبون ها  صاحبان  و  سیاسیون  اینکه  بیان  با  جمهوری  رییس 
عرصه مقابله با کرونا و حفظ سلامت مردم را به میدان کشکمش های 
سیاسی تبدیل نکنند، گفت: دولت و ستاد ملی مبارزه با کرونا در 
مسیر خدمت به سلامت مردم،  اجازه نداده اند این کشمکش ها و 
حاشیه پردازی ها مسیر خدمت را مختل کند.  حجت الاسلام و 
المسلمین حسن روحانی عصر دوشنبه در جلسه بررسی نهایی 
دستورالعمل های »طرح جامع اعمال محدودیت های پویا در مقابله با 

کرونا« که با اجرای آن از روز شنبه هفته آینده، محدودیت های

 فرمانده قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا با بیان اینکه 
وقتی منطقه ای قرمز می شود، تجمعات و ترددها نباید باشد، گفت: 
برخی فرمانداران مراعات برخی رودربایستی ها را می کنند؛ در 
جلسه استانداران هم گفتم هر جا رودربایستی دارید به من ارجاع 
بدهید و بر گردن من وزیر کشور بیندازید.  »عبدالرضا رحمانی 
فضلی« روز دوشنبه در نشست ویدئو کنفرانسی با فرمانداران 
همه  از  اینکه  بیان  با  کشور  سراسر  بهداشت  شبکه  روسای  و 
ظرفیت ها برای اجرای طرح محدودیت برخورداریم، گفت: پلمب، 

رییس جمهوری: 

سلامت مردم را به میدان 
کشکمش های سیاسی تبدیل نکنید

رحمانی فضلی خطاب به فرمانداران سراسر کشور؛

ممنوعیت تجمعات و ترددها بدون 
رودربایستی اجرا شود
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت:در دو هفته اخیر 
میزان ورودی و خروجی بیماران کرونایی در بیمارستان های 
قم با هم برابر بوده است و این درحالی است که انتظار می 

رفت کاهش ابتلاء به کرونا را شاهد باشیم. دکتر محمدرضا 
قدیر، رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، در تشریح آخرین 

وضعیت شیوع بیماری کرونا در استان گفت: در دو هفته

سخنگوی ستاد ملی مبارزه با کرونا خبر داد:

اعمال محدودیت های شدید در ۲۵ مرکز استان و همه کلانشهرها

شهردار قم خبرداد:

سرمایه گذاری2هزار میلیارد تومانی 
در بلوار پیامبر اعظم)ص(

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

ثبات آمارهای کرونایی 
نگران کننده است

2

8

8

8

چرا اینترپل خاوری را به ایران تحویل نمی دهد؟

1

در  تومانی  میلیارد   2000 سرمایه گذاری  از  قم  شهردار 
گفت:  و  خبرداد  سال 99  پایان  تا  اعظم)ص(  پیامبر  بلوار 
60 درصد آن مربوط بخش خصوصی و تعاونی  و ٤0 درصد 

سهم شهرداری است. دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در 
بلوار  بدنه  در  بصیرت  پروژه  اجرایی  عملیات  آغاز  حاشیه 

پیامبراعظم)ص( در گفت و گویی با اشاره به پروژه های

 ورودی و خروجی بیمارستان ها برابرشده اشت 
انتظارکاهش مبتلایان را داشتیم 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: در روزهای اخیر دو تانکر حمل 
غیرمجاز پسماندهای صنعتی در بخش سلفچگان توسط کارشناسان و محیط بانان 
این اداره کل شناسایی و توقیف شدند. سید رضا موسوی مشکینی در سخنانی 
اظهار داشت: متأسفانه با افزایش فشارهای اقتصادی بر واحدهای صنعتی، تخلف در 
حوزه های گوناگون زیست محیطی به ویژه مدیریت اصولی پسماندها شدت گرفته 
است. وی با بیان اینکه بر اساس ماده 7 قانون مدیریت پسماند، مدیریت پسماندهای 

صنعتی برعهده تولیدکننده پسماند است، خاطرنشان کرد: واحدهای آلاینده

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم خبر داد:

توقیف تانکرهای غیرمجاز حمل پسماند در سلفچگان
 

مدیرکل ارتباطات و امور بین المل شهرداری قم گفت: 2 هزار و 136 معبر در قم 
به نام شهدا نام گذاری شده است که 90 درصد معابر را تشکیل می دهد. مهدی 
کلانترزاده  یک شنبه شب در مراسم رونمایی از ۴0 پلاک کوچه و خیابان با نام 
شهدا با اشاره به آمار مربوط به نام گذاری معابر، اظهار کرد: از کل معابر نامگذاری 
شده 2 هزار و 136 معبر به نام شهدا در قم نامگذاری شده است و حدود 90 
درصد معابر قم مزین به نام شهدای والا مقام است. مدیرکل ارتباطات و امور 

بین المل شهرداری قم با اشاره به تفکیک درصد مناطقی که به نام شهدا

مدیرکل ارتباطات و امور بین المل شهرداری قم :

بیش از 2 هزار معبر در قم مزین به نام شهداست

88

عضو شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد

اختلاف 7 برابری ارزش خانه در مناطق مختلف قم

شرکت مخابرات ایران- منطقه قم

عضو شورای اسلامی شهر قم ارزش هر متر مربّع مِلک مسکونی را در قم از 
حدود متری 6 تا حدود متری حدود 40 میلیون تومان عنوان کرد. 

حجت الاسلام سیدمحمد آتش زر در نشست دیروز شورای اسلامی شهر قم 
با اشاره به محرومیت های بخشی از مناطق قم از جمله منطقه 6 بیان کرد: 
بخشی از مساعدت ها برای رفع معضلات این مناطق باید از سوی خود منطقه 
انجام شود. وی افزود: سیاست شورای شهر همواره بر این بوده که در این 

مناطق، کمترین فشار به مردم در زمینه پرداخت عوارض و مانند آن وارد شود.
عضو شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: با این حال باید بین افرادی که 
ساختمانی محدود برای خود و خانواده شان می سازند و افرادی که مجموعه 
های آپارتمانی تأسیس می کنند، تفاوتی دیده شود که یکی از این تفاوت ها، 
تفاوت در پرداخت عوارض است. آتش زر با بیان ضرورت تغییر در محاسبه 
عوارض شهرداری اظهار کرد: امروزه ارزش هر متر مربع مِلک مسکونی در 
نقاط مختلف قم از حدود 6 تا حدود 40 میلیون تومان در تغییر است که باید 

این امر نیز در پرداخت عوارض لحاظ شود. وی اضافه کرد: البته برنامه ریزی 
ها باید به گونه ای باشد که هر فرد  متناسب با توان مالی خود اقدام به پرداخت 
عوارض کند، با این توضیح که در هر صورت نباید فشاری در این زمینه به اقشار 
ضعیف وارد آید. عضو شورای اسلامی شهر قم همچنین گفت: این عوارض 
پرداختی از سوی مردم برای خدمات دهی به خود آنان لحاظ می شود و البته 

عوارض هر منطقه شهری هم می تواند در همان منطقه به کار گرفته شود.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم در این نشست معضلات و محرومیت 
های برخی از مناطق قم را بی ارتباط به بحث عوارض عنوان و بیان کرد: 
بنده پس از 15 سال فعالیت در شورای شهر به خوبی می دانم که برای برخی 
مناطق شهری قم مانند منطقه 6، ظرفیت انبوه سازی از همان ابتدا تعریف 
نشده است. حسن بختیاری خاطرنشان کرد: به هر حال اگر اراده ای برای 
رفع محرومیت از این مناطق وجود دارد، این ما هستیم که باید روندمان را تغییر 

دهیم.

عضو شورای اسلامی شهر قم  مطرح کرد

اختلاف 7 برابری ارزش خانه در مناطق مختلف قم
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رییس جمهوری با بیان اینکه سیاسیون و صاحبان 
سلامت  حفظ  و  کرونا  با  مقابله  عرصه  تریبون ها 
تبدیل  سیاسی  کشکمش های  میدان  به  را  مردم 
نکنند، گفت: دولت و ستاد ملی مبارزه با کرونا در 
مسیر خدمت به سلامت مردم،  اجازه نداده اند این 
را  پردازی ها مسیر خدمت  و حاشیه  کشمکش ها 

مختل کند. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی عصر 
دوشنبه در جلسه بررسی نهایی دستورالعمل های 
»طرح جامع اعمال محدودیت های پویا در مقابله 
با کرونا« که با اجرای آن از روز شنبه هفته آینده، 
مختلف  شهرهای  در  شدید  محدودیت های 
تاکید کرد: تمام  به اجرا گذاشته می شود،  کشور 
دستورالعمل ها در خصوص اجرای این طرح برای 
شهرهای در وضعیت قرمز، نارنجی و زرد، باید به 
روشنی و دقیق، تا صبح چهارشنبه به اطلاع مردم 

برسد و به مراکزی که باید ابلاغ شود، اقدام شود. 
ضروری  همچنین  کرد:  اظهار  رییس جمهوری 
است به تمامی مشاغل، کارکنان، کارگران و کسب و 
کارها، مراکز آموزشی و گروههای که در طرح از آنها 
یاد شده، از طرف دستگاه های مسوول ابلاغ های 

لازم انجام گیرد.
سوم  موج  مهار  برای  اینکه  به  اشاره  با  روحانی 
افزایش قدرت شیوع  به  با توجه  ویروس کرونا که 
و بیماری زایی آن، بسیار سنگین تر از قبل است، 
با  همگان باید مقررات و دستورالعمل های مقابله 
اجتماعی  و  شرعی  ای  وظیفه  عنوان  به  را  کرونا 
رعایت کنند، گفت: پیروزی بر کرونا نیازمند کارزاری 
مبتنی بر »همبستگی« میان حاکمیت، همبستگی 
در میان نهادهای مدنی داوطلب و نهایتا همبستگی 

مابین شهروندان و حاکمیت است.
رییس جمهوری با بیان اینکه بسیج همگانی باید 
بیانجامد،  بیماری  با  مبارزه  برای  ملی  آمادگی  به 
مبارزه  برای  ملی«  »آمادگی  ایجاد  نیازمند  افزود: 
با بیماری هستیم و نباید اجازه داد که رقابت های 
را  شهروندان  در  رهاشدگی«  »احساس  سیاسی، 

تقویت کند.
روحانی با اشاره به اینکه »در برابر کرونا یا همه 
بازنده ایم و یا همه پیروز« و دولت به دنبال پیروزی 
ملی و سلامتی برای همه است، اظهار داشت: بی 
تردید در تحریم و فشار حداکثری، هر تصمیمی 
برای مهار بیماری به »تصمیم سخت« بدل می شود 
اما اولویت نخست در انتخاب های سخت و تعیین 

سیاست های بهینه، »جان عزیز« هر ایرانی است.
رییس جمهوری با تاکید مجدد به همه سیاسیون، 
عرصه  اینکه  برای  تریبون ها  صاحبان  و  ها  رسانه 

به میدان  را  و حفظ سلامت مردم  با کرونا  مقابله 
کشکمش های سیاسی تبدیل نکنند، گفت: دولت 
و ستاد ملی مبارزه با کرونا طی ۹ ماه گذشته، فارغ 
از جریان سازی های سیاسی و حاشیه پردازی های 
در مسیر  منسجم  و  به طور هماهنگ  ای،  رسانه 
و  انجام داده  را  به سلامت مردم کار خود  خدمت 
هیچ گاه اجازه نداده اند این کشمکش ها و حاشیه 

پردازی ها مسیر خدمت را مختل کند. 
روحانی تصریح کرد: همه ما به نوبه خود در قبال 
جان و سلامت یکدیگر مسوولیت داریم و باید به 
یکدیگر در این مبارزه نفس گیر کمک کنیم و همه 
دستگاه های دولتی همانطور که در ۹ ماه گذشته با 
اولویت قرار دادن مقابله با کرونا در شرایط تحریمی، 
تمامی همت و اراده خود را برای تضمین سلامت 
مردم به کار گرفته در این بسیج عمومی، پررنگ تر 
و قوی تر از گذشته در کنار وزارت بهداشت و درمان 
اهمیت  بر  تاکید  با  جمهوری  رییس  بود.  خواهد 
اطلاع رسانی دقیق و به موقع درباره جزئیات این 
گفت:  مردم  همراهی  و  همکاری  جلب  و  طرح 
کمیته تبلیغات موظف است به روشنی و شفافیت با 
استفاده از ظرفیت های رسانه ای کشور و رسانه ملی 
و فضای مجازی مردم را نسبت به این طرح آگاه کند 
به طوری که هیچ کس نباید نسبت به این موضوع 

دارای ابهام باشد.
روحانی تصریح کرد: اطلاع رسانی در این راستا 
از  باید در یک مسیر واحد هدفمند انجام گیرد و 

اظهارنظرهای متناقض و یا مشکوک و ابهام برانگیز 
شود،  می  عمومی  افکار  شدن  مشوش  باعث  که 
مقررات  از  تخلف  راستا،  همین  در  گردد.  پرهیز 
در  ضدارزش  عنوان  به  باید  عمومی  بهداشت 
فرهنگ عمومی جامعه تثبیت شود و موارد تخلف، 
عمومی  حقوق  و  حق الناس  به  تعرض  عنوان  به 
نیروی  گفت:  جمهوری  رییس  شود.  مطرح 
انتظامی و بسیج ضروری است اجرای کامل و بدون 
استثناء، تصمیمات انضباطی مقررات فاصله گذاری 
اجتماعی و محدودیت شدید بهداشتی را اجرا نموده 
و ضابطین نسبت به جریمه اقلیت بسیار کوچک 
متخلفین که امنیت بهداشتی جامعه را به خطر می 

اندازند، اقدام نمایند.
درمان  و  بهداشت  وزارت  اظهارداشت:  روحانی 
نیز همانطور که در بیانیه ام به آن اشاره کردم به 
طور کامل و بدون اغماض، طرح نظارت بر قرنطینه 
در  و  و هشدار  تماس  و شناسائی حلقه  مبتلایان 

صورت لزوم جریمه را اجرا کند.
ملی  ستاد  عملیاتی  قرارگاه  جمهوری  رییس 
مبارزه با بیماری کرونا  را نیز موظف کرد اجرای همه 
مصوبات ستاد ملی از سوی دستگاههای مسوول را 

پیگیری و رصد نماید و گزارش آن را ارائه کند.
روحانی اظهارداشت: سازمان برنامه و بودجه نیز 
موظف است  اعتبارات مورد نیاز وزارت بهداشت و 
درمان و دیگر دستگاههای مسوول در امر مقابله با 

کرونا را به فوریت تأمین کند.

رئیس قوه قضائیه:

هیچ نقطه ای از کشور برای تروریستها 
امن نیست

رئیس قوه قضاییه گفت: انهدام مواضع تروریست ها در غرب کشور توسط سپاه 
پاسداران نشان می دهد جرائم تروریست ها مشمول مرور زمان نخواهد بود و هیچ 

نقطه ای برای آنها نقطه امن نیست.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح دیروز شورای عالی قوه قضائیه با اشاره به 
اعلام شرایط ویژه برای مقابله با کرونا در کشور، تصریح کرد: شرایط موجود اجرای قاطع 
مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا از موضع حاکمیتی و نظارت بر این فرایند را می طلبد 

و نظارت بر اجرا، شرط موفقیت این تصمیمات است.
رئیس قوه قضائیه با تقدیر از فداکاری و تلاش های شبانه روزی کادر درمانی و پزشکی 
کشور، رعایت کامل همه دستورالعمل ها و شیوه نامه های بهداشتی از سوی مردم را 

بهترین کمک به کادر درمان در این شرایط دانست.
رئیسی با تأکید بر رعایت اصول بهداشتی در قوه قضائیه نیز به مدیران دستگاه قضائی 
توصیه کرد برای کاهش تراکم در مجموعه اداری و مراجع قضائی برنامه ریزی کنند تا 
ضمن حفظ سلامتی خود، اصحاب دعوا و ارباب رجوع، اجازه ندهند روند دادرسی 

دچار وقفه یا اختلال شود.
ابلاغ شیوه نامه بهداشتی دستگاه قضائی در روزهای پیشِ رو

رئیس دستگاه قضا در همین راستا خاطر نشان کرد که ظرف امروز یا فردا دستورالعمل 
اجرایی نحوه انجام مسئولیت ها در بخش های مختلف قضائی از سوی معاون اول قوه 

قضائیه ابلاغ خواهد شد که برای همه همکاران دستگاه قضا لازم الاجراست.
وی با بیان اینکه مسأله کرونا دغدغه مردم شده است و نمی توان از جان مردم و 
سلامت مردم گذشت، متذکر شد: مسائل و مشکلات مربوط به مقابله با کرونا باید 
با اولویت دنبال شود و دادستان کل کشور به عنوان عضو ستاد ملی مقابله با کرونا و 
سازمان بازرسی کل کشور باید مشکلات و کمبودهای این حوزه و مأموریت هایی را که 

بر عهده دستگاه قضائی قرار دارد، پیگیری کنند.
رئیسی در بخش دیگری از سخنانش با تقدیر از سربازان گمنام امام زمان )عج( در 
دستگیری عناصر تروریست و اقدام اخیر سپاه در انهدام مواضع گروهک های ضد 
انقلاب در غرب کشور، گفت که پیام این اقدامات آن است که جرایم تروریست ها 

مشمول مشمول مرور زمان نمی شود.
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه هیچ نقطه ای برای تروریست ها امن نخواهد بود و در 
هر زمانی در هر کجا که باشند، به دست عدالت گرفتار خواهند شد، بر افزایش روزافزون 
اقتدار امنیتی و انتظامی و قضائی تأکید کرد تا مردم اطمینان یابند دشمنان قسم 

خورده این مرز و بوم هیچ کاری نمی توانند انجام دهند.
رئیسی با اشاره به نابسامانی وضعیت اجتماعی و اقتصادی آمریکا، اظهار داشت: 
اما  نشان دهند  در جوامع  از خود  دموکراتیک  تصویری  آمریکایی ها می خواستند 
نمایش  پوسته  که  آورد  وجود  به  آنها  برای  بزرگ  رسوایی  یک  اخیرشان  انتخابات 

دموکراسی را کنار زد و چهره واقعی آمریکا را برملا کرد.
لبخند آمریکایی حلاوتی در کام مردم ما ایجاد نمی کند

رئیس قوه قضائیه افزود: آمریکایی ها تلاش می کردند خود را یک جامعه پیشرفته 
نشان دهند اما ناکام ماندند و امروز برای ما و همه ملت ها روشن است که آنها می خواهند 
با تاکتیک تهدید و تحریف بر جوامع و افکار و اندیشه های مردم دنیا تسلط یابند ولی 

تهدیدات آنها تأثیری بر جامعه روشن و بصیر ما نخواهد داشت.
رئیسی با تأکید بر اینکه لبخندها و شیرینی های آمریکایی حلاوتی در کام مردم ما 
ایجاد نمی کند و باید مقابل نظام سلطه با قدرت ایستاد، ادامه داد: ارسال پالس های 
غلط برای آمریکایی ها پیام ملت ایران نیست و پیام ملت ما به تبعیت از رهبر معظم 
انقلاب، مقاومت و ایستادگی فعال و تولید قدرت در حوزه امنیت و اقتصاد و نمایش 

اقتدار ایران در همه عرصه هاست.
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: اگر کسی می خواهد پیام ملت اصلی ایران را بداند، 
این پیام در کلام مقام معظم رهبری نهفته است که بارها فرمودند »باید با مجاهدت در 

راه هدف دشمن را مأیوس کرد«.
وی بر همین اساس متذکر شد که نباید برای آمریکایی ها پیام ضعف فرستاد و ارسال 

پیام ضعف و پالس غلط، هیچ تناسبی با پیام ملت بزرگ ایران ندارد.

معاون اول رییس جمهوری :

بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که 
فقط شعار می دهند

معاون اول رییس جمهوری با انتقاد شدید از برخی طرحها و شعارهای مجلس یازدهم 
در حوزه های اقتصادی و نحوه تصویب لایحه بودجه کل کشور تاکید کرد: بودجه، 
چوب ادب سیاستمداران است به ویژه سیاستمدارانی که شعار می دهند! بودجه، همه 

را ادب می کند و سر خط می آورد. 
اسحاق جهانگیری روز دوشنبه در هفتادوپنجمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد 
مقاومتی با اشاره به اهمیت بودجه سال ۱۴۰۰ کشور افزود: منابع و مصارف در 
بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با آن منطقی برخورد کرد اما متاسفانه 
اکنون مسائلی مطرح می شود که با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن جامه 

عمل پوشاند.
و  دولت  در  هم  که  فردی  عنوان  به  من  تجربه  گفت:  جمهور  رییس  اول  معاون 
بویژه  ادب سیاستمداران  بودجه چوب  ام می گوید؛  فعالیت کرده  هم در مجلس 
سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در لایحه بودجه کشور 
موضوعی واقعی است و باید با آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع 

کشور را افزایش دهیم. 
وی با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت برای پاسخگویی زبان الکن 
نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در موضع گیری های خود لحاظ می کنیم و می 
دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی 
و معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله 

گره ای از زندگی آنان باز نمی کند.
معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه 
با هر دولت دیگری در سالهای پس از انقلاب اسلامی است، گفت: برای مقایسه می 
توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقای احمدی نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر 
و امید پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم های بین المللی مواجه بود. البته 
دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت صادر می کرد که از محل آن ۲۱۰ 
میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی 

آغاز بکار خود تنها ۱۲۰ میلیارد دلار بود.
جهانگیری با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار 
داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده 
داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت 
تدبیر و امید سالانه ۵۰۰ هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو 
به بالا بود و به ۳۶ درصد رسید در حالی که تورم در دولت آقای روحانی روند کاهنده 

داشت و به ۱۱.۲ کاهش یافت.
 

وزیر بهداشت:

 تامین خدمات برای مردم 
تعطیل نمی شود

 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه در اعمال محدودیت قصد 
مزاحمت برای کسی و تعطیلی کسب و کارها را نداریم، گفت: در هر شرایطی تامین 

خدمات برای مردم تعطیل نمی شود. 
سعید نمکی روز دوشنبه در نشست مشترک ویدئو کنفرانسی قرارگاه عملیاتی مبارزه 
با کرونا با فرمانداران، بخشداران و روسای شبکه بهداشت و درمان شهرستان های 
برای  سراسر کشور در وزارت کشور گفت: ما در اعمال محدودیت قصد مزاحمت 
کسی و تعطیلی کسب و کارها را نداریم اما معتقدیم طولانی شدن حضور این بیماری، 
مهلک ترین آفت برای اقتصاد، مسائل سیاسی، اجتماعی کشور است اما با این حال، 
جزو نخستین کشورهایی بودیم که توانستیم پروتکل هایی را تدوین کنیم که اقتصاد 
کشور در کنار مدیریت بیماری کمترین آسیب را ببیند. اکنون هم در هر شرایطی، تامین 

خدمات برای مردم تعطیل نمی شود.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی  خطاب به فرمانداران، بخشداران و روسای 
شبکه بهداشت سراسر کشور تاکید کرد: ما باید بهینه ترین زمان محدودیت ها را اعمال 
کنیم و بهترین جایزه برای مدیرانی که در این عرصه خوب کار کنند، این است که 
وضعیت حوزه استحفاظی این مدیران از قرمز به نارنجی، از نارنجی به زرد و از زرد به 

سفید تبدیل شود.  

آلودگی هوا وکرونا
همواره تخریب اکوسیستم ها و انتشارآلایندهای محیط 
زیستی رابطه مستقیمی با تهدید سلامت جوامع انسانی 
هر منطقه ای دارد اما به دلایل مختلف اهداف توسعه 
منطقه ای و اقدامات درمانی پیوسته بر پیشگری و حفظ 

محیط زیست، الویت داشته است. نتایج تحقیقات گسترده داخلی و بین المللی نشان 
می دهد که بین افزایش حجم آلودگی هوا و میزان مرگ و میر ناشی از کرونا ارتباط 
مستقیمی وجود دارد. آلودگی هوا بر عملکرد سیستم تنفسی تاثیر می گذارد و با 
تضعیف سیستم ایمنی، جامعه انسانی ساکن در منطقه آلوده را مستعد ابتلا به کرونا 
می گرداند. نتایج تحقیقی در دانشگاه علوم پزشکی تهران نشان داد که استان هایی که 
نسبت آلایندگی آنها در کشور بیشتر است درصد مرگ و میر ناشی از کویید۱۹ بالاتری 
دارند. مطالعات انجام شده در چین، ایتالیا و بسیاری از نقاط دنیا، حاکی از آن است که 
آلودگی هوا و به ویژه افزایش ذرات معلق هوا باعث افزایش موارد ابتلا، شدت بیماری و 
مرگ و میر های ناشی از کرونا می شود. بر اساس مقالات علمی چاپ شده در مجلات 
معتبر بین المللی، هر واحد افزایش در غلظت ذرات معلق کمتر از ۲.۵ میکرون، ۸ 
درصد تلفات بیماران کرونایی را بیشتر می کند. نتایج تحقیقات داخلی حاکی از آن 
است که ذرات معلق هوا تا ۶ درصد، ازن تا ۷ درصد و دی اکسید نیتروژن تا ۱۵ درصد 
می تواند باعث افزایش مرگ و میر ناشی از کرونا شود، البته اعداد گزارش شده در سایر 
کشور ها مانند چین و ایتالیا به مراتب بالاتر گزارش شده است. افزایش آلودگی هوا و 
مشاهده پدیده وارونگی دما از ره آورد توسعه ناهمگون و ناپایدار اغلب کلان¬شهر های 
کشور می باشد که عمدتا از اواخر پاییز رخ می دهد، خوشبختانه گزارشی از  آلودگی 
هوای قم طی چند ماه اخیر منتشر نشده است و به نظر می رسد وضعیت هوای قم 
سالم است، اما با توجه به وجود منابع گسترده انتشار آلاینده ها در داخل و پیرامون 
شهر قم، طی سالهای اخیر به وفور هوای آلوده و وارونگی دما در ماههای سرد سال در 
منطقه رویت شده است، لذا با توجه به احتمال افزایش شیوع بیماری های تنفسی، 
ضروری است که توجه ویژه ای به نظارت و مدیریت منابع آلاینده مشهود در استان 
شود. نظارت بر محیط زیست از مهمترین وظایف سازمان حفاظت محیط زیست می 
باشد، از این رو اجرای قانون هوای پاک طی این مدت می تواند از مطالبات جدی 
سازمان حفاظت محیط زیست و مردم  باشد. با توجه به اینکه حفاظت از محیط زیست 
از ارکان اصلی مدیریت شهری محسوب می شود و اهمیت آن در اغلب شهرها به 
همواره  می شود،  بیش تر  روز  به  روز  محیط زیست  و  انسان  روابط  پیچیدگی  لحاظ 
ناهماهنگی های مدیریتی بین دستگاه های درگیر و متولی محیط زیست شهری، 
نگرش پراکنده دستگاه ها در تعیین سیاست های متفاوت منطقه ای و فرا منطقه ای از 
جمله نارسایی های مدیریتی و ساختاری کنترل و نظارت بر منابع آلاینده شهر ها می 
باشد که خود از مهمترین دلایل عدم توفیق در مدیریت و نظارت بر مسائل و چالش های 
محیط زیستی کلان¬شهر ها می باشد. نظر به توسعه شدید صنعتی استان قم، وجود 
نیروگاه سیکل ترکیبی در کنار شهر، استقرار منابع آلاینده سنتی در ورودی های شهر 
قم و همچنین افزایش جمعیت شهر قم و متعاقبا ازدیاد تردد وسایل نقلیه موتوری، به 
سرعت زمینه افزایش غلظت آلاینده هاي هوا در شهر قم افزایش یافته است و شرایطی 
ایجاد شده است که این شهر سابقه گزارش وضعیت هوای ناسالم، هم در فصول سرد 

سال و هم در فصول گرم سال را داشته است.
به استناد مطالعات انجام شده و بررسی آماری تلفات کرونا و مشخص شدن ارتباط 
معنی دار آلودگی هوا در تزاید آماری مرگ و میرها ناشی از کرونا، نگرانی های زیادی 
در بین مسئولین ذیربط حادث شده است تا جایی که معاون سازمان حفاظت محیط 
زیست خواستار ورود جدی ستاد ملی مقابله با کرونا به این موضوع شده است و 
فهرستی از راهکارها که نیاز به تامین سرمایه فوری ندارند توسط سازمان محیط زیست 
در اختیار وزارت کشور و ستاد ملی کرونا قرار گرفته است تا با هماهنگی بین دستگاهی 
بتوان اقدام مدیریتی موثری در این راستا صورت گیرد. نکته مهمی که در راهکارهای 
پیشنهادی به آن اشاره شده است و استان قم را نیز شامل می شود اشاره به قرار 
گرفتن تعداد زیادی از نیروگاههای سیکل ترکیبی در مجاورت شهرها و کثرت استفاده 
خانوارهای ایرانی از سوخت گاز جهت گرمایش در اقصی نقاط کشور طی سالهای 
اخیر می باشد. به جهت رساندن گاز به دور دست ترین نقاط، عمدتا گاز نیروگاه ها در 
برخی از روزهای سرد سال قطع و از مازوت و گازوئیل استفاده می شود که حجم سیاهه 
انتشار را به شدت افزایش می دهد. کارشناسان محیط زیست ضمن اشاره به اطلاع 
رسانی و درخواست از عموم مردم جهت کاهش مصرف سوخت گاز در این دوارن، 
خواستار آن شده اند، تمهیداتی از جانب دستگاههای مسئول در کنترل آلودگی هوا 
اندیشیده شود که نیاز سوخت گازی این نیروگاهها به بهترین نحو تامین گردد زیرا که 
افزایش آلودگی هوا و وارونگی هوا می تواند تاثیر مستقیمی بر افزایش میزان ابتلا به 
کرونا داشته باشد، انتظار می رود مسئولین استانی ضمن توجه به مورد مذکور، حداکثر 
توان خود را جهت پایش و نظارت بر منابع انتشار آلودگی پیرامون شهر قم به کار گیرند.
 فعال محیط زیست

آقای قالیباف! 
بی انصاف نباشیم

مجلس در کشور ما عیوبی ادواری دارد که می تواند 
فاجعه آمیز باشد.

از عیوب عمده این است که نمایندگان وظیفه اصلی قانونگذاری را بعضا  یکی 
فراموش می کنند و برای کسب محبوبیت و رای آوردن در دوره بعد و جلب حمایت 
مردم با استفاده از وظیفه نظارتی با برداشت و تفسیر غلط از نظارت به دخالت صریحا 
می خواهند در امور اجرایی با مهره چینی مدیران استانی و شهرستانها دخالت کنند یا 

پروژه هایی رابه زور به سمت شهرستان حوزه انتحابیه خود بکشند و.......
حالا مسئولین قوه مجریه می مانند که در یک استان حرف کدام نماینده و کدام امام 
جمعه و یا استاندار و یا فرماندار و در نهایت کدام منطق شایسته سالاری را گوش کنند؟
مشکل وقتی حاد می شود که نماینده ناکام وزیر را استیضاح می کند و شاهبیت 
بندهای استیضاح هم اتهام ضعف مدیریت است. و همه می دانند که اگر این وزیربا 
نماینده همراه شده بود بهترین وزیر می شد و حالا وظیفه معاون پارلمانی است که وارد 

تعامل و..... بشود تا امضاهای استیضاح پس گرفته شود.
سوال اینجاست که وقتی اتهام ضعف مدیریت زده می شود اولین مرحله وجود معیار 
ارزشیابی دقیق است. درحالی که  هیچ معیار خاصی وجود ندارد. نماینده با استناد 
به کدام ارزشیابی دقیق عملکرد مدیران و وزرا در مورد ضعف مدیریت آنها  اظهارنظر 

می کند؟
انتقاد مردم گاهی به این دلیل است که همه موانع را نمی شناسند و از نظر عده زیادی 
از آنها حکومت یعنی دولت و ضعف همه نهادهای سه قوه را از چشم دولت می بینند 
ولی نماینده مجلس اگر چنین بصیرت و اطلاعی نداشته باشد که وامصیبتا و اگر بداند 

و تجاهل کند که واویلا و اگرنماینده رئیس مجلس هم باشد...!؟
تحریم  یک  که  مملکت  فعلی  وضعیت  در  نمیدانید  شما  یعنی  قالیباف!  آقای 
ناجوانمردانه در جریان است و لایحه های معاهدات بین المللی در مجمع تشخیص 
مصلحت معلق مانده  ورود و خروج هر دلار به مملکت هزار گونه گرفتاری و ممنوعیت 
دارد؟ چرا به جای هماهنگی در جلسه سران قوا مسائل را به غلط به سطح جامعه می 

کشانید؟
آقای قالیباف! همگان می پرسند که عملکرد شما در شهرداری و سمت های قبلی 

چگونه بوده است؟
آقای قالیباف عزیز! به عملکرد خویش بیندیشید. شهرداری در زمان شما چند تونل 
را برنامه ریزی کرد و ساخت ؟ کدام کم ایراد است؟ کدام قبل از شهردارشدن شما شروع 

به برنامه ریزی و ساخت نشده بود؟
آقای شهردار اسبق! در مورد هزینه و زمان و ضرورت طبقه دوم بزرگراه صدر هم 

توضیحی بفرمایید.
آقای رئیس مجلس عزیز! اگر ممکن است منابع تامین هزینه تبلیغات انتخاباتی خود 

را از سال ۱۳۸۴ تاکنون به اطلاع ملت برسانید.
آقای قالیباف! شما رئیس یک قوه در این مملکت هستید و  سابقه اجرایی هم دارید. 
از محدودیت ها و امکانات فعلی مملکت هم به خوبی آگاه هستید. شما باید تعدیل 

کننده حرکات تندروانه همکارانتان در مجلس باشید نه اهل شعار دادن و تخریب .
دولت فعلی نه ایده آل است و نه بدون نقص بلکه بسیار هم نارسایی دارد ولی راه 
برخورد با دولتی که حدود۹ ماه تا آخرین لحظات آن باقی مانده و قاعدتا بسیاری از 
کارگزاران در اواخر ایام کار قهرا و به غلط کم انگیزه تر به کار ادامه می دهند، تندی 

غیرمنصفانه نیست.
بهترین کار این است که گذشته و رقابت انتخاباتی ۱۳۹۶ را گوشه دل مبارک پنهان 
بفرمایید و به خاطر جان و رفاه مردم با دولت همکاری کنید تا در این دوران سنگلاخ و پر 
مشکل بتواندکاروان را اگر به سرمنزل مقصود نمی رساند - که نمی تواند برساند- از به 

قهقرا رفتن و سقوط به دره های فقر و بدبختی حفظ کند.

اخبار

میرزا علی آیت اللهی*

رییس جمهوری: 
سلامت مردم را به میدان کشکمش های سیاسی تبدیل نکنید

 فرمانده قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا با بیان اینکه وقتی منطقه ای 
قرمز می شود، تجمعات و ترددها نباید باشد، گفت: برخی فرمانداران مراعات برخی 
رودربایستی ها را می کنند؛ در جلسه استانداران هم گفتم هر جا رودربایستی دارید 

به من ارجاع بدهید و بر گردن من وزیر کشور بیندازید. 
»عبدالرضا رحمانی فضلی« روز دوشنبه در نشست ویدئو کنفرانسی با فرمانداران 
و روسای شبکه بهداشت سراسر کشور با بیان اینکه از همه ظرفیت ها برای اجرای 
طرح محدودیت برخورداریم، گفت: پلمب، ظرفیت مدیریت بحران، دادستان ها و 
شورای تامین را داریم اما اشکال در عمل یا ضعف در فهم دقیق این قوانین و مقررات 

است.
وزیر کشور با تاکید بر استفاده از این ظرفیت ها، ادامه داد: دادستان در جلسه 
حضور دارد و از او بخواهید در جایگاه مدعی العموم وارد شود که می شوند. از قوه 

قضاییه که با دقت و جدیت پای کار آمدند تشکر می کنم.
رحمانی فضلی با بیان اینکه فرمانداران هر روز دست کم یک ساعت باید جلسه 
بگذارند، خطاب به آنان اظهار کرد:  چه اول صبح باشد چه آخر وقت، جلسه بگذارید 
و اعضا را جمع کنید و برای روز بعد برنامه ریزی کنید. همه با وصل شدن به نرم افزار 
و سیستمی که راه اندازی می شود، مصوبات و اقدامات را برای بابک دین پرست 
معاون اقتصادی وزارت کشور بفرستید. چک لیست داشته باشید. قرار شد حسین 
ذوالفقاری معاون امنیتی انتظامی اجتماعی وزارت کشور دستورالعمل اجرایی هر 
دستگاه را برای فرمانداران ارسال کند؛ شما باید براساس این دستورالعمل ها چک 

لیست داشته باشید و مطالب را بنویسید که آیا این کار انجام شد یا نه.
به هیچ وجه آمارسازی و مخفی کاری نباید داشته باشیم 

فرمانده قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا درباره مساله تجمع و تردد، 
برخی  باشد.  نباید  ترددها  و  تجمعات  می شود،  قرمز  منطقه ای  وقتی  گفت: 
فرمانداران مراعات برخی رودربایستی ها را دارند و در جلسه استانداران هم گفتم 
هر جا رودربایستی دارید به من ارجاع دهید و بر گردن من وزیر کشور بیندازید. 
ما حتما پیگیری خواهیم کرد. تجمع و تردد وقتی قرمز می شود باید کنترل کامل 

شود. هیچ استثنا نداریم.
رحمانی فضلی با تاکید براینکه به هیچ وجه آمارسازی و مخفی کاری نباید داشته 
باشیم، گفت: اینجا بحث جان مردم در میان است. سعید نمکی وزیر بهداشت بر 
مبنای آمارهای شما تصمیم می گیرد. آمار فوتی ها را کم ندهیم و »اگر فوتی ها و 

مبتلایان زیاد شدو به مواردی نیاز دارید، بگویید.«
رییس شورای امنیت کشور با اشاره به اهمیت مشارکت های مردمی در اجرای 

طرح جدید محدودیت ها، اظهارکرد: معاون اجتماعی را مسوول این کار کردم و 
این هفته باید با محوریت تعیین شده در قرارگاه درباره مشارکت های مردمی گزارش 
دهند. همه باید در قرارگاه فعال باشیم. در حوزه پیشگیری، درمان و نظارت باید 
در سمن ها )سازمان های مردم نهاد(، احزاب هیات ها و تشکل ها، مشارکت مردم را 

داشته باشیم چون کار مال خودشان است.
وی تاکید کرد: دستورالعمل ها را باید جدی بگیریم. اگر تشکیل میز خدمت در 
برخی جاها دستاورد خوبی دارد، آن را تسری دهیم. اصناف و گروه های آسیب پذیر 
باید مورد حمایت قرار بگیرند اگر طرح اجرا نشود این صدمه استمرار خواهد یافت. 

سمن ها، خیرین و تشکل های مردمی باید در اجرای این طرح به ما کمک کنند.
مناطق حاشیه ای و روستاها در اولویت باشند

رحمانی فضلی درباره تامین منابع مالی، گفت: آقای نمکی موضوع جرایم را 
گفتند که هرچه جریمه است بحث همین کمک ها می شود. اگر لازم بود از هر 

محلی که جابجایی ممکن است ما این کار را انجام می دهیم.
فرمانده قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا با بیان اینکه مناطق حاشیه ای 
و روستاها در اولویت باشند، گفت: البته اولویت ما جایی است که بیشترین ابتلا 
و بستری را دارد. اما در حاشیه ها امکانات کم است. از روستاها که در آن امکان 
است.  بخشداران  عهده  بر  روستاها  بحث  نکنیم.  غفلت  است،  کمتر  آزمایش 
بخشداران در خدمات رسانی، معاینات، درمان و رعایت پروتکل ها باید به روستاها 

توجه داشته باشند.
بانک ها محل شیوع ویروس کرونا است 

بانک ها را محل شیوع ویروس کرونا دانست و تصریح کرد:  رحمانی فضلی، 
مدیرعامل بانک ها در استان ها و شهرستان ها را موظف کنید و اگر چنین نکردند 
همانند مغازه ها این بانک ها را هم پلمب کنیم. بنابراین به بانک ها باید دستورالعمل 

بدهیم.
فرمانده قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به اینکه نسبت به اتباع 
غیرمجاز هم نیروهای انتظامی باید تلاش کنند اتباع غیرقانونی  را عودت دهند، 
گفت: به آنانی که قانونی در کشور ما هستند باید خدمات دهیم و از آنان بخواهیم 

پروتکل ها را رعایت کنند.
وی تاکید کرد: مشارکت مردم را تقویت کنید و کار را به خود مردم بسپارید و همه 
اینها به عنوان عملکرد خالصانه فرمانداران، روسای شبکه های بهداشت، همه 
دستگاه ها بسیج، صدا و سیما، هلال احمر و ناجا جزو نامه اعمال حسنه برای 

عاقبت به خیری خود و خانواده شان خواهد بود.

رحمانی فضلی خطاب به فرمانداران سراسر کشور؛

ممنوعیت تجمعات و ترددها بدون رودربایستی اجرا شود

عباس جعفری*

با کرونا گفت: حداقل   سخنگوی ستاد ملی مقابله 
۲۵ مرکز استانی و نیز همه کلانشهرها شامل دور جدید 

محدودیت های شدید خواهند شد. 
علیرضا رییسی روز دوشنبه در حاشیه نشست مشترک 
جمع  در  کرونا  با  مبارزه  ملی  ستاد  عملیاتی  قرارگاه 
خبرنگاران افزود: همه مشاغل به جز مشاغل سطح یک 
مانند مراکز تهیه کننده مایحتاج مردم، خدمات رسانی 
ای،  زنجیره  های  فروشگاه  نجات،  و  امداد  ضروری، 
مراکز درمانی و سلامت از جمله بیمارستان ها و مطب 
ها و مراکز تامین زیرساخت آب، برق، گاز و تلفن تعطیل 
هستند. وی همچنین گفت:  ادارات تا حداکثر یک سوم 

کارکنان حق حضور دارند. 
رییسی افزود:  ترددها نیز در سطح هشدار سه و دو است  
سطح سه یعنی منطقه قرمز و سطح دو یعنی نارنجی که 
در این شهرها پلاک های بومی حق ورود به سایر شهرها 
را ندارند مثلا از تهران اگر اتومبیلی پلاک تهران داشته 
باشد نمی تواند وارد شهر اصفهان شود و اگر وارد شود 

بطور قطع با جرایم سنگینی روبرو می شود و از آن طرف 
هم پلاک های غیر بومی حق ورود به شهر قرمز را ندارند  
و در مقابل پلاک اصفهان هم اگر وارد تهران شود با جرایم 

سنگینی روبرو خواهد شد.
معاون وزیر بهداشت گفت: این موضوعات خیلی جدی 
است و وزیر محترم کشور هم امروز دستور دادند و همه نیز 
اعلام آمادگی کردند، همه دوربین ها نصب شده و اکثر 
جرایم توسط دوربین های کنترلی راهها اعمال خواهد 
شد. رییسی ادامه داد: همه مدارس در سطح هشدار 
سه، دو و یک یعنی شهرهای به ترتیب قرمز نارنجی و زرد 
بصورت غیرحضوری برگزار خواهد شد و برای دانشگاه 
ها نیز همین محدودیت اعمال می شود. بنابراین این 
محدودیت ها سطح وسیعی از کشور را در نظر می گیرد.  
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت:  مراکز مذهبی 
و فرهنگی هم تعطیل می شوند و به مدت دو هفته نماز 
جماعات و نماز جمعه تعطیل خواهد بود و به مراسم 

فرهنگی نیز همین محدودیت اعمال می شود.

رییسی افزود:  محدودیت دیگر در منطقه قرمز هشدار 
سطح سه،  جلسات اداری است اگر بخواهد برگزار شود 
حداکثر سقف جلسه باید ۱۵ نفر باشد، بدین معنا که 
جلسه هیات دولت هم بخواهد برگزار شود چون بیشتر 
از ۲۰ تا ۳۰ نفر هستند باید با ۱۵ نفر برگزار شود و بقیه 

بصورت مجازی حضور داشته باشند.
ممنوعیت تردد در شهرهای قرمز از ساعت 

21 تا ۴ صبح
وی ادامه داد: در سطح هشدار دو و یا شهرهای نارنجی 
هم حداکثر افرادی که می توانند در جلسه حضور پیدا 
نیز حضور در  نفر و در هشدار شهرهای زرد  کنند ۲۰ 
جلسه حداکثر ۳۰ نفر تعیین شده و بیش از آن ممنوع 

است.
رئیسی  افزود:  در شهرهای قرمز موضوع جدید دیگر،  
بحث منع تردد درون شهری از ساعت ۲۱ تا ۴ صبح است 
و این محدودیت در مناطقی که قرمز اعلام شده است، 

انجام می شود.

سخنگوی ستاد ملی مبارزه با کرونا خبر داد:

اعمال محدودیت های شدید در ۲۵ مرکز استان و همه کلانشهرها 
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در ایران ۲۳ آبان تا ۳۰ آبان هر سال، به عنوان هفته ی حمایت از بیماران کلیوی 
نام گذاری شده است که در آن برای افزایش آگاهی افراد از این بیماری و مشکلات 
آن و همچنین پیشگیری از بیماری های کلیوی توصیه هایی ارائه می شود. شعار 
امسال هفته حمایت از بیماران کلیوی "کرونا فرصتی برای همدلی با بیماران 

کلیوی" است.
۳۳% بزرگسالان در ایالات متحده در معرض خطر بیماری های کلیوی هستند که 
این رقم یعنی از هر ۳ نفر ۱ نفر. در ایران هم اعداد و ارقام به گونه ای است که نشان 
می دهد باید به این بیماری خاموش توجه بیشتری داشت. در واقع بیماری های 
کلیوی یکی از نگرانی های مهم بهداشت جهانی است؛ زیرا بیماری های مرتبط با 
کلیه ها اغلب تا زمانی که خیلی پیشرفته نشوند، قابل شناسایی نیستند و متأسفانه، 

این زمانی است که فرد به دیالیز یا پیوند نیاز پیدا می کند.
نکته ی اصلی در رابطه با سلامت کلیه ها این است که قبل از پیشروی مشکل، 
آن را پیدا کنید. آزمایشات منظم برای همه مهم است و برای افراد در معرض خطر 

مهم تر.
برای کسب اطلاعات بیشتر در مورد بیماری های کلیوی، عوامل خطر و نحوه ی 

پیشگیری از آن، این ۵ مرحله را دنبال کنید.
مرحله ۱: این حقایق را بدانید

۶ کاری که کلیه های سالم انجام می دهند:
• سطوح مایعات بدن را تنظیم می کنند

• مواد زائد و سموم موجود در خون را فیلتر می کنند
• مواد معدنی خون )سدیم، فسفر، پتاسیم( را متعادل نگه می دارند

• موجب رهاسازی هورمونی می شوند که فشار خون را تنظیم می کند
• موجب فعال شدن ویتامین D برای حفظ سلامت استخوان ها می شوند

• موجب ترشح هورمونی می شوند که تنظیم کننده ی تولید گلبول های قرمز 
خون است

۸ مشکلی که بیماری های کلیوی می توانند ایجاد کنند:
• بیماری قلبی

• حمله قلبی و سکته مغزی
• فشار خون بالا

• در معرض خطر قرار گرفتن زندگی
• ضعف استخوان ها

• آسیب های عصبی )نوروپاتی(
)ESRD نارسایی کلیه )بیماری کلیه در مرحله نهایی یا •

• کم خونی یا کاهش تعداد گلبول های قرمز خون
مرحله ۲: عوامل خطر مرتبط با خودتان را ارزیابی کنید

۵ عامل خطر اصلی:
• دیابت )خودتان یا خانواده تان(

• فشار خون بالا )خودتان یا خانواده تان(
• بیماری قلبی )خودتان یا خانواده تان(

• سابقه خانوادگی نارسایی کلیه، دیابت یا فشار خون بالا
• چاقی

دیگر عوامل خطر:
• سن ۶۰ سال یا بالاتر

• وزن کم هنگام تولد
• استفاده طولانی مدت از NSAID ها، انواعی از مسکن ها، مانند ایبوپروفن و 

ناپروکسن
• لوپوس و سایر اختلالات خود ایمنی

• عفونت های مزمن دستگاه ادراری
• سنگ های کلیوی

دانستن اینکه آیا در معرض خطر ابتلا به بیماری کلیوی هستید یا خیر، اولین 
قدم برای داشتن یک زندگی سالم تر است.

مرحله ۳: علائم را بشناسید
۸ علامت احتمالی وجود مشکل در کلیه ها:

اکثر افراد در مراحل اولیه ی ابتلا به بیماری های کلیوی علائمی ندارند، به همین 
دلیل تشخیص زودرس آن بسیار حیاتی است. تا زمان بروز علائم، بیماری کلیوی 

ممکن است پیشرفته باشد و علائم می توانند گمراه کننده باشند.
به این موارد توجه کنید:

• خستگی، ضعف
• دفع ادرار مشکل و دردناک

• ادرار کف آلود
• ادرار صورتی و تیره )وجود خون در ادرار(

• افزایش تشنگی
• افزایش نیاز به دفع ادرار )به خصوص در شب(

• چشمان پف کرده
• وجود تورم در صورت، دست ها، پاها، شکم و مچ پا

مرحله ۴: آزمایش دهید
اگر شما یا یکی از عزیزانتان از گروه های پرخطر هستید، از پزشک خود بخواهید 
آزمایشات لازم در خصوص سلامت کلیه ها و بیماری های کلیوی را برایتان تجویز 
بخواهید سلامت  او  از  نوشت  آزمایشی  برایتان  پزشک  وقت  واقع هر  در  کند. 

کلیه هایتان را هم مورد بررسی قرار دهد.
۳ تست ساده و نجات دهنده زندگی:

۱- اندازه گیری فشار خون
* فشار خون بالا می تواند به رگ های خونی کوچک در کلیه )گلومرول( آسیب 

برساند. این دومین علت اصلی نارسایی کلیه پس از دیابت است.
* امتیاز خوب: زیر ۹۰/۱۴۰ برای اکثر افراد خوب است. در صورت ابتلا به 
بیماری مزمن کلیه، زیر ۸۰/۱۳۰ بهتر است. زیر ۸۰/۱۲۰ بهترین در نظر گرفته 
شده است. با تیم بهداشتی خود مشورت کنید تا ببینید چه چیزی برای شما 

مناسب است.
۲- اندازه گیری پروتئین در ادرار )آزمایش ادرار(

* وجود مقدار بسیار کمی از نوعی پروتئین به نام آلبومین در ادرار )آلبومینوریا( 
ممکن است نشانه اولیه بیماری کلیه باشد. وجود مقادیر مداومی از آلبومین و سایر 

پروتئین ها در ادرار )پروتئینوری( نشان دهنده آسیب کلیه است.
* امتیاز خوب: کمتر از ۳۰ میلی گرم آلبومین در هر گرم کراتینین ادرار )یک ماده 

زائد طبیعی(
۳. اندازه گیری میزان فیلتراسیون گلومرولی )GFR( )آزمایش خون(

* این تست میزان فیلتر شدن خون در کلیه ها را اندازه گیری می کند. پزشکان 
سطح کراتینین خون را اندازه گیری می کنند و یک محاسبه را برای یافتن میزان 

فیلتراسیون گلومرولی )GFR( انجام می دهند.
* امتیاز خوب: بیش از ۹۰ خوب است. ۶۰-۸۹ باید کنترل شود. کمتر از ۶۰ به 

مدت ۳ ماه نشان دهنده بیماری کلیه است.
مرحله ۵: سالم بمانید

۶ کاری که افراد مبتلا به بیماری کلیه باید انجام دهند:
• فشار خون بالا را پایین بیاورید

• سطح قند خون را مدیریت کنید
• مصرف نمک را کاهش دهید

• از مصرف داروهای NSAID، نوعی مسکن، خودداری کنید
• به مقدار متعادلی پروتئین مصرف کنید

• هرسال واکسن آنفلوانزا بزنید
۸ کاری که همه باید انجام دهند:

• به طور منظم ورزش کنید
• وزنتان را کنترل کنید

• رژیم متعادلی را دنبال کنید
• سیگار را ترک کنید

• بدنتان را هیدراته نگه دارید
• سطح کلسترولتان را کنترل کنید
• چکاپ سالیانه را فراموش نکنید

• از سابقه پزشکی خانوادگی خود اطلاع داشته باشید

به مناسبت هفته حمایت از بیماران کلیوی:

یک فوق تخصص پاسخ داد:راهنمای 5 مرحله ای برای محافظت از سلامت کلیه ها

کرونا با بیماران گوارشی چه می کند؟
بیماری کووید ۱۹ متاثر از ورود ویروس کرونا به بدن انسان، یک بیماری تنفسی به 
شمار می رود و بسیاری از مبتلایان به کروناویروس یا فاقد علامت هستند یا علائم 
خفیفی دارند، اما آنچه مسلم است این است که بیشتر افراد مبتلا به بیماری کووید 

۱۹ علائمی مانند سرفه خشک و تب بالا را تجربه می کنند.
تحقیقات جدید نشان می دهد که کرونا در برخی افراد فقط با علائم گوارشی ظاهر 

می شود، موضوعی که یک فوق تخصص گوارش هم آنرا تایید می کند.
دکتر "آمنه مهربان" پزشک فوق تخصص گوارش و کبد بالغین با اشاره به اینکه کرونا 
هر سیستمی از بدن را تحت تاثیر قرار می دهد، گفت: یکی از این درگیری ها در 

سیستم گوارشی انسان رخ می دهد.
وی با اشاره به اینکه چندین ماه از شیوع  کووید ۱۹ می گذرد و هر روز شاهد 
تظاهرات جدیدی از این ویروس هستیم که با این رفتار مبهم می توان آن را ویروس 
هزارچهره نامید، اظهار کرد: تهوع، استفراغ، اسهال از خفیف تا شدید و بی اشتهایی 
که باعث کاهش وزن شدید بیماران می شود از مهمترین علائم گوارشی این بیماری 
بیماری  این  یا درمان های  ویروس  از خود  ناشی  از آسیب کبدی  مواردی  است. 

مشاهده شده که حتی منجر به نارسایی کبد خواهد شد.
دکتر مهربان با تاکید بر اینکه تقریبا یک پنجم بیماران کووید ۱۹ با علائم گوارشی به 
پزشک مراجعه می کنند، بیان کرد: بیماران گوارشی مخصوصا پیوند کبد و بیماران 
التهابی روده که تحت درمان با داروهای سرکوب کننده ایمنی هستند به شکل 
شدیدتری در خطر ابتلا به بیماری کووید ۱۹ قرار دارند. متاسفانه در این بیماران، 
مجبور به قطع یا کاهش درمان های سرکوب ایمنی می شویم  که خود، باعث عود 

بیماری زمینه ای و حتی منجر به مرگ می شود.
وی در پاسخ به این پرسش که در صورت کرونایی شدن این افراد چه کارهایی باید 
انجام داد تا بدن آسیب کمتری ببیند و در مجموع از لحاظ تغذیه و تقویت سیستم 
ایمنی بدن چه اقداماتی باید صورت داد، گفت: در صورت ابتلا، بیمار حتما باید 
شرایط قرنطینه را رعایت کند. استراحت و مصرف مایعات و سبزی و میوه به همه 
بیماران توصیه می شود. در صورت مبتلا بودن به بیماری زمینه ای و مصرف داروهای 
خاص، حتما با پزشک خود در مورد نحوه مصرف داروها و تداخل احتمالی با درمان 

کرونا مشورت کنید.
این پزشک فوق تخصص گوارش با تاکید بر اینکه نمی دانیم کروناویروس تا چه 
زمانی مهمان ماست، اظهار کرد: شاید تا یک یا دو سال دیگر درگیر کروناویروس 
باشیم و فعلا مجبوریم با کرونا زندگی کنیم. ماسک زدن، شستن دست ها و رعایت 

فاصله اجتماعی برای جلوگیری از شیوع و سرایت بیماری از الزامات است.
وی با تاکید بر اینکه این بیماری جزئی از زندگی ما شده است، گفت: تغییر شیوه 
زندگی شامل مصرف غذاهای سالم و تازه، میوه و سبزیجات، داشتن فعالیت بدنی، 
کاهش وزن در افراد دارای اضافه وزن و چاق توصیه می شود. البته باید گفت که 
کاهش وزن شدید باعث  کمبود ویتامین ها و کاهش ایمنی می شود، پس در صورت 

افزایش وزن شدید، تحت نظر پزشک برنامه کاهش وزن را شروع کنید.
وی گفت: موارد ابتلای مجدد به کرونا زیاد دیده شده است و متاسفانه در ابتلای 
مجدد، بیماری تظاهرات شدیدتری داشته است. بیماران گوارشی نیز از این امر 
مستثنی نیستند و باید با تقویت ایمنی و رعایت نکات بهداشتی که گفته شد از 

ابتلای مجدد پیشگیری شود.
دکتر مهربان بیان کرد: برای تقویت ایمنی نیاز به مصرف روتین مکمل ها نیست. 
استفاده از سبزیحات، میوه، لبنیات و گوشت به اندازه کافی برای تامین ویتامین ها 

ضروری و برای تقویت سیستم ایمنی بدن کافی است.
وی افزود: به علت کمبود ویتامین D در بیشتر افراد، مصرف ویتامین D به صورت 
روتین هر دو هفته دوز ۵۰ هزار واحدی توصیه می شود. بانوان باردار مجاز به مصرف 

این دوز از ویتامین D نیستند.
وی همچنین گفت: خبرهای خوبی از کشف و تولید واکسن کرونا رسیده است، اما 
زمان رسیدن واکسن به دست ما مشخص نیست و احتمالا تا سال آینده باید منتظر 

باشیم و نکات ایمنی را رعایت کنیم.

یک متخصص طب سنتی عنوان کرد؛ 

چگونه از دیابت در امان بمانیم
یک متخصص طب سنتی، گفت: پیشگیری و درمان بیماری ها جز با اصلاح 
سبک زندگی و سپس کمک گرفتن از داروها ممکن نیست و بیماری دیابت نیز از 

این قاعده مستثنی نیست.
ناصر رضایی پور، افزود: شاید بتوان گفت بیماری های متابولیک و در پیشانی آنها 
چاقی و دیابت بزرگ ترین چالش سلامت انسان معاصر هستند. چرا که با وجود 
پیشرفت های بسیار در حوزه های تشخیصی و دارویی، مدیریت و درمان این بیماری 
روزبه روز سخت تر می شود و علت را باید در توجه صرف به درمان و کنترل علامتی این 

بیماری و غفلت از اسباب اصلی و ریشه ای آن دانست.
وی گفت: دیابت، یک بیماری چند عاملی با زمینه های پررنگ روان تنی است که 
با گسترش روش زندگی شهری مدرن و دوری از سبک زندگی طبیعت مدار، هرروز 

شایع تر و سرکش تر می شود.
این متخصص طب سنتی، راهکار درمان بیماری دیابت را اصلاح سبک زندگی و 
پیگیری دانست و افزود: همه باید ایمان بیاوریم که پیشگیری و درمان بیماری ها جز 
با اصلاح سبک زندگی و سپس کمک گرفتن از داروها ممکن نیست و بیماری دیابت 

نیز از این قاعده مستثنی نیست.
وی تاکید کرد: برای پیشگیری و البته کنترل دیابت، لازم است سحرخیز باشیم 
و سرشب بخوابیم، روزی یک ساعت نرمش و ورزش کنیم، از خشم، اندوه و نگرانی 
بپرهیزیم و از مشورت روانشناس زبده کمک  بگیریم. درمان را ترکیبی و با کمک 
متخصص طب ایرانی )یا غدد( و کارشناس تغذیه پیگیر باشیم، از نقش و اهمیت 
انواع مشت  و مال )از سنگ پا در حمام تا ماساژ کف  پا و آرام بخش و…( غافل نباشیم.

رضایی پور ادامه داد: همچنین آرام باشیم، کتاب خوب بخوانیم، موسیقی و شعر 
خوب بشنویم و با طبیعت هم نوا باشیم.

محققان انگلیسی می گویند؛

کاهش جزئی وزن ریسک دیابت را
 ۵۰ درصد کاهش می دهد

نتایج یک تحقیق نشان می دهد که کاهش چند کیلوگرم وزن خطر ابتلا به دیابت 
نوع۲ را به نصف کاهش می دهد.

تحقیق محققان دانشگاه آنجلا انگلستان نشان می دهد که چطور کمک به افراد 
مبتلا به دیابت در ایجاد تغییرات کوچکی در سبک زندگی، رژیم غذایی و فعالیت 

بدنی می تواند خطر ابتلا به دیابت نوع ۲ را به نصف کاهش دهد.
محققان دریافتند کاهش ۲ تا ۳ کیلوگرم از وزن و افزایش فعالیت فیزیکی در طول ۲ 

سال، ریسک ابتلا به دیابت را ۴۰ تا ۴۷ درصد کاهش می دهد.
»مایک سامسون«، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »ما اکنون به تأثیر 
قابل توجهی در پیشگیری از دیابت نوع ۲ پی بردیم و می توانیم بسیار خوش بین 
باشیم که حتی کاهش نسبی وزن و افزایش فعالیت بدنی، تأثیر زیادی بر کاهش 

خطر ابتلا به دیابت نوع ۲ دارد.«
به گفته محققان، افرادی که وضعیت پیش دیابت در آنها تشخیص داده می شود، با 

این راهکار می توانند خطر ابتلا به دیابت را کاهش دهند.
دیابت نوع۲ یک عارضه جدی است که در بسیاری از موارد قابل پیشگیری یا قابل 

تاخیر است.

انار میوه ای آبدار و خوشمزه است که منبعی عالی برای 
مواد مغذی مختلف از جمله ویتامین ها، مواد معدنی 
و آنتی اکسیدان ها است و می تواند به تقویت سیستم 
ایمنی بدن و مبارزه با عوامل بیماری زا از جمله ویروس ها 

کمک کند. 
فواید ویتامین C بر هیچ کس پوشیده نیست. این یکی 
از مواد مغذی سالم و مفید است که به مبارزه با مولکول 
و دیابت،  آزادمدیریت سلامت قلب  های مضر رادیکال 
و تقویت سلامت پوست کمک می کند. افزون بر این، 
مصرف روزانه ویتامین C به تقویت سیستم ایمنی بدن 
کمک می کند که این مورد به ویژه در حال حاضر که با 
همه گیری بیماری کووید-۱۹ در جهان مواجه هستیم 
و تقویت سیستم ایمنی بدن توصیه اصلی کارشناسان 

است، اهمیت دارد.
به نقل از "ان دی تی وی فود یک سیستم ایمنی قوی و 
کارآمد می تواند به پیشگیری از مشکلات تنفسی - یکی 
از علائم اصلی کووید-۱۹ - کمک کند. مطالعه ای جدید 
که در نشریه Nutrientsمنتشر شد، نشان داد که ویتامین 
به  مبتلا  افراد  برخی  شرایط  بهبود  به  است  ممکن   C

کروناویروس جدید کمک کند.
 C ویتامین تنفسی،  از مشکلات  پیشگیری  بر  افزون 
به عنوان یک تقویت کننده سلامت کلی ریه شناخته 
 the European می شود. مطالعه ای دیگر که در نشریه
Respiratory Journalمنتشر شد، نشان داد که ویتامین 
C ممکن است دارای آثار ضد التهاب بر ریه باشد. چندین 
مطالعه دیگر نیز ارتباط بین ویتامین C و کاهش خطرات 

فیبروز ریه، سرطان ریه و موارد دیگر را نشان داده اند.
میوه  شش  با  ادامه  در  موارد،  این  گرفتن  نظر  در  با 
زمستانی که منبع خوبی برای ویتامین C هستند، بیشتر 

آشنا می شویم.
پرتقال

پرتقال یکی از محبوب ترین میوه های جهان و از مواد 
غذایی مغذی زمستانی است. جدا از عطر و طعم خوب 
این میوه، محتوای مواد مغذی آن چیزی است که پرتقال 
را به یکی از میوه های محبوب جهان تبدیل کرده است. 
پرتقال یک منبع خوب برای دریافت ویتامین C، ویتامین 
A، فیبر و آنتی اکسیدان های مختلف است که به تقویت 
و موارد دیگر کمک می  ایمنی، سلامت روده  سیستم 
کنند. یک پرتقال اندازه متوسط می تواند ۷۰ میلی گرم 

ویتامین C و ۱۴ میکروگرم ویتامین A ارائه کند.

انار
انار میوه ای آبدار و خوشمزه است که منبعی عالی برای 
مواد مغذی مختلف از جمله ویتامین ها، مواد معدنی 
و آنتی اکسیدان ها است و می تواند به تقویت سیستم 
ایمنی بدن و مبارزه با عوامل بیماری زا از جمله ویروس ها 
کمک کند. یک فنجان )۱۷۴ گرم( انار می تواند ۷ گرم 

فیبر و ۳۰ درصد از ارزش روزانه ویتامین C را تامین کند.
توت فرنگی

توت فرنگی سرشار از ویتامین های مختلف، فیبر، آنتی 

اکسیدان ها، مواد معدنی و فاقد کلسترول و چربی است 
و همچنین کالری کمی دارد. محتوای مواد مغذی توت 
فرنگی از جمله ویتامین C می تواند به تقویت سیستم 
توت  گرم(   ۱۶۶( فنجان  یک  کند.  کمک  بدن  ایمنی 
فرنگی تازه حاوی ۹۷.۶۰ میلی گرم ویتامین C است و 
همچنین آنتی اکسیدان های مختلف مانند آنتیوسیانین 
ها، اسید الاژیک، کوئرستین و کائمپفرول را ارائه می کند.

کیوی
کیوی یکی دیگر از میوه های مغذی زمستانی است. 
طبق اطلاعات وزارت کشاورزی آمریکا، ۱۰۰ گرم کیوی 
همچنین،  است.   C ویتامین  گرم  میلی  حاوی ۹۲.۷ 
این میوه منبع خوبی برای ویتامین های E، K، فولات و 
پتاسیم است. کیوی حاوی آنتی اکسیدان های مختلف و 

منبع خوبی برای فیبر نیز محسوب می شود.
گواوا

از مواد مغذی  گواوا یک میوه مغذی، سالم و سرشار 
مهم است. طبق اطلاعات وزارت کشاوری آمریکا، ۱۰۰ 
 C گرم از میوه خام گواوا حاوی ۲۲۸ میلی گرم ویتامین
و ۶۲۴ واحد بین الملی ویتامین A است که می توانند به 
تقویت سیستم ایمنی بدن انسان کمک کنند. همچنین، 
این میوه منبع خوبی برای فیبر )۵.۴ گرم در ۱۰۰ گرم 

از میوه( است.
انگور

به  ماده غذایی  این  انگور،  و طعم خوب  از عطر  جدا 
واسطه محتوای مواد مغذی خود که در تقویت سیستم 
ایمنی و کمک به دفع سموم از بدن نقش دارند، شناخته 
شده است. یک فنجان )۱۵۱ گرم( انگور قرمز یا سبز 
حاوی ۲۷ درصد از مقدار مصرف توصیه شده روزانه برای 
ویتامین C و ترکیبات آنتی اکسیدانی گیاهی مختلف 
است که به مبارزه با رادیکال های آزاد مضر کمک می 

کنند.

تقویت سیستم ایمنی و سلامت ریه با 6 میوه زمستانی 

سلامت نیوز: یک بررسی بسیار گسترده در سال ۲۰۱۶ که داده های ۱۶ کشور را 
جمع آوری کرد نشان داد که افرادی که به طور منظم از غذاهای دریایی و اسیدهای 
چرب امگا ۳ مشتق از گیاهان استفاده می کنند ، خطر مرگ کمتری ناشی از بیماری 

کرونر قلب را دارند.
 به گزارش سلامت نیوز ، اسیدهای چرب امگا ۳ دسته ای از چربی ها هستند که 
برای سلامتی ما ضروری هستند. این چربی ها به سه شکل اصلی وجود دارند: اسید 
آلفا-لینولنیک )ALA(. این اسیدهای چرب در برخی از آجیل ها و دانه ها مانند گردو 

و دانه های چیا وجود دارد.
ایکوزاپنتانوئیک اسید )EPA(. این اسیدهای چرب مانند ماهی آزاد و ماهی خال 

مخالی در ماهی یافت می شود.
اسید Docosahexaenoic )DHA(. این اسیدهای چرب مانند ماهی شاه ماهی و 

ماهی ساردین در ماهی یافت می شود.
در اینجا شش مزیت خوردن این اسیدهای چرب امگا ذکر شده است:

اسیدهای چرب امگا ۳ خطر ابتلا به بیماری های قلبی را کاهش می دهد
اسیدهای چرب امگا ۳ فواید زیادی برای سلامتی قلب و عروق دارد. چند روش که 

امگا ۳ می تواند به بهبود سلامت قلب شما کمک کند شامل موارد زیر است:
کاهش تری گلیسیرید ، نوعی چربی در خون

افزایش سطح HDL ، نوع سالم کلسترول
کاهش فشار خون

یک بررسی بسیار گسترده در سال ۲۰۱۶ که داده های ۱۶ کشور را جمع آوری کرد 
نشان داد که افرادی که به طور منظم از غذاهای دریایی و اسیدهای چرب امگا ۳ مشتق 

از گیاهان استفاده می کنند ، خطر مرگ کمتری ناشی از بیماری کرونر قلب را دارند.
علاوه بر این ، اسیدهای چرب امگا ۳ همچنین ممکن است خطر حملات قلبی و 

مغزی را کاهش دهد.
اسیدهای چرب امگا 3 سلامت چشم را بهبود می بخشد

DHA ، یکی از سه نوع امگا ۳ ، با غلظت زیاد در شبکیه دیده می شود – بخشی از 
چشم که نور را حس می کند و سیگنال هایی را به مغز می فرستد تا بتوانید ببینید. 

مقادیر کافی DHA برای ساختار و عملکرد شبکیه چشم مهم است.
بیشتر DHA هنگامی که نوزادان در رحم هستند در شبکیه جمع می شود. بنابراین ، 
به خصوص برای زنان باردار بسیار مهم است که از اسیدهای چرب امگا ۳ به اندازه کافی 

استفاده کنند تا اطمینان حاصل شود کودک رشد چشم مناسبی دارد.
امگا ۳ همچنین ممکن است علائم خشکی چشم را بهبود بخشد. در یک بررسی 
بزرگ در سال ۲۰۱۸ ، درمان خشکی چشم با مکمل های غذایی امگا ۳ و امگا ۶ بررسی 
شد. این مطالعه نشان داد که مصرف مکمل باعث افزایش روانکاری چشم می شود ، 
اما نتایج آنقدر قوی نبود که بتواند مکمل را به عنوان یک درمان مستقل برای خشکی 

چشم توصیه کند.
اسیدهای چرب امگا 3 با التهاب مقابله می کنند

التهاب یک پاسخ ایمنی طبیعی به آسیب و عفونت است. التهاب حاد ، مانند تورم یا 

قرمزی مفید است و به بهبود بافت ها پس از آسیب کمک می کند.
با این حال التهاب مزمن ، که در صورت ادامه پاسخ التهابی پس از بهبودی آسیب رخ 

می دهد ، با دیابت ، سرطان و کلسترول بالا در ارتباط است.
امگا ۳ دارای خواص ضد التهابی است ، به این معنی که می تواند به کاهش التهاب 

مزمن کمک کند.
اسیدهای چرب امگا 3 چربی کبد را کاهش می دهد

 )NAFLD( اسیدهای چرب امگا ۳ نوید خوبی در درمان بیماری کبد چرب غیرالکلی
داده اند. NAFLD زمانی اتفاق می افتد که چربی زیادی در کبد جمع شده و می تواند 

علائمی مانند تورم شکم و بزرگ شدن طحال را ایجاد کند.
یک متاآنالیز ۲۰۱۶ نشان داد که مکمل امگا ۳ باعث بهبود چربی کبد ، بهینه سازی 

سطح آنزیم کبد و تنظیم میزان چربی در خون می شود.
اسیدهای چرب امگا 3 سلامت مفاصل را تقویت می کنند

آرتریت روماتوئید ، شرایطی که باعث ایجاد حساسیت ، تورم و سفتی مفاصل می شود 
، شامل درجات بالای التهاب مزمن است. به دلیل خواص ضد التهابی ، اسیدهای 

چرب امگا ۳ ممکن است درد و سفتی مرتبط با این بیماری را تسکین دهند.
اسیدهای چرب امگا ۳ باعث رشد سالم مغز در دوران بارداری می شوند

DHA اسید چرب اصلی ساختاری در سیستم عصبی مرکزی است ، و آن را برای رشد 
طبیعی مغز جنین بسیار مهم می کند. بنابراین ، به ویژه برای زنان باردار بسیار مهم است 

که DHA کافی مصرف کنند زیرا ۱۵% از رشد مغز در رحم اتفاق می افتد.

6 مزیت شگفت انگیز اسیدهای چرب امگا
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رئیس اداره پیشگیری از سوانح و حوادث وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
افزایش  برابر  را چهار  تلفن همراه خطر تصادف  از  پزشکی گفت: استفاده 
می دهد. اگر همزمان با رانندگی متن تایپ کنیم این خطر ۲۳ برابر می شود و 

هنگام صحبت با تلفن ۵۰ درصد توان واکنش سریع به خطر کاهش می یابد.
علیرضا مغیثی روز دوشنبه در نشست خبری آنلاین از وزارت بهداشت افزود: 
حوادث رانندگی سومین عامل مرگ در کشور و اولین آمار مرگ در کودکان و 
جوانان است و سالانه با مرگ حدود ۱۷ هزار نفر حدود ۶ میلیارد دلار به کشور 

خسارت می زند.
وی گفت: حوادث ترافیکی هشتیمن علت مرگ در دنیا و بعد از حوادث قلبی 
و سرطان سومین عامل مرگ در ایران است، ۱۶ سال پیش و از سال ۲۰۱۱ بر 
اساس اعلام سازمان بهداشت جهانی قرار بود میزان حوادث ترافیکی طی یک 
دهه ۵۰ درصد کم شود که در دنیا به این هدف نرسیدیم بنابراین برنامه کاهش 
۵۰ درصدی مرگ های ناشی از حوادث ترافیکی در همه دنیا یک دهه دیگر 
هم تمدید شد و باید تا سال ۲۰۳۰ میزان مرگ این حوادث به ۵۰درصد میزان 

سال ۲۰۱۱ برسد.
وی در پاسخ به پرسش ایرنا درباره میزان مرگ ناشی از حوادث ترافیکی گفت: 
حوادث ترافیکی در ایران سومین عامل مرگ است، سالانه حدود ۴ درصد درآمد 
ناخالص ملی کشور و معادل ۶ میلیارد دلار به کشور خسارت وارد می کند، سال 
گذشته بر اساس اعلام سازمان پزشکی قانونی ۱۶ هزار و ۹۴۶ مرگ ناشی 
از حوادث ترافیکی داشتیم و در ۶ ماهه امسال هم ۷۸۹۱ مرگ ناشی از این 
حوادث در کشور ثبت شده است که نسبت به سال ۹۸ حدود ۱۶ درصد کاهش 

داشته و علت آن کاهش تردد بعد از اپیدمی کروناست.
مغیثی گفت: شعار سازمان بهداشت جهانی برای کاهش حوادث رانندگی راه 
ایمن است، البته بر اساس آمار موجود حدود ۲۰ درصد حوادث ترافیکی به علت 
راههای ناایمن است. عامل اصلی این حوادث سرعت بالاست به طوری که هر 
یک درصد کاهش سرعت ۴ درصد خطر تصادف را بیشتر می کند و هر یک 
کیلومتر سرعت که از ۶۵ کیلومتر در ساعت، سرعت خودرو افزایش پیدا کند، 

خطر تصادف یا یک عابر پیاده ۴ برابر می شود.
رئیس اداره پیشگیری از حوادث افزود: در گروه سنی کودکان و جوانان تا 
۲۹ سال، حوادث ترافیکی مهمترین علت مرگ است. طبق آمار اگر کودکان 
در صندلی مخصوص باشند ۶۰ درصد احتمال مرگ در تصادفات شدید کم می 
شود. برای کمربند ایمنی قانون داریم، یکی از اثرات مثبت دهه ایمنی راهها که 

دهه اول است تاثیر کمربند ایمنی بر کاهش تصادفات است.
مرگ نان آوران در تصادفات رانندگی

وی گفت: بیشترین قربانیان حوادث ترافیکی در ایران افراد کم درآمد و ضعیف 
جامعه هستند، بسیاری از آنان مردان نان آور خانواده و تنها نان آور خانواده 
هستند و مرگ یا حتی مصدومیت آنها سرنوشت تک تک اعضای یک خانواده 

را تخت تاثیر شدید قرار می دهد.
راکبان  یا  پیاده  عابران  ترافیکی  حوادث  قربانیان  درصد   ۵۵ افزود:  وی 
دوچرخه یا موتورسیکلت هستند، همچنین با با وجودی که حدود ۲۰ تا ۲۵ 
درصد جمعیت کشور ساکن روستاها هستند اما حدود ۴۰ درصد مرگ حوادث 

رانندگی در جاده های روستایی رخ می دهد.
مغیثی گفت: با توجه به تغییر سن جامعه و افزایش آمار قربانیان حوادث 
رانندگی از بین عابران پیاده، سن قربانیان این حوادث نیز در کشور در حال 
حوادث  قربانیان  آمار  نسبی   کاهش  وجود  با  صورت  هر  در  است.  افزایش 
رانندگی نتوانستیم در یک دهه گذشته به اهداف تعیین شده سازمان بهداشت 
جهانی در کاهش ۵۰ درصد قربانیان برسیم و باید یک دهه دیگر برنامه کاهش 

حوادث ترافیکی را در کشور ادامه دهیم.
وی افزود: بیماری های غیر واگیر ۸۱ درصد مرگ کشور را رقم می زنند و 

عمده مرگ های کشور ناشی از چهار بیماری غیر واگیر است. حوادث ترافیکی 
سومین علت این مرگهاست و اگر راه ایمن باشد، خودروها ایمن باشد و رانندگی 
با سرعت کمتری رانندگی کنند حتی اگر جاده نا ایمن باشد میزان این حوادث 
کم می شود بنابراین کاهش سرعت تحرک خودروها می تواند یکی از عوامل 

مهم کاهش حوادث رانندگی باشد.
رئیس اداره پیشگیری از حوادث وزارت بهداشت افزود: آماری از میزان نقاط 
حادثه خیز و جاده های ناایمن و همین خودروهای نا ایمن نداریم و مسئولان 

مربوطه باید در این زمینه پاسخ دهند.
وی گفت: از زمان شیوع بیماری کووید۱۹ میزان حوادث ترافیکی ۱۶ درصد و 
میزان مرگ های آن چهار درصد کم شده و میزان مصدومیت ها هم ۲۵ درصد 
کاهش داشته است اما علت این امر کاهش تردد خودروهاست و بعد از کرونا 

دوباره با افزایش ترددها به وضعیت قبل بر می گردیم.
۴۴ درصد مصدومان حوادث کشور در حوادث سوختگی هستند 

رئیس اداره پیشگیری از حوادث وزارت بهداشت افزود: طبق آمار اگر کودکان 
در صندلی مخصوص باشند ۶۰ درصد احتمال مرگ آنها در تصادفات شدید کم 
می شود. برای کمربند ایمنی قانون داریم و یکی از اثرات مثبت دهه ایمنی راهها 

که دهه اول این برنامه است تاثیر کمربند ایمنی بر کاهش این حوادث است.
مغیثی افزود: یکی از دستاوردهای کشور در کاهش حوادث ترافیکی، بهبود 
امدادرسانی اورژانس بعد از حوادث است که سازمان اورژانس کشور می تواند در 
این زمینه اطلاع رسانی کند اما در هر صورت کاهش سرعت خودروها مهمترین  
اقدام برای کاهش حوادث ترافیکی و مرگ های ناشی از آن است که باید در یک 

دهه آینده مد نظر باشد.
وی گفت: البته در هر حادثه تصادف یه عامل موثر داریم که شامل راننده، 
خودرو و جاده است، در مورد جاده هدفی که تعیین شده این است که باید تا 
سال ۲۰۳۰ همه راههای تازه تاسیس ایمن باشند و ۷۵ درصد تردد خودروها نیز 

باید در جاده های ایمن و استاندارد انجام شود.
مغیثی درباره غرق شدگی نیز گفت: آمار موارد غرق شدگی را سازمان پزشکی 
قانونی اعلام می کند اما برنامه کاهش غرق شدگی در کشور از سه استان 

شمالی به استانهای فارس و مازندران نیز گسترش پیدا کرده است.
وی درباره حوادث سوختگی نیز گفت: ۴۴ درصد مصدومان حوادث کشور 
در حوادث سوختگی هستند که بیشتر در خانه ها رخ می دهد، سوختگی از 
جراحات تاثیرگذار در  حوزه اجتماعی، سلامت و برای خود شخص است که 
کاهش آن حمایت های بیشتری نیاز دارد در این زمینه اقداماتی شروع شده، 

سازمانهای مردمی هم همکاری می کنند اما این اقدامات باید تقویت شود.
مغیثی درباره آمار مصدومیت و تلفات حوادث مین نیز گفت: آمار حوادث مین 

را در اختیار نداریم و وزارت بهداشت این آمار را جمع آوری نمی کند.

یک کارشناس سلامت روان مطرح کرد:

ضرورت اعمال محدودیت در استفاده 
فرزندان از فضای مجازی

 کارشناس ارشد سلامت روان مرکز بهداشت قم گفت: در حال حاضر که به دلیل 
شیوع ویروس کرونا، کلاس های درس به صورت آنلاین برگزار می شود، اعمال قانون 
و محدودیت در استفاده فرزندان از گوشی تلفن همراه و تبلت برای جلوگیری از 

آسیب های فضای مجازی ضروری است.
رحیم شیخ هادی افزود: فرزندپروری و تربیت کودک بر اساس عشق، محبت و 
توجه والدین نسبت به کودکان می باشد و وقتی تبلت در اختیار آنان قرار می گیرد، 

بخشی از خدمات و عشق والدین به فرزندانشان است.
وی اضافه کرد: ولی تبلت نیازمند مقررات است و والدین باید توجه کنند که آیا فرزند 
در سن مناسب برای داشتن تبلت هستند و استفاده از آن باید چه مقرراتی باید داشته 

باشد تا از مدیریت خارج نشود.
وی ادامه داد: اصولا فضای مجازی و اینترنت مثل شمشیر دو لبه است، در مواقعی 

آسیب هایی دارد و در مواقعی باعث پیشرفت می شود.
جنسی،  فرهنگی،  سیاسی،  اقتصادی،  سوءاستفاده های  گفت:  هادی  شیخ 
الگوبرداری اشتباه خانواده ها مخصوصا فرزندان که از فضای مجازی بسیار تاثیرپذیر 
هستند، رفتارهای غیراخلاقی خشونت آمیز، آسیب های جسمی مثل چشم درد و 
گردن درد، آسیب های روانی مثل کاهش تمرکز و تیک های عصبی از جمله اثرات و 

خطرات فضای مجازی است.
وی با تاکید بر آگاهی خانواده ها از خطرات و آمار آسیب های اجتماعی ناشی از 
فضای مجازی، تصریح کرد: باید در این مورد کمی نگرانی به خانواده ها تجویز کنیم، 
زیرا این نگرانی به خانواده ها کمک می کند به فکر باشند، به دنبال اطلاعات و آگاهی 

بروند و برای بچه ها مدیریت بهتری داشته باشند.
وی افزود: از سوی دیگر باید وجود این وسایل در زندگی را بپذیریم، زیرا در فضای 
تبلت شویم؛  و  به گوشی  فرزندانمان  مانع دسترسی  نمی توانیم  کنونی جامعه، 
مخصوصا در شرایط شیوع ویروس کرونا که مجبور هستیم از اینترنت و گوشی 

استفاده کنیم تا تحصیل فرزندانمان لطمه نخورد.
کارشناس مرکز بهداشت قم با اشاره به راهکارهای مدیریت فضای مجازی، گفت: 
خانواده ها باید آموزش ببینید تا بتوانند آموزش بدهند و استفاده فرزندانشان از 

فضای مجازی را کنترل و مدیریت کنند.
باید در زمان های خاص مثل زمانی که فرزندان خطایی  تاکید کرد: مثلا  وی 
می کنند، برخورد مناسب داشته باشیم، زیرا اگر محکم و چکشی برخورد کنیم، 
فرزندان برای دفعات بعد پنهان کاری خواهند کرد، ولی اگر غیرمستقیم برخورد 
کنیم و واکنش صحیح داشته باشیم، می توانیم مامن و پناهگاه فرزندان در مشکلات 
باشیم. وی با تاکید بر این که قانون و محدودیت خاصی در استفاده از فضای مجازی 
برای فرزندان در نظر بگیریم، گفت: باید آگاه باشیم فرزندانمان چه زمان هایی کلاس 
آنلاین دارند و باید از فضای مجازی استفاده کنند تا طبق برنامه ریزی به آن ها اجازه 

دهیم چند ساعت از گوشی و یا تب لت استفاده کنند.
شیخ هادی افزود: علاوه بر ساعتی که برای درس فرزندان اختصاص می دهیم، 
باید زمان کوتاهی را نیز به سرگرمی بچه ها با این وسایل اختصاص دهیم تا عشق و 

توجه خود را به فرزندانمان ثابت کنیم.
وی اضافه کرد: زمانی که کودکان از گوشی و یا تبلت استفاده می کنند، باید در 
محیط های مشترک با دیگر اعضای خانواده باشند و اجازه ندهیم در اتاق های خلوت 

از این وسایل استفاده کنند تا بتوانیم نظارت های کافی اعمال کنیم.
بر  نمی توانند  اشتغال  جمله  از  دلایلی  به  بنا  که  خانواده ها  برخی  گفت:  وی 
سیم کارت  مانند  راهکارهایی  از  باید  باشند،  داشته  کافی  نظارت  فرزندانشان 
دانش آموزی که فیلترهای لازم را دارد و یا نرم افزارهای امنیتی دو نسخه ای که یک 
نسخه روی گوشی والدین و نسخه دیگر روی گوشی فرزندان نصب می شود، استفاده 
کنند. به گفته شیخ هادی، بر اساس تحقیقات صورت گرفته، استفاده کاربران از 

فضای مجازی در ایران به طور میانگین روزانه بین هفت تا ۹ ساعت می باشد.

فرمانده ارشد نظامی ارتش در قم :

شیوه های مدیریت دفاع مقدس 
کمرنگ شده است

 فرمانده ارشد نظامی ارتش در قم گفت: فرماندهان شهید ما اعتقاد داشتند 
فرمانده اصلی امام حسین )ع( است و با همان روش جنگ را فرماندهی می کردند 

اما امروز این شیوه مدیریتی کمرنگ شده است.
امیرسرتیپ دوم علی اسدی یکشنبه شب در مراسم رونمایی از ۴۰ پلاک کوچه 
شهید در مجتمع امام خمینی )ره( با اشاره به اینکه شهدا چشم و چراغ مردم ایران 
هستند و خدمت به شهدا فرصتی است که باید قدر آن را بدانیم گفت: مزین شدن 
۴۰ کوچه بنام شهدا از جمله اقداماتی است که باید برای زنده ماندن یاد و خاطره 

شهدا انجام داد.
وی با اشاره به ضرورت ترویج سیره و سبک و زندگی شهدای انقلاب اسلامی گفت: 
بخشی از جوانان ما با زندگی و ایثارگری شهدا آشنا نیستند و همه نهادها باید برای 

ترویج فرهنگ ایثار و شهادت به بیان سبک زندگی شهدا توجه ویژه داشته باشیم.
فرمانده گروه پدافند هوایی حضرت معصومه )س( ضمن تشکر از سپاه برای 
برگزاری مراسم بزرگداشت شهدا با تاکید بر اینکه برنامه های بزرگداشت شهدا امسال 
به دلیل شیوع کرونا با محدودیت برگزار شد گفت: طبق فرمایشات رهبر معظم 
انقلاب هدف از اجرای چنین برنامه های اثر بخشی فرهنگ ایثار و شهادت در جامعه 
است. وی افزود: اگر فعالیت های شهدا و خصوصیات آن ها را بشناسیم و بدانیم چه 
اهداف والایی داشتند و مقصدشان کجا بوده است قطعاً جامعه به سمت رستگاری 

رهنمون می شود.
امیر اسدی با بیان اینکه مسیر شهدا مسیر مقاومت و پیروزی است و شهدا هیچ گاه 
تسلیم دشمن نشدند گفت: در فرهنگ ما شهادت یعنی پیروزی و در این مسیر 
شکست معنی ندارد و ما هیچگاه در جنگ حق علیه باطل دچار شکست نمی شویم.
وی با تاکید بر اینکه اجازه نمی دهیم ذره ای از خاک ما توسط اجنبی اشتغال شود 
و یا زیر سلطه بیگانگان برویم تصریح کرد: شهدا امانتی سنگین به ما سپرده اند، امروز 
در این جایگاه مقدس قسم می خوریم ذره ای از عقاید این خانواده های معظم کوتاه 
نمی آییم. فرمانده ارشد نظامی ارتش در استان قم با بیان اینکه برخی مسئولان روی 
درب اتاقشان می نویسند »بدون هماهنگی وارد نشوید« گفت: فرماندهان شهید 
ما اعتقاد داشتند فرمانده اصلی امام حسین )ع( است و با همان روش جنگ را 

فرماندهی می کردند اما امروز این شیوه مدیریتی کمرنگ شده است.
وی با تاکید بر اینکه مسئولان باید بدانند هر صندلی مسئولیت حاصل خون ۷۲ 
شهید است، قطعاً بر هر صندلی که نشسته ایم باید پاسخگوی ۷۲ شهید باشیم 
گفت: اگر خود را مدیون خانواده شهدا می دانستیم، حاصل این اقدامات شهیدان 
از وظایف و رسالتی که داشتیم غفلت  امانت فرض می کردیم دیگر  به عنوان  را 

نمی کردیم.

معاون جهاد کشاورزی استان قم:

۳۷۵ کیلوگرم ژل رویال درقم
 استحصال شد

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: از ابتدای سالجاری 
تاکنون ۳۷۵ کیلو گرم ژل رویال در استان استحصال شده است که نسبت به سال 

قبل بیش از ۱۰۰ درصد افزایش نشان می دهد. 
علی اصغر همت اظهارداشت :ژل رویال که به نام های ژل سلطنتی یا ژل ملکه 
زنبور عسل در میان مردم شناخته شده یک ماده شیری رنگ است که صرفا غذای 
اختصاصی ملکه زنبورها می باشد، این ماده بسیار پر انرژی و مقوی بوده و دارای 

خواص درمانی و فواید زیادی است.
وی ادامه داد: ژل رویال برای برطرف کردن بسیاری از بیماری ها در طب ایرانی 
سنتی استفاده می شود، این ماده در تقویت سیستم ایمنی، بهبود عملکرد مغزی و 
پیشگیری از زوال مغزی یا آلزایمر، افزایش انرژی و تاثیر آن بر رفع خستگی، تنظیم 
فشار خون، بهبود بیماری مرض قند )دیابت(، پیشگیری از پوکی استخوان، تسریع 

در بهبود و درمان زخم مورد استفاده قرار می گیرد.

استان قم دررتبه یازدهم کشور درپرورش ماهیان زینتی ؛

ماهیان زینتی، زینت بخش کویر قم

بحران آب گلوی زمین را می فشارد و دردش در کویر طاقت فرساتر است؛ 
دشت های وسیع در دل کویر و مردمی که سالهاست به سختی کشاورزی می 

کنند و دغدغه آب و نان دارند، اما امان از قدرت اراده آدمی !
 در ۱۵ کیلومتری قم در بخش مرکزی و کنار روستای حاجی آباد بالا شاهد 
تصویری متفاوت هستیم، استخر های پرورش ماهی و سازه های گلخانه ای 

آن هم در دل روستایی کویری.
اینجا جوانان  اند،  کارشان نصب کرده  ورودی محل  در  تابلویی جالب 
مشغول کارند، مرکز پرورش ماهیان زینتی مومنی نژاد، مرکزی که به همت 
چند جوان شهری ، در دو فاز گلخانه ای و سه فاز پرورش ماهی ؛ در روستا 

بنا شده است .
مهندس مومنی نژاد دهه شصتی است، از همان هایی که گاهی به اشتباه 

نسل سوخته و پر دردسر خوانده می شوند، مدیری جوان و پر انگیزه.
وی مدیر مجموعه و تولیدکننده و پژوهشگر در حوزه ماهیان زینتی است 
که از سال ۱۳۸۳ کار خود را آغاز کرده است و کارشناسی ارشد شیلات دارد.
افتخارات زیادی را در کارنامه سال های کاری اش دارد، پرورش  بیش از 

۳۰ مدل ماهی زینتی.
جدیدترین فعالیتش تکثیر نیمه مصنوعی ماهیان زینتی وارداتی برای 
اولین بار در کشور است، ماهیانی مثل رنگین کمان چهار گونه، سیچلاید 
کربنیس،   سیچلاید رامیرزی، آنجل مونو تایگر، پاکو سیاه،   پنگوسی که با 
هدف توسعه دانش فنی و بیوتکنیک تکثیر و پرورش ماهیان زینتی، حاصل 
کارش جلوگیری از خروج منابع ارزی از کشور و در راستای تحقق اقتصاد 

مقاومتی و پویا و اشتغالزایی های فناورانه و نوآورانه بوده است.
از پشت بام خانه تا زمین های بایر روستا

سوژه دوم گزارش، یک دهه هفتادی است،   مهندس ساجدی که روش 
جدید همزیستی ماهی و گیاه با نام علمی سیستم آکواپونیک را در روستای 

مبارک آباد راه اندازی کرده.
او می گوید این طرح را از پشت بام منزل پدری اش آغاز کرده  و در روستای 

مبارک آباد  در ۱۰ کیلومتری شهر قم کار را گسترش داده است.
منزل  بام  پشت  از  بوده  دانشجو  که  زمانی  از  را  طرح  این  می گوید  او  
پدری اش آغاز کرده، آن هم با هزینه بسیار اندک، و حالا این ایده را در یکی 
از روستا های استان قم به صورت عملیاتی و در یک سوله گلخانه همراه با 

حوضچه های پرورش ماهی انجام می دهد.
سیستم آکواپونیک به معنی همزیستی ماهی و گیاه با شرایط ایده آل 
است، مزایای این سیستم صرفه جویی منابع در انرژی به خصوص بهره وری 
آب،   گیاهان ۱۰۰% ارگانیک بدون استفاده از کود و سم،   رشد سریعتر 

گیاهان و توجیه اقتصادی بالای این سیستم است.
ساجدی می افزاید برای این طرح بیش از ۲۵۰ میلیون تومان هزینه شده و 
پیش بینی فروش ماهیانه ماهیان زینتی این سیستم بالای ۲۵ میلیون تومان 

در ماه است،
تحصیلات  که  جوانانی  کرده،  کارآفرینی  خود  همکلاسی   ۳ برای  او 
دانشگاهیشان به اضافه خلاقیت و  پشتکار حالا به ثمر نشسته و بیش از ۱۰ 
گونه ماهی وارداتی را در کنار ۲۵ گونه گیاه و سبزیجات به مرحله تولید کامل 
رسانده اند و حالا مغرورند که سهمی از تولید استان و کشورشان را به دوش 

دارند.

دانستن آمار کلی تولید ماهیان زینتی مرا پای صحبت های مدیر شیلات 
جهاد کشاروزی نشاند.

آماری کم نظیر !
طاهری مدیر شیلات سازمان جهاد کشاورزی استان قم  می گوید به همت 
همین جوانان است که استان قم با وجود کویری بودن، رتبه یازدهم کشور را 

در پرورش ماهیان زینتی دارد.
در سال گذشته استان قم با تولید ۴ میلیون و۴۵۰ هزار قطعه این رتبه را 
کسب کرده که ۴۰ درصد این تولیدات از طریق صادرکنندگان به کشور های 

همسایه صادر می شود.
او می گوید کار به همین جا ختم نمی شود و  طرح های توسعه تولید ماهیان 
زینتی استان قم شامل ۴ شهرک ماهیان زینتی است که دو مورد آن را بخش 
خصوصی پیگیری می کند و دو بخش دیگر توسط بخش دولتی در حال 

اجراست که ظرفیت پیش بینی شده آن ۸۰ میلیون قطعه است.
دست انداز ها بر سر راه تولید 

این جمله را از یکی دیگر از تولیدکنندگان ماهیان زینتی می شنویم، آقای 
بابایی که در نزدیکی شهر قم با ۹ کارگر مشغول به تولید ماهی زینتی است  
می گوید قصد داشته تا تولید خود را از ۵۰ هزار قطعه به ۱۰۰ هزار قطعه 
به خصوص خوراک  تولید  نوسان قیمت در مراحل مختلف  اما  برساند، 
ماهیان و مکمل ها باعث شده تا فعلا دست نگهدارد، بابایی می گوید برای 
ساخت سازه مجهز تا سال گذشته ۲۰۰ میلیون تومان هزینه می شده، اما 
امروز با سه برابر این قیمت هم کار غیرممکن به نظر می رسد، او مشکل 
بعدی را صادرات غیر مستقیم می داند و اینکه استان های کوچک و کم 
برخوردار تولیدات خود را به برخی استان ها بخصوص تهران می فرستند تا 

صادر شوند.
هم  او  می کند،  فعالیت  جعفرآباد  بخش  در  که  اوست  همکار  رضایی 
گلایه های آقای بابایی را تایید می کند و می گوید: به نظر من تولید و کارآفرینی 
به نوعی عبادت محسوب می شود چرا که هم نفعی به دیگران می رسد 
و هم از قِبَل آن چند خانوار نان می خورند، اما آنچه نان ما و کارگرانمان را 
آجر می کند جای خالی حمایت ها در شرایط بحرانیست، بحرانی که نمونه 
بارزش همین ویروس تاجدار است که کاسه کوزه های بیشتر تولیدکنندگان 

را در هم شکسته و کمر به نابودی اقتصاد کشور ها بسته.
از این دست گلایه ها کم نیستند در دنیای کار و اقتصاد، اقتصادی که در 
کشور ما خود به خود شکننده است و وجود چنین بحران هایی در حکم قوزی 
بالای قوز، انگیزه را از کارفرما و کارآفرین می گیرد، کارفرمایی که با تمام توان 
و ظرفیت پا به میدان تولید می گذارد، اما در در شرایط بحرانی یکه و تنها 
در وسط کارزار می ماند، کم نیستند تولید کنندگانی که زمانی در همین 
استان قم، برای کشور افتخار آفرینی می کردند و انحصار برخی محصولات 
را از کشور های قَدَری همچون آمریکا و آلمان ربوده بودند، اما حالا با بهترین 
شرایط کاری در کشور های همسایه مشغول تولید محصولات به نام آنهایند، 

شرایطی که نازل ترینشان تامین نیاز های اولیه و معافیت مالیاتی است.

اجتماعی

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا با یادآوری اعلام دبیر سازمان جهانی بهداشت مبنی 
بر ماندگاری کرونا تا پایان تابستان سال آینده گفت: ادامه سختگیری ها و برقراری 
تعطیلی عمومی به بهبود وضعیت وخیم شیوع کرونا در ایران کمک قابل توجهی 

می کند.
مسعود مردانی با تاکید بر اینکه آحاد مردم تا حدود زیادی با روش های پیشگیری 
از ابتلا به ویروس کرونا آشنا شده اند و معدود افرادی ممکن است پروتکل ها را جدی 
نگیرند، خاطرنشان کرد: به این افراد باید تذکر داد که در حال حاضر در اوج درگیری 
بیماری کرونا هستیم به شکلی که وضعیت بسیار بحرانی است تا آنجا که بیمارستان 

هایی که مریض کرونایی بستری می کردند جایی برای پذیرش ندارند.
وی با بیان اینکه وضعیت امروز اقدامی عاجل می طلبد، اظهار داشت: برخورد 
جدی یا تعطیلی عمومی باید صورت گیرد و بهانه های اقتصادی باید جای خود را 
به بهبود وضعیت سلامت اقشار مختلف جامعه بدهند زیرا اقتصاد ایران که شکوفاتر 
از کشورهای اروپایی و غربی نیست پس بدون رودربایستی باید با حداقل سه هفته 

تعطیلی در شهرهای بزرگ موافقت شود.
این متخصص بیماری های عفونی با تاکید بر اینکه باید به تعطیلی های اسفندماه یا 
ایام نوروز و خلوتی و خانه نشینی آن روزها بازگردیم، یادآور شد: پیشنهاد تعطیلی را دو 
هفته پیش دادیم و چندین بار هم تکرار شده اما متاسفانه پیشنهاد به دلیل مخالفت 

عده ای، هنوز روی میز مانده است.
چرا عنوان می شود آمار واقعی با آمار اعلام شده متناقض است؟

وی درباره این موضوع که عنوان می شود تناقضی میان آمار واقعی با آمار اعلام شده 
از سوی وزارت بهداشت وجود دارد، توضیح داد: تناقضی وجود ندارد صرفا موضوع 
این است که براساس مفاد سازمان جهانی بهداشت، مورد مثبت موردی است که 
تست پی سی آر مثبت داشته باشد. این تست پی سی آر هم پنجاه پنجاه حکایت از 

مثبت بودن یا نبودن ابتلا به کرونا دارد.
مردانی ادامه داد: بر همین مبنا استناد به آزمایش پی سی آر به این منزله است که 
ابتلای افرادی که تست پی سی آر آنها مثبت نشده در آمار مرگ کرونا اعلام نمی شود. 
همچنین چند درصد افراد با مشاهده علائم، به بیمارستان مراجعه نمی کنند و تست 

نمی دهد و در منزل می مانند بنابراین وضعیت آنان ثبت نمی شود.

با وجود سختگیری های پلیس، سفرها همچنان ادامه دارد
مردانی در پاسخ به این پرسش که چرا با وجود اعمال ریمه سنگین رانندگی به 
خودروهای متخلف همچنان در روزهای تعطیلی شاهد جاده های پر خودرو هستیم، 
گفت: این کار باید روزانه اتفاق بیافتد و معطوف به آخر هفته نشود. معتقدم تعطیلی 
عمومی یک کار جهادی و اساسی در این زمینه است یعنی باید تعطیلی عمومی 
صورت گیرد و فقط آتش نشانی، مراکز اورژانس، داروخانه ها و فروشگاه های مواد 

غذایی باز باشد.
وی افزود: کرونا بنابر گفته دبیر سازمان جهانی بهداشت تا انتهای تابستان سال 
آینده با ما خواهد بود و سختگیری ها و تعطیلی عمومی کمک شایانی به نزدیک شدن 

به روزهای پایانی کرونا می کند.
کرونا به طور کامل از بین نمی رود

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا خاطرنشان کرد: پایان اپیدمی کرونا به منزله تمام 
شدن آن نیست بلکه در سطح ابتلای خفیف باقی می ماند همانند آنچه در مورد 

آنفلوآنزا وجود دارد.
وی افزود: در شرایط امروز در واقع دیگر خبری از رعایت کامل پروتکل ها، زدن 

ماسک، ضدعفونی دست ها و فاصله گذاری اجتماعی نیست.
آیا می توان امیدی به واکسن اعلامی از سوی چین داشت؟

این متخصص بیماری های عفونی با تاکید بر اینکه واکسن اعلامی از سوی چین 
یا هر کشور دیگری باید به تایید سازمان جهانی بهداشت برسد تا بتوان به آن امید 
بست، افزود: خوشحالیم که جامعه بشری به دنبال درمان این بیماری و یافتن واکسن 
موثری است اما نکته حایز اهمیت تر اینکه اجازه می دهیم واکسنی وارد کشور شود که 

حداقل تایید سازمان جهانی بهداشت را داشته باشد.
لازم به ذکر است ، بیماری کووید ۱۹ بر اساس آمار رسمی کشورها تاکنون بیش از 
۵۰ میلیون نفر را در دنیا مبتلا کرده و بیش از یک میلیون و ۲۵۰ هزار نفر نیز  بر اثر این 
بیماری جان خود را از داده اند. این ویروس با دست آلوده یا عطسه و سرفه از طریق 
دهان، بینی و چشم به افراد منتقل می شود.ضمن اینکه تنگی نفس، خستگی و بدن 
درد، اختلال در بویایی و چشایی و مشکلات گوارشی از جمله علایم بیماری کووید۱۹ 

است. بیش از ۸۰ درصد مبتلایان به این ویروس دچار بیماری خفیف می شوند.

مردانی عضو ستاد ملی مقابله با کرونا: 

افزایش سختگیری ها و تعطیلی به کنترل کرونا کمک می کند

رئیس اداره پیشگیری از حوادث وزارت بهداشت:

تصادفات هر سال ۶ میلیارد دلار به کشور خسارت می زند
موبایل خطر تصادف را ۴ تا 23 برابر افزایش می دهد
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معاون دفتر برنامه ریزی تامین، توزیع و تنظیم بازار وزارت صمت خبر داد:

حل کامل مشکل روغن
 ظرف یک ماه آینده

 معاون دفتر برنامه ریزی تامین، توزیع و تنظیم بازار وزارت صنعت، معدن و تجارت 
از تأمین ۱۴۰ هزار تن روغن مایع خوراکی و جامد بخش صنف و صنعت از محل 
ذخایر استراتژیک کشور خبر داد و گفت: با تمهیدات انجام گرفته ظرف یک ماه 
آینده کل مشکل روغن حل خواهد شد. »سعید صارمی« با بیان اینکه ستاد تنظیم 
بازار به صورت ویژه موضوع روغن نباتی را در دستور کار قرار داده است، تاکید کرد: 
بر اساس تصمیم ستاد تنظیم بازار مقرر شد تا ۷۰ هزار تن روغن از محل ذخایر 
استراتژیک در بخش خانوار به صورت مایع توزیع شود که از اول آبانماه شروع شده 
است. وی تصریح کرد: توزیع در وهله اول از بخش فروشگاه های زنجیره ای شروع 
شد که تاکنون نیز به خوبی و به وفور تداوم دارد و در سایر صنوف نیز به تدریج این 
سهمیه توزیع می شود. صارمی در خصوص موضوع روغن جامد بخش صنف و 
صنعت، نیز خاطرنشان کرد: بر اساس مصوبات ستاد تنظیم بازار برای این بخش 
نیز از محل ذخایر استراتژیک کشور ۷۰ هزار تن تامین و توزیع شده است. معاون 
دفتر برنامه ریزی تامین، توزیع و تنظیم بازار وزارت صنعت، معدن و تجارت اظهار 
داشت: در حوزه تولید، نظارت ها بر واحدهای روغن انجام می شود و واحدهای 
تولیدی ورود و خروج روغن خود را در سامانه جامع تجارت باید ثبت کنند. صارمی 
در خصوص جلوگیری از تخلفات احتمالی، گفت: ما منکر وجود تخلف نیستیم 
و سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، سازمانهای صنعت، معدن و 
تجارت استان و اتاق اصناف به عنوان متولیان نظارت بخشنامه های لازم را ابلاغ 
کرده اند و بازرسی های لازم صورت می گیرد. وی تاکید کرد: تشدید بازرسی ها در 
بازار توسط سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، سازمانهای صنعت، 
معدن و تجارت استان و اتاق اصناف به کمک بسیج اصناف و به صورت هوشمند 
در دستور کار قرار دارد. صارمی گفت: با تمهیدات انجام شده و توزیع ۱۴۰ هزار 
تن روغن از محل ذخایر استراتژیک کشور بازار روغن تنظیم خواهد شد. صارمی 
اضافه کرد: با هماهنگی با بانک مرکزی و گمرک جمهوری اسلامی ایران حدود 
۱۲۰ هزار تن از روغن بخش خصوصی نیز در حال ترخیص است که با انجام این 

اقدامات، ظرف یک ماه آینده کل مشکل روغن حل خواهد شد.
 

بر اساس مصوبه ستاد تنظیم بازار:

قیمت شکر برای مصرف کننده
 ۸۷۰۰ تومان تعیین شد

ستاد تنظیم بازار حداکثر قیمت شکر سفید برای مصرف کننده در بسته بندی 
های یک کیلوگرمی را هشت هزار و ۷۰۰ تومان تعیین کرد.

به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، ستاد تنظیم بازار حداکثر قیمت 
تحویل شکر سفید تولید داخل درب کارخانه به ازای هر کیلوگرم به صورت یکسان 

برای مصارف صنف و صنعت و خانوار را معادل ۶ هزار و ۶۵۰ تومان تعدیل کرد.
همچنین با توجه به مشکلات تامین مواد اولیه کارخانجات صنعتی مصرف کننده 
ذرت از جمله کارخانجات صنعتی فروکتوز، گلوکز، دکستروز، نشاسته مقرر شد، 
میزان ۴۰۰ هزار تن ذرت، برای مصرف کارخانه های صنعتی تا پایان سال ۱۳۹۹ 
از محل واردات ذرت با ارز ۴۲۰۰ تومان تامین شود. وزارت جهاد کشاورزی مکلف 
است ۴۰۰ هزار تن ذرت اختصاص یافته به این بخش را بوسیله سامانه بازارگاه 
ثبت، توزیع و نظارت کند. به گزارش ایرنا، هفته های گذشته ستاد تنظیم بازار 
قیمت گذاری شکر تولید داخل را بر عهده انجمن ذیربط و بر اساس ضوابط 
تعیین نرخ سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان گذاشت. براساس 
این مصوبه که در تاریخ دهم آبان ماه صادر شده، با توجه به تغییر اولویت ارزی شکر 
از گروه یک به گروه دو، مقرر شده قیمت گذاری این کالای تولید داخل توسط 
انجمن ذیربط و بر اساس ضوابط قیمت گذاری سازمان حمایت مصرف کنندگان 

و تولیدکنندگان تعیین شود.

استاد اقتصاد دانشگاه الزهرا اظهار داشت: در همین چند وقتی که مجلس 
رشد  جهت  در  متعددی  تصمیمات  اتخاذ  شاهد  کرده  کار  به  شروع  جدید 
سوداگری، سفته بازی، صادرات مواد خام و رشد نابرابری ها بودیم و تصمیمات 
متعددی در این زمینه ها گرفته شده است که فقط حافظ منافع سوداگران و 

سفته بازان در کشور است.
حسین راغفر درباره اظهارات روز گذشته رئیس مجلس درباره عدم اثرگذاری 
تحریم ها بر ایران و لزوم برگشت بایدن به برجام اظهار داشت: همه مردم دیگر به 
موضع گیری های سیاسی مسئولان کشور آشنا هستند. گویی با این نوع انتقاد از 
وضعیت موجود خودشان را از اقداماتی که انجام دادند مبرا می کنند و گویی آنها 

جزئی از این تصمیم گیری ها نبودند.
ادامه داد:  اینکه مشکل اصلی کشور ما مسائل داخلی است،  بیان  با  وی 
مسائل و فشارهای خارجی از جمله تحریم زمانی اثربخش تر می شود که ناتوانی 

ما در حل مسائل اقتصادی و اجتماعی برجسته می شود، در آن زمان تحریم ها 
اثربخشی بیشتر از خود نشان می دهند. این کارشناس اقتصادی تاکید کرد: 
مسئله ای که امروز ما با آن مواجه هستیم این است که سیاست های اقتصادی سه 
دهه گذشته امروز به بار نشسته است و همان نتایجی را به دست آورده که طراحان 

اصلی این سیاست ها در دنیا آن را جستجو می کردند.
راغفر گفت: سیاست های نئولیبرالیستی در کشور حاکم شد و اصلی ترین علت 
شکاف طبقاتی و ناتوانی و فروپاشی بخش تولید در داخل کشور و همچنین 
رشد اقتصاد مالی و فعالیت های سوداگرانه و سفته بازی همین بود و این هدف 

سیاست های اقتصادی سه دهه گذشته بود که امروز به بار نشسته است.
وی افزود: بنابراین بر روی این نارضایتی ها و مشکلاتی به دنبال آن پدید آمد و 
می آید، طبیعی است که عده ای سرمایه گذاری کنند؛ از جمله رقبای سیاسی 
در داخل کشور که گویی مسئله امنیت ملی برای آنها مسئله اصلی نیست بلکه 

ملاحظات سیاسی و شعارهای مردم فریب برای آنها بیشتر اهمیت دارد.
این کارشناس اقتصادی با اشاره به عملکرد مجلس یازدهم اظهار داشت: در 
همین چند وقتی که مجلس جدید شروع به کار کرده شاهد اتخاذ تصمیمات 
رشد  و  خام  مواد  صادرات  سفته بازی،  سوداگری،  رشد  جهت  در  متعددی 
نابرابری ها بودیم و تصمیمات متعددی در این زمینه ها گرفته شده است که فقط 

حافظ منافع سوداگران و سفته بازان در کشور است.
راغفر ادامه داد: در این مدت شاهد افزایش صادرات مواد خام، انتقال یارانه های 
گسترده به گروه های نخبه بر اقتصاد کشور بودیم که همین مجلس در مورد تمام 

این موضوعات تصمیم گیری کرده است.
وی با بیان اینکه بسیاری از تصمیمات اتخاذ شده با امضای سران سه قوه 
اتخاذ تصمیمات مسئولیت  قوه در  بنابراین هر سه  صورت می گیرد، گفت: 
مشترک دارند البته تمام اینها از ضعف های اساسی که در دولت وجود دارد، کم 
نمی کند اما به این معنی هم نیست که نمی توان مسئولیت های مجلس در این 

رابطه را نادیده گرفت.
رفتار مجلس یازدهم حکایت از ناپختگی برنامه های آنها دارد 

این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه رفتار مجلس یازدهم حکایت از ناپختگی 
ناپختگی  شاهد  اقتصادی  تصمیمات  در  داشت:  بیان  دارد،  آنها  برنامه های 
برنامه های مجلس و شتاب زدگی مجلس در این اقدامات نمایشی هستیم که 

یکی از آنها موضوع یارانه کالاهای اساسی بود که شورای نگهبان آن را رد کرد.
راغفر ادامه داد: این اقدامات از مجلس پخته و آگاه نسبت به مسائل کشور 
و ارائه پیشنهادهای عملی و امکانپذیر بسیار دور و این اقدامات بیشتر به دلیل 
نزدیک شدن به انتخابات است که گروه های مختلف خود را برای انتخابات آماده 

می کنند و سعی دارند افکار عمومی را به نفع خود جذب کنند.
وی تاکید کرد: تمام این اقدامات نشان می دهد که مجلس به برداشت مردم 
از آنچه که در نظام تصمیم گیری می گذرد بسیار غافل هستند و مردم هم امروز 
کمترین توجه را به محافل تصمیم گیری های کشور مثل مجلس و دولت دارند 

یعنی تا حدود زیادی از اثربخشی این سیاست ها ناامید شدند.
این کارشناس اقتصادی افزود: این شعارها فقط هزینه های اجتماعی را افزایش 

می دهد و به رسیدن به یک راه حل کمک نمی کند.
راغفر با بیان اینکه ۸ سال از عمر دولت گذشت و در مدت باقی مانده هم امیدی 
به حل مسائل وجود ندارد، گفت: در خوشبینانه ترین حالت، مردم به دولت آینده 
امید بسته اند که آن دولت هم با مشکلات به ارث رسیده از دو دولت گذشته مواجه 

خواهد بود.

راغفر کارشناس اقتصادی:

تصمیمات مجلس تنها منافع سوداگران را حفظ می کند

آگهی مزایده
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی پژو پارس به شماره شهربانی ۱۲۴ ص ۳۹ ایران ۵۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۱۵۸۷/۱ )باشماره بایگانی 
۹۹۰۱۷۱۸( له: خانم نسرین تحقیقی رسولی، بر علیه: آقای مهدی احمدی، مستند سند ازدواج شماره ۱۹۸۹-۱۳۹۰/۰۹/۱۲ دفترخانه ازدواج ۱۸ قم یک دستگاه 
خودروی پژو پارس به شماره انتظامی ۱۲۴ ص ۳۹ ایران ۵۵ با مشخصات ذیل واقع در قم – جاده لنگرود – کیلومتر ۵- بعداز پل- جنب سنگ کیان – پارکینگ سعدی متعلق 

به آقای مهدی احمدی بازداشت گردیده و ازطریق مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

سواری- پژو پارس – رنگ نقره ای متالیک – مدل ۱۳۸۸- شماره شاسی: NAAN۰۱CA۵۹K۷۵۳۳۷۶  - شماره موتور: ۱۲۴۸۸۰۳۸۸۱۱
توضیحات: اتومبیل دارای بیمه شخص ثالث و از قسمت گلگیر عقب راست و درب موتور و گلگیر عقب سمت چپ خوردگی سایش دارد و لاستیک های جلو مطلوب و 

لاستیک های عقب مستهلک و آینه جانبی راست شکسته و چراغ خطر عقب سمت راست نیز شکسته و بدنه خط وخش دارد.
کارشناس رسمی دادگستری جناب آقای سرهنگ علیرضا هاشمی خودروی مذکور را به مبلغ ۷۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )هفتصد و پنجاه میلیون ریال( ارزیابی نموده است.

مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه ۱۳۹۹/۰۹/۱۲ در قم – جاده لنگرود- کیلومتر ۵-بعد از پل – جنب سنگ کیان – پارکینگ 
سعدی انجام می شود. مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۷۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )هفتصد و پنجاه میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد 
شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳IR با شناسه واریز 
۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ 
فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری 
مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و درصورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور 

قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه 
رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی 

اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق 
دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.)م الف ۱۳۲۹۶(

تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: 1399/08/27
قوه قضائیه – سازمان ثبت اسناد و املاک کشور – اداره اجرای اسناد رسمی قم

--------------------------------------------------
آگهی ابلاغیه

بدین وسیله به ورثه ی مرحوم آقای مجتبی گل کار: ۱( انسیه اکبری نام پدر: مسلم شماره ملی: ۰۳۸۵۱۰۱۸۹۹ و ۲( حلما گل کار نام پدر: مجتبی شماره ملی: 
۰۳۷۵۴۶۹۴۶۱ با قیمومت علی اکبر گل کار ابلاغ می گردد:

با احترام در موضوع پرونده کلاسه ۹۹۰۱۸۲۶ به استحضار می رساند که حساب بانکی مورث شما در شورای هماهنگی بانک های استان قم در قبال مبلغ ۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 
ریال بدهی به خانم زینب داودی و مبلغ ۲۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال بابت حقوق دولتی بازداشت گردیده است و بنابر اعلام بانک اینده موجودی حساب شما مبلغ ۲۱۰/۵۸۹/۰۴۲ 
ریال و مبلغ ۱۷/۸۸۴/۵۴۵ ریال و بنابر اعلام بانک انصار موجودی حساب شما مبلغ ۸۹/۱۸۷ ریال و بنابر اعلام بانک صادرات موجودی حساب شما مبلغ ۷۰/۰۰۰ ریال 
و بنابر اعلام بانک ملی موجودی حساب شما مبلغ ۱/۰۰۰/۰۰۰ ریال و بنابر اعلام بانک سپه موجودی حساب شما مبلغ ۸۰۰/۰۰۰ ریال و بنابر اعلام بانک ملت موجودی 
حساب شما جمعا مبلغ ۲/۷۸۹/۰۰۰ ریال و بنابر اعلام بانک رسالت موجودی حساب شما مبلغ ۲۰۹/۰۴۷ ریال اعلام شده است که طی درخواست بستانکار برداشت 

می گردد. )م الف ۱۳۲۹۹(
مهدی روزخوش – رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم

--------------------------------------------------
آگهی مفقودی برگ سبز

برگ سبز خودرو پژو سواری – هاچ بک تیپ ۲۰۶ به رنگ مشکی – روغنی مدل ۱۳۸۱ به شماره موتور ۱۰FSE۳۳۸۷۵۴۸۶ شماره شاسی۸۱۶۱۲۰۷۹   به پلاک ۳۶ ن 
۵۹۹ ایران ۱۶ متعلق به علیرضا هاشمی نیا مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند

۱- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰۷۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۱۷مربوط به سلمان مرادی فرزند الهوردی درقسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک شماره ۱۹۶۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از مهدی شاکری)م الف۷۹۴۵(
۲- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۵۸۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۷۹ مربوط به علمدار زند فرزند غلامعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۸/۴۴ مترمربع پلاک شماره ۲۳۳۷/۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت 

مشاعی ثبت دفتر ۱۵۸ صفحه ۱۸۱)م الف۷۹۴۶(
۳- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۷۳۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۶۹ مربوط به محمدرضا امیرآبادی فراهانی فرزند عزت اله در ۳ دانگ 
مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک شماره ۱۹۵۰/۳۵۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از علی اکبر مشایخی ثبت دفتر ۱۴۷ صفحه ۳۴)م الف۷۹۴۹(
۴- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۷۳۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۰۲ مربوط به ربابه امیرآبادی فرزند شمس اله در ۳ دانگ مشاع از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ متر مربع پلاک شماره ۱۹۵۰/۳۵۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از علی اکبر مشایخی ثبت دفتر ۱۴۷ صفحه ۳۴ )م الف۷۹۵۰(
۵- رأی شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷۱۶۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۱۹ مربوط به یوسفعلی رجبلو فرزند بهرامعلی در۳ دانگ مشاع از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۱۰ مترمربع پلاک شماره ۱۹۳۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از محمد ابراهیم قنبری شاهنجری و محمد قنبری شاهنجری ثبت دفتر ۱۲۲ صفحه ۵۱۱)م الف ۷۹۵۱(
۶- رأی شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷۱۶۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۱۸ مربوط به مسلم براتی فرزند نصیر در ۳دانگ مشاع از ششدانگ 

قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۱۰ مترمربع پلاک شماره ۱۹۳۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی خریداری مع 
الواسطه از محمد ابراهیم قنبری شاهنجری و محمد قنبری شاهنجری ثبت دفتر ۱۲۲ صفحه ۵۱۱)م الف ۷۹۵۲(

۷- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۳۴۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۵۱ مربوط به رضا فرجی جاسبی فرزند امان اله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۴/۷۰ مترمربع پلاک شماره ۲۴۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از وراث سید احمد علوی ثبت دفتر ۲۲ صفحه ۵۵۶)م الف۷۹۵۳(
۸- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۷۵۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۶۲ مربوط به نرگس نقی نژاد فرزند محمدحسین در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک شماره  ۲۶۰۷/۴/۶۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی 

طی سند رسمی شماره ۲۵۰۷۸ مورخ ۹۱/۱/۱۶ دفترخانه ۴۷ قم)م الف۷۹۵۵(
۹- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۴۹۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۶۱ مربوط به زهرا مکاری فرزند مرتضی در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۱/۹۰ مترمربع پلاک شماره ۲۲۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 

از محمدعلی جناب زاده اردکانی)م الف۷۹۵۷(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 

را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:99/08/11 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/08/27
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

تأیید نموده اند.
۱- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۲۳۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۳۳ مربوط 
به محمد ایرانی خواه فرزند حسین در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۱۴۷/۷۰ مترمربع پلاک شماره ۶۴۵۵/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث 
متقاضی به موجب گواهی حصر وراثت به شماره دادنامه ۹۷۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۴۲۲۶ مورخ ۱۳۹۷/۱۱/۲۳ از 

مالکیت عزت شعبانی صادره در دفتر ۱۳۸ صفحه ۱۸۴)م الف ۷۹۴۷(
۲- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۲۳۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۳۵ مربوط 
به فاطمه ایرانی خواه فرزند حسین در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 

۱۴۷/۷۰ مترمربع پلاک شماره ۶۴۵۵/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث 
متقاضی به موجب گواهی حصر وراثت به شماره دادنامه ۹۷۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۴۲۲۶ مورخ ۱۳۹۷/۱۱/۲۳ از 

مالکیت عزت شعبانی صادره در دفتر ۱۳۸ صفحه ۱۸۴)م الف ۷۹۴۸(
 ۳- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۱۸۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۵۵ مربوط 
به محمد اکبری اصفهانی فرزند حسین در ششدانگ یک باب کارگاه به مساحت ۳۰۶/۹۳ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۲۳۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۲۰۲۳۲ مورخ 

۱۳۷۸/۰۵/۰۵ دفترخانه ۲۰ قم )م الف۷۹۵۴(
 ۴- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۶۱۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۰۱ مربوط 
به حسن کریمی فرزند عباسعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۶۵/۵۴ مترمربع پلاک شماره 
۱۰۲۷۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۴۴۶ 

صفحه ۲۲۶ به موجب سند قطعی ۱۱۳۰۷ مورخ ۱۳۹۱/۰۱/۲۶ دفترخانه ۵۵ قم )م الف۷۹۵۶(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/08/11
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/08/27
محمودمهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

 یک کارشناس بازار سرمایه اظهار داشت: مشکلات بازار و ریزش ها از زمانی آغاز شد که تصمیمات ناگهانی برای بازار سرمایه 
گرفتند و با توجه به سوء مدیریت در سازمان بورس و قوانینی که هیچگونه تضمینی برای آن وجود ندارد باعث شد شاهد ریزش 
سنگین در بازار باشیم.  شایان زهراکار با بیان اینکه پس از انتخابات آمریکا هیجانات کوتاه مدتی به بازار وارد شد، اظهار داشت: 
پس از ریزش های سنگین شاهد برگشت بازار به مدار تقاضا بودیم. وی ادامه داد: مشکلات بازار و ریزش ها از زمانی آغاز شد که 
تصمیمات ناگهانی برای بازار سرمایه گرفتند و با توجه به سوء مدیریت در سازمان بورس و قوانینی که هیچگونه تضمینی برای آن 
وجود ندارد باعث شد شاهد ریزش سنگین در بازار باشیم. این کارشناس بازار سرمایه گفت: مهمترین این تصمیمات ممنوعیت 
خرید روزانه بود که پس از حذف آن، بازار سرمایه به مدار رشد برگشت و شاهد افزایش تقاضا و برگشت پول های پاک شده به 
بازار بودیم. زهراکار افزود: همچنین با حذف این قانون خلع الساعه، تایم معاملات بازار کم شد که در نتیجه درخواست خرید 
و فروش های نامتعارف و جعلی کاهش یافت و به موجب آن هیجانات بازار هم کمتر شد.  وی ادامه داد: از دیگر مزایای حذف 
ممنوعیت خرید روزانه، کم شدن فشار فروش است که موجب افزایش تقاضا در کل بازار شده است. این کارشناس بازار سرمایه 

گفت: در هفته جاری و هفته بعد با بازگشایی اکثر نمادها، شاهد افزایش تقاضا و ورود نقدینگی در بازار خواهیم شد.

معاون بازرگانی داخلی وزارت صمت گفت: وضع ذخایر استراتژیک کشور در شرایط بسیار خوبی است و روند ورود کالا 
به کشور فوق العاده تسهیل شده و کالا در گمرک نمی ماند.

عباس قبادی با اشاره به تسریع ترخیص کالا های اساسی از بنادر و گمرکات گفت: ۳.۷ میلیون تن کالای اساسی در 
گمرکات بوده است، ۴ میلیون تن هم دیگر کالا ها بوده و الباقی نیز کالا های کانتینری که در مجموع ۸.۳ میلیون تن کالا 

بوده است. وی ادامه داد: با صدور دستورالعمل جدید، تا کنون ۱.۳ میلیون تن کالا ترخیص شده است.
معاون بازرگانی داخلی وزارت صمت اضافه کرد: حدود ۴۰۰ هزار تن در حال ترخیص است و حدود ۶۰۰ هزار تن کالا 
هم کار ترخیصشان در حال انجام است. قبادی همچنین افزود: ۲۰۰ هزار تن برنج ماه ها در گمرکات مانده بود که به 
سرعت حدود ۴۰ درصد آن ترخیص شده است. وی با بیان این که کالا های ترخیص شده همه کالا های اساسی )گروه 
یک( و کالا های گروه ۲۱ و ۲۲ و ۲۳ است افزود: تمام تلاش ما این است که کالا به وفور در بازار باشد وقتی کالا فروان در 
بازار باشد قیمت ها کاهش خواهد یافت. دبیر ستاد تنظیم بازار گفت: همه کالا هایی که وارد می شود باید ثبت سفارش و 

ثبت آماری داشته باشد و بحث ارز آن هم تعیین تکلیف شده باشد.

یک کارشناس بازار سرمایه:

تصمیمات ناگهانی موجب ریزش شاخص شد
معاون بازرگانی داخلی وزارت صمت ؛

کالاهای اساسی در گمرک نمی مانند

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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»امیر هاشمی مقدم« با بیان اینکه »اسکوچیچ« نباید اشتباه »ویلموتس«  را تکرار 
کند، گفت: تیم ملی ایران باید به جام جهانی برود و فرصتی برای استفاده از بازیکنان 

جوان نیست. به وقتش می توان در این باره کار کرد.
تیم ملی فوتبال ایران در دومین بازی دوستانه خود موفق شد با نتیجه ۲ بر صفر از 
سد بوسنی بگذرد. حالا چند روز از این بازی گذشته و می توان با آرامش بیشتری 
درباره عملکرد تیم ملی صحبت کرد. در همین رابطه گفت وگویی اختصاصی با »امیر 
هاشمی مقدم« داشتیم. در اینجا شاهد رد و بدل شدن سایه روشن هایی از تیم ملی، 

دراگان اسکوچیچ و حتی استقلال هستیم.
نگاه کلی درباره عملکرد تیم ملی و اسکوچیچ در این چند ماه؟

مقداری سخت است که بخواهیم نظر کلی را درباره اسکوچیچ در این چند ماه 
بگوییم. کرونا مشکلات زیادی را همراه خودش آورد و اجازه نداد تا تیم ملی تمرینات 
بیشتر و بازی های بیشتری داشته باشد. به طور کلی اما باید بگویم حالتی که 
اسکوچیچ با رسانه ها داشته عادی بوده است. اسکوچیچ سعی داشته با رسانه ها و 
مردم رفتار آرامی داشته باشد. او کارش شفاف بوده و مرتب با بازیکنان در تماس بوده 
است. یادم می آید به تمام کشورهایی که بازیکنان لژیونر بودند رفت و با آنها صحبت 
کرد و عکس گرفت. مسابقات داخلی را از نزدیک تماشا کرده است. در نهایت ۲ برد 
در ۲ بازی دوستانه به دست آورده و تیمش چهار گل زده و یک گل خورده است. 
روی کاغذ اگر بخواهیم حساب کنیم کارکرد خوبی از او دیدیم اما همه چیز در دراز 
مدت مشخص می شود و وقتی که کار جدی تر از هر زمان دیگری بشود. یادمان 
نرود ویلموتس هم وقتی که آمد شروع بسیار شاداب و شفافی داشت. برخوردش با 
روزنامه ها، مردم، تماشاچیان و بازیکنان خیلی خوب بود. تیم ملی کارش را هجومی 
شروع کرد اما وقتی به جای اصلی رسیدیم مشخص شد که ویلموتس، آن چیزی که 

انتظار داشتیم نبود.
تیم ملی در برابر ازبکستان و بوسنی چطور بود؟

ازبکستان و بوسنی رقبای قدیمی ما هستند که زیاد با آنها روبرو می شویم. مقابل 
ازبکستان بهتر از دیدار با بوسنی بودیم. روش های مختلفی در دستور کار اسکوچیچ 
قرار گرفت و این حق مربی است که این کار را انجام دهد. او باید بهترین سیستم را 
انتخاب کند و این حق اوست. او در هر ۲ بازی از ۲ هافبک دفاعی استفاده کرده 
است. چه با ترکیب ۲-۴-۴ و چه با سیستم ۲-۵-۳ تیم ملی با ۲ هافبک دفاعی به 
میدان رفت. این یک نکته مثبت است. تیم ملی همیشه عادت داشته با ۲ هافبک 

دفاعی بازی کند.
 برابر ازبکستان بازی در مجموع خوب بود. هم موقعیت گل خوب داشتیم و هم از 
لحاظ دفاعی بد نبودیم. در بازی با بوسنی اما اینطور نبود. اگر از دقیقه یک تا ۹۰ را با 
تمرکز بیشتری نگاه کنید اسکوچیچ آمد از میلاد محمدی و صادق محرمی به عنوان 
وینگ بک یا ستون های چپ و راست استفاده کرد و حاج صفی را در میانه میدان 
قرار داد. وحید امیری رول هشت را بازی می کرد و آزادتر بود. قلی زاده و کاوه هم 

به عنوان مهاجم بازی می کردند. در واقع آنها کنار هم نبودند و قلی زاده آزادتر بود و 
پشت کاوه بود. این آزادی برای قلی زاده باعث شده بود تا بوسنی به مشکل بخورد. با 
این وجود مهمترین مشکل ما در برابر بوسنی این بود که مالکیت توپ و حفظ توپ را 
نداشتیم. پنج پاس سالم کم دیده می شد تا بازیکنان به هم بدهند. دیگر مساله ای که 
نگرانم کرد این بود که موقع از دست دادن توپ و به هنگام دفاع، سازماندهی خوبی 
نداشتیم. سازماندهی دفاعی فقط مختص خط دفاعی نیست و به عملکرد دفاعی 
کل تیم برمی گردد. در نیمه اول بازی کمی حالت گره خورده و گم داشت و احساسی 
بین بازیکنان وجود نداشت. البته که موقعیت هم داشتیم و می توانستیم گل هم بزنیم 
اما هارمونی مدنظر بین بازیکنان وجود نداشت. در نیمه دوم تیم منسجم تر شد و 
سازمان دفاعی بهتری پیدا کردیم. نشان داده شد که بوسنی تیمی است که رو به جلو 
دوست دارد بازی کند اما به موقع لو دادن توپ روی کارهای دفاعی عملکرد مناسبی 

ندارد. تمام نتایجی که این تیم در لیگ ملت ها گرفته نشان دهنده همین است.
آنها ۹ گل خورده اند و تنها سه گل به ثمر رسانده اند. با این وجود ما ۲ گل خیلی 
خوب به بوسنی زدیم و از همه مهمتر ۲ کنترل جذاب داشتیم. یکی کنترل توپ کاوه 
رضایی روی گل اول و دیگری کنترل عالی قایدی روی گل دوم بود. یک استپ خوب 
یعنی یک پاس خوب از بازیکن به خودش. این کیفیت بالایی بود که ما موقع گل به 
بوسنی داشتیم. در پایان باید بگویم تیم ملی زیاد کار دارد. چه در سازماندهی دفاعی 

و چه در حفظ توپ.
درباره حواشی لیست دراگان اسکوچیچ...

در مورد لیست دراگان اسکوچیچ و حواشی که به وجود آمد همه چیز طبیعی 
است. تغییرات نسبتا زیادی در لیست نسبت به گذشته به وجود آمده است. بهتر بود 
اسکوچیچ در یک کنفرانس مطبوعاتی یا یک برنامه تلویزیونی در این باره توضیحاتی 
را ارائه می داد. می دانم که اسکوچیچ با کسانی که دعوت نکرد تماس گرفته است. 
شاید مردم این چیزها را ندانند. بهتر بود خودش درباره دعوت از انصاری و شیری و یا 
عدم دعوت از وریا، ابراهیمی و لک توضیح می داد. این حق مربی است که لیستش 
را خودش انتخاب کند اما بهتر بود توضیحاتی هم در این باره به مردم و رسانه ها داده 
می شد تا حواشی کاهش پیدا کند. یک چیزی را امیدوارم فراموش نکنیم. الان وقت 
تست گرفتن و دنبال بازیکن جوان و آینده دار باشیم؛ نیست. اشتباهی که ویلموتس 
کرد را اسکوچیچ نداشته باشد. اسکوچیچ فقط برای نتیجه گرفتن باید تلاش کند. 
تیم ما باید به جام جهانی برود و فرصتی برای استفاده از بازیکنان جوان نیست. به 
وقتش می توان در این باره کار کرد. ما باید از حداکثر قدرت خود استفاده کنیم. ما 
ستاره هایی چون آزمون، جهانبخش، طارمی، محبی و ... را داریم. اینها فوتبالیست 
هایی هستند که نتیجه را تغییر می دهند. نمی خواهم بگویم چه کسی بهتر است و 
چه کسی ضعیف تر. منظور من این است که باید بهترین ها دعوت شوند تا نتیجه 

بگیریم.
عملکرد بازیکنانی چون پورعلی گنجی، عزت اللهی، قلی زاده و عابدزاده؟

سیستم دفاعی وقتی سه نفره است نفر وسط یا آخر هدایت کننده هست. نفرات 
کناری باید بازیساز تر باشند. مشکل بزرگی که در این بازی داشتیم همین بود. 
مرتضی پورعلی گنجی با این حال به خوبی خط دفاعی و تیم را هدایت کرد. ولی 
۲ دفاع کناری او یعنی کنعانی زادگان و خلیل زاده قدرت بازی سازی در آن حد را 
نداشتند و مرحله اول بازیسازی خوب پیش نمی رفت و هر ۲ نفر هم راست پا بودند. 
سعید عزت اللهی دیگر بازیکن خوب ما بود. او در تیم دانمارکی و جدیدش عملکرد 
بسیار خوبی داشته است. او کم کم به فرم اصلی خودش برمی گردد و این می تواند 
بهترین اتفاق باشد. علی قلی زاده هم بسیار پا به توپ خوبی داشت. او زحمت زیادی 
کشید و خطرناک بود و خیلی خوب ظاهر شد. امیر عابدزاده نشان داد بیهوده نیست 
که در لیگ پرتغال جزو بهترین ها شده است. این مساله اتفاقی نبوده است. وقتی در 
استقلال با احمدرضا بودم؛ هنگامی که تمرین ما تمام می شد تازه تمرین او شروع 
می شد. امیر هم مثل پدر شده و خیلی تلاش می کند. او آینده بزرگی دارد. ضربه به 
توپ او خوب است. واکنش های ایده آلی دارد و روی توپ های بلند مطمئن است و 

دروازه بان کاملی شده است.
بوسنی با ترکیب اصلی مقابل ما به میدان نرفت. این در نتیجه تاثیر داشت؟
اگر بخواهیم در این باره صحبت کنیم کمی بی انصافی است. ترکیب اصلی این 
تیم نبود اما تعویض هایی انجام شد و نفرات خوبی در زمین حضور داشتند. در ثانی 
حریف اصلا مهم نیست و ما باید مقابل هر رقیبی بهترینِ خود را بگذاریم تا به نتیجه 
برسیم. بچه ها مقابل بوسنی واقعا زحمت کشیدند. ما از لحاظ فوتبالی خیلی خوب 
نبودیم اما با توجه به توانایی های فردی و فعل خواستنی که بود توانستیم بازی را 
ببریم. بوسنی با بازیکنان اصلی هم شاید به ایران می باخت. بوسنی در شرایط بدی 
قرار دارد. آنها در حال شکسته شدن هستند. این تیم از فرم همیشگی خود دور است. 
۲ سه بازیکن اصلی این تیم سن و سال بالایی پیدا کرده اند. اگر تیم ملی وقت زیاد 
داشت و می تواتسنیم در هر فیفا دی ۲ بازی انجام دهیم و تمرینات زیادی را دور هم 
داشته باشیم می توانستم شرایط را برای تغییرات درک کنم اما این فرصت در حال 
حاضر وجود ندارد و بازهم دوست دارم تاکید کنم که تیم ما باید به دنبال گرفتن نتیجه 
باشد. اسکوچیچ مربی تیم ملی است و باید به تصمیماتش احترام بگذاریم و دست به 

دست هم بدهیم تا بتواند تیم ملی ما را به جام جهانی برساند.
بوسنی در برابر هلند چطور بود؟

بوسنی با تغییرات زیادی نسبت به بازی با ایران در برابر هلند قرار گرفت. آنها در برابر 
ما با سیستم ۳-۳-۴ به میدان رفتند اما موفق نشدند. آنها معمولا با آرایش ۴-۱-۴-۱ 
بازی می کنند. بزرگترین دلیل عملکرد ضعیف بوسنی و خوردن گل های زیاد هم 
همین است. آنها وقتی که توپ را لو می دهند خوب به دفاع برنمی گردند و تعجب 
می کنم که مربی بوسنی به این مساله توجهی ندارد. آنها به هلند سه بر یک باختند 
اما نتیجه می توانست ۶ بر یک یا هفت بر یک هم بشود. آنها هم یک گل زدند و چند 
فرصت دیگر داشتند اما این طبیعی بود. بوسنی تیمی است که سرنخ را از دست 
داده و مسیرش را گم کرده است. آنها پیش از این مخلوط خوبی از تکنیک و تاکتیک 
را داشتند اما الان فرم خوبی ندارند. هلند هم یکی از بازی های تقریبا خوب خود را 

انجام داد و می توانست گل های بیشتری بزند.
استقلال و فکری را چطور دیده اید؟

محمود فکری به عنوان سرمربی استقلال انتخاب شد. او حدود ۱۲ سال برای تیم 
بازی کرده و از قلب استقلال بیرون آمده است. او در چند جا در لیگ یک سرمربی 
بوده و سابقه مربیگری در لیگ برتر را هم دارد. الان خیلی زود است بخواهیم نتیجه 
گیری کنیم. باید در بلندمدت و با توجه به نتایج و عملکرد تیم نظر داد. باید فرصت 
داده شود. باید به انتخاب صورت گرفته احترام گذاشت. در بازی با مس رفسنجان 
استقلال بد نبود و خوب کار کرد. یک سری مسائل هست که باید رفع شود ولی نیاز به 
زمان است. سرمربی جدید ایده جدید دارد و زمان می خواهد. تنها چیزی که خیلی 
مرا اذیت کرد این بود که با حضور سرمربی در کنار زمین، پنج ۶ نفر در کنار زمین 
حضور داشتند و جداگانه بازیکنان را کوچ می کردند. نمی دانم سبک مربیگری در 
ایران چگونه است اما به نظرم فکری باید جلوی این اتفاق را بگیرد. نهایتا یک نفر می 
تواند در این زمینه او را کمک کند. مربی دروازه بان ها، سرپرست، ۲ کمک مربی دیگر 
تیم در کنار زمین حضور داشتند و آرامش از بین رفته بود و این چیزی است که به آن 
توجه نمی شود. نباید اجازه شود هر کسی در کنار زمین این همه فریاد بزنند. همه آنها 
محترم هستند اما این وظیفه سرمربی و یکی از کمک هایش است. در کولینگ برک ۶ 

نفر آمده بودند و با ۱۰ بازیکن صحبت می کردند.

امیرهاشمی مقدم:

»اسکوچیچ« نباید اشتباه »ویلموتس«  را تکرار کند
انتخاب سرمربی تیم ملی والیبال در گام آخر 

 »آلکنو« نزدیک به نیمکت
فدراسیون والیبال و ولادیمیر آلکنو توافقات اولیه مالی را انجام داده اند و مسیر 
حقوقی عقد قرار داد در حال انجام است تا در فاصله چند ماه مانده به بازیهای 

المپیک، تکلیف نیمکت تیم ملی مشخص شود.
پس از فسخ قرارداد فدراسیون والیبال با ایگور کولاکوویچ تیم ملی با چالش انتخاب 
سرمربی برای حضور در المپیک توکیو مواجه شد. بالاخره پس از کش و قوس های 
فراوان و گذشت حدود هشت ماه در نهایت پروسه معرفی سرمربی تیم ملی روزهای 

پایانی خود را سپری می کند.
در پایان سومین نشست کمیته فنی نام دو گزینه به صورت رسمی برای هدایت 
تیم ملی معرفی شد. »ولادمیر آلکنو« و »دانیل کاستلانی« دو گزینه نهایی بودند که 
از سوی کمیته فنی تایید شدند. اما طبق صحبت های محمود افشار دوست، عضو 
هیات رئیسه و میلاد تقوی، دبیر کل فدراسیون والیبال در گفتگو با مهر تمام اعضای 
کمیته فنی با الکنو موافقت کردند تا فدراسیون مذاکرات مالی خود را با این مربی 

آغاز کند.
فدراسیون والیبال و آلکنو توافقات اولیه بر سر مسائل مالی را انجام داده اند و در حال 
حاضر مسیر حقوقی عقد قرارداد مراحل پایانی را طی می کند. اگر مشکل خاصی در 

چند روز آتی رخ ندهد، الکنو به عنوان سرمربی تیم ملی معرفی خواهد شد.
مدال طلای جام جهانی و لیگ جهانی ۲۰۱۱ با هدایت او برای روس ها به دست 
آمد و در بازی های المپیک ۲۰۱۲ لندن، تیم روسیه به دیدار پایانی راه یافت که با 
شکست برزیل، قهرمان شد. آلکنو در دیدار برابر برزیل، ترکیب متفاوت و عجیبی را به 

زمین فرستاد که این موضوع، شگفتی کارشناسان را به همراه داشت.
این مربی سرشناس، در دسامبر ۲۰۱۲ به دلیل مشکلات جسمانی از تیم ملی 
روسیه جدا شد اما در سال ۲۰۱۵ برای سومین بار هدایت تیم ملی کشورش را بر 
عهده گرفت و با این تیم، در المپیک ۲۰۱۶ ریو شرکت کرد تا در خصوص هدایت 
روسیه در بازی های المپیک، هت تریک کرده باشد. البته این بار فقط موفق به حضور 
در جمع چهار تیم پایانی شد و مدالی به دست نیاورد، اما کسب همین جایگاه در 
حضور تیم بزرگی چون لهستان، ارزشمند بود. در المپیک ۲۰۱۶ ریو، تیم های برزیل 

)میزبان(، ایتالیا و آمریکا به ترتیب در جایگاه اول تا سوم ایستادند.
آلکنو در زمان هدایت تیم زنیت کازان، با سعید معروف یکی از بهترین پاسورهای 
دهه اخیر والیبال جهان همکاری کرد. این مربی همچنین در سال های اخیر به دلیل 

رویارویی تیم ملی روسیه با ایران، شناخت خوبی از ملی پوشان کشورمان دارد.

پیشکسوت استقلال: 

پیروزی برابر فولاد گام بلندی برای 
موفقیت است

 پیشکسوت استقلال گفت: دیدار با فولاد خوزستان از اهمیت زیادی برخوردار 
است و در صورتی که استقلال در این دیدار به برتری برسد گام بلندی را برای رسیدن 

به موفقیت برداشته است.
»مهدی  فنونی زاده« اظهار داشت: استقلال از هفته دوم لیگ برتر می تواند از نفرات 
خود استفاده کند و به طور حتم این اتفاق می تواند در افزایش قدرت آبی پوشان تاثیر 

مثبت داشته باشد.
وی افزود: استقلال در دیدار نخست توانست به برد ارزشمندی برسد. با توجه به 
اینکه آبی پوشان در چهار فصل گذشته در دیدار اول خود به پیروزی نرسیده بودند 

این سه امتیاز از نظر روحی کمک زیادی می کند.
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: فکری در بازی با مس رفسنجان نشان داد به 

بازی هجومی علاقه زیادی دارد و می تواند در این فصل به موفقیت برسد.
فنونی زاده تصریح کرد: انتظارات هواداران از استقلال بالاست، آنها چند فصل 
است به جای قهرمانی طعم ناکامی را چشیده اند و در این فصل به دنبال این هستند 

تا تیم محبوبشان به موفقیت برسد.
وی تاکید کرد: وینفرد شفر سرمربی استقلال بود اما در ماجرای بسته شدن پنجره 
نقل و انتقالات باشگاه استقلال بی معرفتی بزرگی انجام داد. او می توانست زودتر به 
فیفا نامه بزند تا آبی پوشان بتوانند از بازیکنان جدیدشان بهره ببرند اما این کار انجام 

داد.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: بازی با فولاد خوزستان از اهمیت زیادی 
برخوردار است. جواد نکونام تیم خوبی را ساخته است و در صورتی که استقلال به 

برتری برسد گام بلندی را برای رسیدن به موفقیت بر داشته است.
تیم فوتبال استقلال در هفته نخست لیگ برتر باشگاه های ایران موفق شد با نتیجه 

دو بر صفر مس رفسنجان را شکست دهد.
تیم فوتبال استقلال در هفته دوم لیگ برتر به مصاف فولاد خوزستان خواهد رفت.

 
با پایان قضاوت مرحله فینال؛

نماینده قم نایب قهرمان مسابقات 
»تکواندو نمایشی آنلاین« شد

مسابقات قهرمانی پومسه آسیا به صورت آنلاین در دو بخش انفرادی استاندارد و 
ابداعی برگزار شد که کبری سخایی وطن در رده سنی ۴۱ تا ۵۰ سال موفق به کسب 

مدال نقره این رقابتها شد.
مسابقات قهرمانی پومسه آسیا از بیست و دوم تا ۲۴ آبان ماه به صورت آنلاین در دو 
بخش انفرادی استاندارد و ابداعی برگزار شد که هر کشور در هر رده سنی می توانست 

حداکثر ۲ بازیکن معرفی کند.
اتحادیه تکواندو آسیا قضاوت های صورت گرفته مرحله فینال این دوره از رقابت ها را 
به صورت زنده پخش کرد و در نهایت تیم ملی پومسه ایران با کسب یک مدال طلا، ۵ 

نقره و ۱۱ برنز به کار خود پایان داد.
مسابقاتی که طبق اعلام قبلی از سوی اتحادیه تکواندو آسیا، رده بندی تیمی ندارد 
و استان قم با داشتن یک نماینده در بخش مردان و یک نماینده در بخش زنان در این 

رقابت ها حضور داشت.
عباس رفیعی در رده سنی ۵۱ تا ۶۰ سال و کبری سخایی وطن در رده سنی ۴۱ تا 
۵۰ سال در مسابقات قهرمانی آسیا حضور پیدا کردند که رفیعی پومسه رو قمی تیم 
ملی در بخش استاندارد، با قضاوت مرحله فینال و امتیاز ۷.۷۴، در رده پنجم جدول 

۸ نفره این رقابت قرار گرفت.
کبری سخایی وطن نیز در بخش استاندارد با قضاوت مرحله فینال و با کسب 
امتیاز ۷.۵۱، بعد از نماینده کره جنوبی با امتیاز ۷.۸۲ مدال نقره را کسب کرد و نایب 

قهرمان آسیا شد.
حسینعلی نظری به عنوان سرمربی و مهدی صمدیان تبار به عنوان مربی در تیم 
مردان و فاطمه اسدپور به عنوان سرمربی و مهسا مردانی به عنوان مربی تیم زنان در 

این رقابت ها حضور داشتند.

مالک شهرخودرو: 

»فرجی« به هیچ تیمی نمی رود
مالک باشگاه شهرخودرو، گفت: »فرشاد فرجی« می ماند و به هیچ تیمی نخواهد 

رفت.
در پی جدایی شجاع خلیل زاده از پرسپولیس مسوولان باشگاه به دنبال پیدا کردن 
جایگزین مناسبی برای این بازیکن هستند. پس از مطرح شدن اسامی مختلف، نام 
فرشاد فرجی مدافع تیم فوتبال شهر خودرو در صدر نام های گزینه های سرخپوشان 
قرار گرفت اما به خاطر تحت قرارداد بودن این بازیکن با باشگاه مشهدی، انتقال وی 
کمی سخت به نظر می رسید. در این خصوص، فرهاد حمیداوی روز دوشنبه در مورد 
انتقال فرجی به پرسپولیس به ایرنا؛ گفت: فرشاد بازیکن ما است و او به هیچ تیمی 
نخواهد رفت. مالک باشگاه شهرخودرو افزود: در روزهای گذشته چندین بار با این 
بازیکن صحبت کردم. او دلش با شهرخودرو است و در تیم ما خواهد ماند. همینجا 
اعلام می کنم که قطعا فرجی در ادامه فصل ما را همراهی خواهد کرد و نگرانی 
بابت جدایی او نداریم. وی در پاسخ به این پرسش که آیا چنین پیشنهاداتی موجب 
نمی شود که تمرکز بازیکن بر هم بریزد، خاطرنشان کرد: مهم ترین موضوع برای ما 

حفظ بازیکن بود که خود او به من گفت که می ماند.

رعد  تیم  والیبالیست های 
پدافند هوایی قم شکست غیر 
لیگ  در مسابقات  منتظره ای 
دسته اول والیبال باشگاه های 
کشور مقابل نماینده چالوس 

پذیرا شدند.
برپایه این گزارش، دیدارهای 
 ۱۳۹۹ فصل  گروهی  مرحله 
لیگ دسته اول والیبال مردان 
باشگاه های کشور با انجام یک 
مسابقه از گروه دوم مقدماتی 

پیگیری شد و تیم والیبال رعد پدافند هوایی قم به نخستین شکست خود در این دوره از رقابت ها تن داد.
این تیم که گام نخست از فصل جدید مسابقات لیگ دسته اول والیبال مردان باشگاه های کشور را با برتری مقابل تیم اسپرت 
هوشیار تبریز پشت سر گذاشته بود، در دومین رقابت با تیم ایرانشید چالوس اگر چه شروع خوبی داشت اما در نهایت با باخت 

سه بر یک میدان را ترک کرد.
گمان علاقمندان به والیبال این بود که تیم والیبال رعد پدافند هوایی قم بعد از برتری سه بر یک برابر تیم اسپرت هوشیار تبریز، 
با قدرت و انگیزه بالاتری به مصاف ایرانشید چالوس برود که از قضا نتیجه برتری ۲۵ بر ۱۹ دست نخست این بازی حکایت از 

این مهم داشت اما در ادامه بازی اتفاقات دیگری رخ داد.
والیبالیست های تیم رعد پدافند هوایی قم دست دوم این بازی را که تا آخرین لحظات در اوج حساسیت پیگیری شد با حساب 
۲۵ بر ۲۲ واگذار کردند و در دست سوم نیز با نتیجه ۲۵ بر ۲۰ مغلوب حریف شدند، با اینکه نماینده قم در دست چهارم فرصت 
جبران داشت اما گویا روحیه خود را باخته بود زیرا در پایان این دست با نتیجه عجیب ۲۵ بر ۱۷ شکست خورد و در مجموع ۳ 

بر ۱ به تیم ایرانشید چالوس باخت.
بر اساس برنامه ریزی سازمان لیگ فدراسیون والیبال، رقابت های فصل جاری لیگ دسته اول باشگاه های کشور با حضور ۱۸ 
تیم در دو گروه ۹ تیمی به انجام می رسد در حالی که رعد پدافند هوایی قم یکی از تیم های حاضر در گروه دوم مسابقات این 

فصل به میزبانی اردبیل است، تیم ها برای راهیابی به لیگ برتر سال ۱۴۰۰ پیکار می کنند.

افشید  جوانان  فوتبال  تیم 
دوره  در  خود  حریفان  قم 
جدید مسابقات لیگ دسته 
اول فوتبال قهرمانی جوانان 
باشگاه های کشور شناخت.

گزارش،  این  برپایه 
جدید  فصل  قرعه کشی 
لیگ  فوتبال  مسابقات 
جوانان  سنی  رده  اول 
در  کشور  باشگاه های 
فدراسیون فوتبال برگزار شد 

و تیم های شرکت کننده در این رقابت ها که یکی از آنها افشید قم است در این دوره از رقابت ها حریفان خود را شناختند.
افشید در حالی وارد مسابقات این فصل لیگ دسته اول فوتبال جوانان ایران می شود که برخی از تیم ها در فصل قبل 
نیز حریفان نماینده قم بودند و فوتبالیست های آینده دار افشید قم در واقع بار دیگر با آنها دیدار خواهند کرد تا بلکه بعد 

از سال ها مجوز حضور در لیگ برتر نصیب فوتبال قم شود.
بر این اساس تیم فوتبال جوانان افشید قم در مرحله مقدماتی مسابقات فصل ۱۳۹۹ لیگ دسته اول فوتبال جوانان 
باشگاه های کشور با تیم های استقلال کاشان، وحدت بروجرد، گهر درود، آب منطقه ای کرمانشاه و اروم اسپور ارومیه 
در گروه چهارم این مسابقات رقابت می کند. در شرایطی که مسابقات قرار است به احتمال فراوان از آذر ماه آغاز شود، 
سرمربی تیم فوتبال جوانان افشید قم در گفت وگو با خبرنگار فارس راجع به این قرعه کشی و حریفان افشید اظهار 
کرد: سعی ما این است که با شرایطی مناسب وارد مسابقات این دوره شویم. موسی محمدی با بیان اینکه استعدادهای 
فوتبال قم در ترکیب تیم فوتبال جوانان افشید به میدان خواهند رفت، اضافه کرد: این روزها تمرینات ما به شکل مرتب 
در حال برگزاری است و از هر نظر آماده شرکت در مسابقات و رویارویی با حریفان هم گروه خود در لیگ دسته اول 
جوانان کشور هستیم. سرمربی تیم فوتبال جوانان افشید قم با بیان اینکه شاکله اصلی تیم را نفرات سال گذشته تشکیل 
می دهند،  در پایان اظهار کرد: برای میزبانی از رقبای خود زمین چمن مجموعه ورزشی تختی، جواد الائمه و شهید 

حیدریان را به مسوولان برگزاری مسابقات در فدراسیون فوتبال معرفی کرده ایم.

در مسابقات لیگ دسته اول والیبال :

شکست غیر منتظره والیبالیست های قم
محمدی:  از هر نظر آماده هستیم

افشید قم در راه لیگ برتر فوتبال 

آگهی مزایده
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری پراید به شماره انتظامی ۱۲۳ ل ۱۴ ایران ۱۶ مربوط به پرونده کلاسه 

 ۱۳۹۸۰۴۰۰۱۰۱۵۰۰۰۱۳۹
بموجب پرونده اجرائی کلاسه ۹۸۰۱۰۴۹ قم و کلاسه ۹۸۰۰۱۳۹ اداره پنجم اجرای تهران له: خانم مرضیه پیش بین 
علیه: اقای سید محمد تقی مظلوم خودروی سواری پراید به شماره انتظامی ۱۲۳ ل ۱۴ ایران ۱۶ با مشخصات ذیل متعلق 

به نامبرده واقع در پارکینگ سینا به نشانی: قم – کیلومتر ۵ جاده جعفریه از طریق مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو:

نوع خودرو سواری پراید SE ۱۳۱ مدل ۱۳۹۵ رنگ: خاکستری، سوخت: بنزین، شماره موتور ۵۴۷۷۶۱۰ شماره شاسی:  
۴۱۱۱۰۰F۳۴۴۳۲۳۵NAS

بیمه شخص ثالث: در تاریخ ۱۳۹۸/۱۲/۲۶ منقضی است.
ارزیابی خودرو مورد مزایده توسط کارشناس دادگستری:

گلگیر جلو چپ و پایین درب عقب راست بصورت جزئی اثر برخورد دارد )صافکاری جزئی بدون رنگ( باطری فاقد شارژ 
بود لذا امکان روشن شدن موتور و کنترل وضعیت کارکرد موتور و نیز رویت کیلومتر میسر نگردید- آج لاستیک ها حدودا ۶۰ 
درصد کارشناس رسمی دادگستری ارزش خودرو را به مبلغ ۵۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال)پانصد و بیست میلیون ریال( ارزیابی 

نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز شنبه مورخه ۱۳۹۹/۹/۱۵ در پارکینگ سینا به نشانی: قم- 

کیلومتر ۵ جاده جعفریه انجام میشود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۵۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )پانصد و بیست میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت 

پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت 
به شماره شبا ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳IR با شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ 
می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ 
فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در 
صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به 

حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در 
صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز 
مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و 
حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. درضمن خودروی فوق توسط اداره پنجم اجرای اسناد رسمی 
تهران بازداشت شده است و رفع بازداشت با ان اداره اجرا می باشد و انجام کلیه مراحل اداری بر عهده برنده مزایده می 

باشد. )م الف ۱۳۲۹۵(
قوه قضائیه- سازمان ثبت اسناد و املاک کشور – اداره اجرای اسناد رسمی قم
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آدرس دهی قالیباف در مجلس؛

چه کسی آدرس غلط می دهد؟

مردم  معیشت  و  کشور  اقتصادی  شریان های  تنگ شدن  بر  تحریم ها  تاثیر 
انکارناپذیر است. با این حال برخی جریان های سیاسی با نادیده گرفتن تبعات 
تحریم ها و البته با اهداف جناحی، انتخاباتی یا هر علت دیگر، صرفا دستگاه 
اجرایی و سیاست های اقتصادی دولت را مسبب مشکلات کنونی کشور معرفی 

می کنند.
اظهارات »محمدباقر قالیباف« در نطق پیش از دستور جلسه علنی روز یکشنبه 
مجلس، مورد توجه بسیاری از رسانه ها و ناظران قرار گرفته و بسیاری می گویند 
مجادله مجلسی ها با دولت وارد فاز جدیدی شده است؛ مساله ای که از ماه ها پیش 

جریان دارد و باوجود توصیه رهبری، هنوز پایان نیافته است.
قالیباف دیروز یکشنبه ۲۵ آبان پس از طی دوره نقاهت بیماری کرونا به مجلس 
بازگشت و در نخستین نطق خود، انتخابات آمریکا و مسائل اقتصادی کشور 
را محور سخنرانی خود قرار داد؛ سخنانی که به گفته ناظران آن را باید پاسخ به 
اظهارات اخیر روحانی و تلاش تیم اقتصادی او برای کنترل مشکلات اقتصادی 

دانست.
اظهارات روزیکشنبه قالیباف را می توان در ادامه اظهارات اخیر گروه های مختلف 
اصولگرایی دانست که از هفته پیش تاکنون و در غیاب ناگزیر او در مجلس، بارها 
و بارها از تریبون های مختلف تکرار شد؛ اظهاراتی که محور اصلی آنها تقبیح 
خوشبینی، امیدواری و هرگونه رویکرد تعامل جویانه به دولت بعدی آمریکا، نادیده 
گرفتن متغیر تحریم ها در وضعیت کنونی اقتصادی کشور، اتهام زنی به دولت در 

خصوص آنچه »کم کاری و ناکارآمدی« تیم اقتصادی خوانده می شود و ... بود.
قالیباف دیروز در مجلس گفت: عمیقا باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه 
می توان و نه باید به پیروزی یا شکست کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیمات 
ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه های اصلی اقتصاد ما را می سازد 
و قدرت ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم کسی که واگن خود را به 
لوکوموتیو دیگران ببندد، باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست، شادی 

کند یا عزا بگیرد.
رئیس مجلس تصریح کرد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص 
ریزی،  بودجه  نظام  بانکی،  و  پولی  سیاست های  گمرک،  از  اساسی  کالاهای 
اختصاص ارز ترجیحی، سوداگری ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت 
به گرانی ها و رها کردن بازار و بی توجهی به تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب 
همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم 
آدرس غلط ندهید. مهم ترین ریشه  مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن 
از ظرفیت های عظیم داخلی، دست روی دست گذاشتن و ناهماهنگی میان 
نهادهای سیاستگذار و مجری است؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم 
برقراری ارتباط مناسب تجاری با کشورهای همسایه و منطقه و کشورهای مهم دنیا 

مخصوصا کشورهای آسیا و اوراسیا شده است. 
این بخش از گفته های قالیباف از دید ناظران پاسخی مستقیم به اظهارات پنجم 
مهرماه رئیس جمهوری بود که در واکنش به موج هجمه های گسترده به دولت 
گفته بود: مردم برای کمبود و مشکلات در کشور اگر می خواهند لعن و نفرین 
کنند، آدرس این لعن و نفرین، کاخ سفید در واشنگتن است، عده ای به خاطر 

منافع غلط گروهی و باندی، به مردم آدرس غلط ندهند.
متهم ردیف اول وضعیت اقتصادی کشور

در حالی قالیباف و همفکران او این روزها دولت را به ناکارآمدی اقتصادی متهم 
می کنند و ریشه همه مشکلات را در عملکرد دولت می جویند که بر کسی پوشیده 
نیست بخش زیادی از تنگناهای اقتصادی ناشی از فشار تحریم ها است. تا پیش 
از سال ۹۷ که ترامپ به صورت یکجانبه از برجام خارج نشده بود، تاثیر گشایش 
اقتصادی ناشی از اجرایی سازی برجام در حرکت چرخ تولید و معیشت مردم 

محسوس بود.
دقیقا مشکلات از زمانی شدت گرفت که فشارهای تحریم به صورت روزافزون 
گسترش یافت و جریان هایی با نادیده گرفتن هشدار کارشناسان، تصویب لوایح 
مرتبط با پیوستن ایران به گروه ویژه اقدام مالی را هم مسکوت گذاشته و روزنه 
تعاملات مالی و بانکی کشور را بیش از پیش تنگ تر کردند؛ کسانی این روزها با 
نادیده گرفتن مسئولیت خود در این زمینه، انگشت اتهام خود را به سوی دستگاه 
اجرایی نشانه می گیرند، غافل از آن هستند که چهار انگشت دیگرشان به سمت 

خودشان خم شده است.
شدت فشارها طی سه سال گذشته به اندازه ای گسترده و بی سابقه بوده که 
کارشناسان از آن به عنوان »تروریسم اقتصادی« و »جنگ اقتصادی« تمام عیار 
یاد می کند؛ جنگی که مقابله با آن همدلی و همکاری همه دستگاه ها و ارکان نظام 
را می طلبد، ولی همین موضوع به مساله ای برای رقابت جناحی از سوی برخی 

جریان های سیاسی بدل شده است.
نادیده انگاری تحریم، خودتحریمی ، مدیریت ۴0 ساله و کرونا

تداوم انتقادات غیرسازنده به دولت، آن هم از سوی مجلس در حالی است که 
از زمان روی کار آمدن مجلس یازدهم تاکنون، دست کم در دو نوبت رهبر انقلاب 
صراحتا بهارستان نشینان را خطاب قرار داده اند و آنها را به همکاری با دولت برای 
عبور از مشکلات، پرهیز از بی اخلاقی و اتهام زنی به دولت و همکاری و انسجام 

توصیه کرده اند.
با این حال، هنوز گروه های سیاسی کشور، در مورد صورت مساله مشکلات 
کنونی، اجماعی واقع بینانه، بی طرفانه   و غیر سیاست زده ندارند. بخش مهمی از  
اصولگرایان تحریم را نادیده می گیرند، عهدشکنی ترامپ نه تنها در برجام، بلکه در 
بسیاری از معاهدات بین المللی را نادیده می گیرند، خودتحریمی ناشی از عدم 
تصویب FATF را نادیده می گیرند، تنگناهای ناشی از ساختارهای اقتصادی به 
جا مانده از مدیریتی چهل ساله در کشور را نادیده می گیرند، کرونا و تبعات منفی 
گسترده اقتصادی آن را نادیده می گیرند و تنها سیاست های اقتصادی دستگاه 
اجرایی را مسئول شرایط موجود معرفی  و دولت را به امید و انتظار برای مذاکرات 
احتمالی آتی متهم می کنند. این در حالی است که به نظر می رسد جریان منتقد 
دولت،  مذاکره را برای خودشان بد نمی دانند، چنانکه اخیرا »حمیدرضا ترقی« 
گفته بود: مذاکره در صورت ضرورت به وسیله کسانی که بتوانند منافع ملت 
را حفظ کنند و نفوذناپذیر باشند، می تواند اتفاق بیفتد. با این حال، طرح این 
انتقادات از سوی رئیس مجلس که خود در جریان مسائل و مشکلات اقتصادی 
کشور قرار دارد، از همدلی برای حل مشکلات کشور تهی است.  قالیباف و نهاد 
تحت امر او که  با شعار »معیشت« بر سر کار آمده هنوز نتوانسته گام موثری برای 
بهبود وضعیت معیشتی مردم بردارد و تنها به شعار و اعتصاب در این زمینه اکتفا 
کرده است. این گلایه ای است که در واکنش رئیس کل بانک مرکزی به اظهارات 
دیروز رئیس مجلس مشهود است. همتی در نامه ای خطاب به قالیباف نوشت: 
حضرتعالی به خوبی درجریان مسائل و مشکلات کشور هستید و چند بار هم 
شخصاً جناب عالی را در جریان مشکلات قرار داده و شرایط را در جلسات مختلف 
مجلس خدمت تان تشریح کرده ام. لذا، من واردکردن بانک مرکزی را به مباحث 
سیاسی و حاشیه ای توصیه نمی کنم و آن را به صلاح کشور نمی دانم و اعتقاد دارم 
تمام نیروی اینجانب و بانک مرکزی باید معطوف به مقابله با تحریم ها و کمک به 
اقتصاد کشور باشد. انتظار دارم جنابعالی که در جریان همه امور قرار دارید، برای 
کمک به رویکرد بانک مرکزی در مقابله با این فشارهای اقتصادی، با سیاست های 

ضدتورمی و تلاش  برای رونق تولید داخلی همراه و همگام شوید.
حال که دولت ترامپ که تمام عزم خود را برای به زانو درآوردن ایران به کار بسته 
بود  رو به افول است و دولت توانست با اقدامات خود آمریکا را از دستیابی به اهداف 
سیاست فشار حداکثری نا امید کند، به نظر می رسد قطبی سازی در فضای 
سیاسی  به ویژه میان مجلس و دولت، به نوعی خودتخریبی می ماند که توان دولت 

را برای ادامه راه می گیرد.

 سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه مرزهای شمال غربی ایران هیچ 
تغییری نکرده است، گفت: در این منطقه نه مرزی عوض شده و نه جمهوری 
اسلامی تغییری خارج از مطالب اعلام شده می پذیرد و کریدوری هم که گفته 

می شود جاده ترانزیتی است و آن را پیگیری هم کردیم.
»سعید خطیب زاده« پیش از ظهر دیروز دوشنبه در نشست هفتگی خود با 
خبرنگاران که به صورت مجازی برگزار شد، با اشاره به تحولات سیاست خارجی 
طی یک هفته گذشته اظهارکرد: هفته گذشته سفر وزیر امور خارجه به دعوت 
همتای پاکستانی در راس هیات سیاسی اقتصادی به پاکستان انجام شد. ایشان 
۲۰ آبان وارد اسلام آباد شدند و ملاقات هایی در سفر دو روزه به این کشور داشتند.
وی با اشاره به رایزنی های وزیر امور خارجه در اسلام  آبادگفت: در این سفر گفت 
و گوهایی درباره مسائل دفاعی و مرزی با مقامات ارتش این کشور انجام شد. 
همچنین درباره  فنس کشی، قاچاق مواد مخدر وگروه های تروریستی و افغانستان 

بحث و تبادل نظر شد.
 خطیب زاده اضافه کرد: وزیر امور خارجه در دیدار با همتای پاکستانی درباره 
گسترش روابط دوجانبه و مسائل منطقه ای، روند صلح افغانستان، جلوگیری 
تبادل نظر کرد.  به مقدسات و طرح های مخرب رژیم صهیونسیتی  از توهین 
توافقنامه های تجاری بین دو کشور از دیگر محورهای گفت و گوهای وزیر امور 

خارجه در اسلام آباد بود.
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: در هفته ای که گذشت موضوع کنفرانس 
بین المللی درباره آوارگان سوریه برگزار شدکه نماینده وزارت امور خارجه در این 

راستا ملاقاتی با بشار اسد رییس جمهور سوریه داشت.
رئیس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه درباره تحولات در 
مرز شمال غرب کشور اظهار کرد: جمهوری اسلامی ایران از هر گونه حل و فصل 
بحران استقبال کرده و در سه دهه گذشته تلاش کرد این موضوع مسالمت آمیز 

حل شود و امروز هم از روند صلح استقبال می کند.
 وی یادآورشد: فکر می کنیم مسیر کاملا شناخته شده و روشن است و طرح 
جمهوری اسلامی ایران هم با فضایی که جلو می رود همپوشانی های جدی دارد.

 خطیب زاده تصریح کرد: مرزهای جمهوری اسلامی در این منطقه هیچ تغییری 
نکرده و در آینده هم این اتفاق نمی افتد. طبیعی است برداشت و فهم ما از این 
مطلب منتشر شده یک جاده ترانزیتی ساده است که نحوه امنیت و کم و کیف 
آن باید مورد بحث و تبادل نظر قرار بگیرد و جمهوری اسلامی با دقت موضوع را 

پیگیری می کند.
 سخنگوی دستگاه دیپلماسی اضافه کرد: این یک موضوع کاملا دقیق است و 
نه مرزی عوض شده و نه جمهوری اسلامی تغییری خارج از مطالب اعلام شده 
می پذیرد. کریدوری که گفته می شود جاده ترانزیتی ساده است و در همین حد می 

فهمیم و آن را پیگیری هم کردیم.
 تکفیری ها نباید در قره باغ باشند

 وی همچنین در خصوص حضور نیروهای تکفیری در منطقه هم گفت: نیروهای 
تکفیری همین الان باید منطقه را ترک کرده باشند و آنچه به ما گفتند نیروهای 
تکفیری دیگر در منطقه نیستند و حل و فصل صلح آمیز برای کل منطقه مفید 
خواهد بود و جمهوری اسلامی بخش مهمی از تلاش های خود را معطوف به این 

موضوع خواهد کرد.
 خطیب زاده خاطرنشان کرد: جمهوری اسلامی در شاهراه بسیاری از مسیرهای 
ترانزیتی قرار دارد و از جایگاه ژئوپولوتیک خود آگاه است و سعی کرده دوستان خود 

را از این جایگاه ژئوپولتیک بهره مند سازد.
رییس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه در پاسخ به این 
سوال که آیا پاکستان حامل پیامی از طرف عربستان برای ایران بود یا نه، گفت: 
جمهوری اسلامی بارها موضع خود را اعلان کرده و نیازی به پیام آوردن یا بردن 
نیست. عربستان پاسخ معمول را نداد و به طور ویژه موضوعی با این محور در 

نشست پاکستان مطرح نشد.
وی با بیان اینکه درمورد حوزه امنیتی با دقت و هوشیاری تمام موارد را رصد می 
کنیم، گفت: درباره ایالات متحده در منطقه آنچه روشن است حضور این کشور 
جز جنگ و خونریزی چیزی برای منطقه نداشته است و این کشور درحالی از 
افغانستان خارج می شود که نه دستاوردی داشته و نه توانسته حتی به برخی 

اهداف اعلام شده خود برسد.
خطیب زاده تصریح کرد: سرنوشت محتوم خون و خونریزی این اخراج است که 
صورت خواهد گرفت. طبیعی است گروه هایی منافع خود را در جنگ طلبی می 

بینند، مزدور می فرستند پول می گیرند و سلاح می گیرند و منافع آنان در این است. 
اخراج آمریکا از منطقه به وقوع خواهد پیوست.

خطیب زاده در پاسخ به این سوال که آیا ایران هم نباید نیروهای حافظ صلح در 
منطقه داشته باشد، گفت:  جمهوری اسلامی نقش استراتژیک و راهبردی خود را 

در همه معادلات منطقه داشته و خواهد داشت.
 وی با بیان اینکه آتش بس نباید پاسخ نهایی این بحران باشد، خاطرنشان کرد: 
تنها راه حل دائمی این بحران توجه به حق انصاف، حق حاکمیت کشورها است 
و اگر مواردی از این جنس باشد از آن استقبال می کنیم. بنابراین چیزی خارج از 

روال طبیعی نمی تواند شکل بگیرد.
جای پای هیچ کنش گر مخربی در منطقه ما نمی تواند باز شود 

سخنگوی دستگاه دیپلماسی تاکید کرد: همانطور که هیچ کنش گر مخربی 
در منطقه ما نمی تواند جای پایش باز شود و آن کسی که باید این پیام را بگیرد 

می گیرد، ما در این مسیر هستیم.
خطیب زاده رد پاسخ به سوال دیگری درباره موضع گیری اخیر پادشاه عربستان 
درباره برنامه هسته ای ایران گفت: این جملات توسط حکام سعودی غیرطبیعی 
نیست اما پیام ایران کاملا روشن بوده است. رژیم آل سعود باید بداند نمی توان 
با کشتن مردم یمن به صلح رسید و با ترویج وهابیت به منطقه حکومت کرد و تا 
مادامی که این جریان و از این مسیر غلط برنگردند چشم اندازی برای بهبود 

وضعیت منزوی عربستان حتی در همین منطقه خلیج فارس وجود ندارد.
رییس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه یادآورشد: دردناک 
است که جهان عرب در شرایطی قرار گرفته که کسانی که قرار بود کمک کار 

ملتهای عربی باشند، خائنان آن شدند.
وی با بیان اینکه: دست دوستی جمهوری اسلامی بر اساس باوری که داریم، 
همچنان برای همه کشورهای اسلامی دراز است، گفت: ما همه نقشه و توطئه های 
آل سعود را می دانیم. ما انتخاب نکردیم همسایه آل سعود باشیم اما هستیم و در 
این شرایط همه دست به دست هم دهیم و حکام آل سعود باید از این اتهام زنی 

فاصله بگیرند.
خطیب زاده در پاسخ به سوال دیگری درباره اتباع ایرانی که دچار مشکل شده و 
در مصر حضور داشتند، گفت: متاسفیم برخی هموطنان در دام قاچاقچیان انسان 

می افتند و برای ما بسیار دردناک است که شاهد این نوع سوداگری ها هستیم.
 وی افزود: همه نمایندگی ها و سفارتخانه های خارج از کشور موظفند به همه 
ایرانی ها دسترسی  کنسولی بدهند در این مورد هم دفتر حافظ منافع ما در قاهره 
دسترسی های لازم را داشت و این افراد به دفترحافظ منافع آمدند و در تهران هم 

تلاش شد با خانواده هایشان تماس گرفته شود.
بازگشت  بر  امور خارجه گفت: اصل   رییس مرکز دیپلماسی عمومی وزارت 
داوطلبانه افراد است و به آنان کمک می کنیم و دولت مصر هم تا امروز کمک های 

خوبی داشته است و گزارش را ارائه خواهیم کرد.
هر جا منافع ما ایجاب کند، عضو دائم شویم، می شویم 

خطیب زاده همچنین در پاسخ به سوالی درباره نشست هفته گذشته شانگهای 
و حضور ایران در آن گفت: مسیر همکاری جمهوری اسلامی با  شانگهای روشن 
است. برخی تلاش می کنند موانع را حل نشده باقی بگذارند اما ما در چارچوب 
منافع ملی کارمان را انجام می دهیم و هر جا منافع ما ایجاب کند، عضو دائم شویم، 

می شویم.
 این دیپلمات عالیرتبه در پاسخ به سوالی درباره ادعای نیویورک تایمز درباره کشته 
شدن نفر دوم القاعده در ایران گفت:  القاعده دست پرورده کدام کشور است. 
کسانی که اندکی آشنایی با ایدئولوژی تکفیری دارند می دانند این ایده بیشترین 
خصومت را با شیعیان داشته و دارند ما یک جبهه در مقابل این ایدئولوژی تکفیری 
بودیم. بنابراین این سناریوها و اتهامات چیزی نیست که به جمهوری اسلامی 
بچسبد و همه می دانند چه کسانی به آنان پول دادند و ایالات متحده پرورش 

دهنده نیروهای داعش است.
وی یادآورشد: نیویورک تایمز که مطالب ساختگی را به دیگر رسانه ها می دهد 
بگوید کجا او را کشتند.  افغانستان اعلام کرد یک ماه قبل المصری کشته شده 
است و بهتر است کسانی که سناریوهای هالیوودی می نویسند اول بگویند کجا 

بوده و بعد بگویند در خیابان های تهران کشته شده است.
خطیب زاده در پاسخ به سوال دیگری درباره مرزهای کشور تاکید کرد: مرزهای 
ما نه دست خواهد خورد نه اجازه این کار را می دهیم. درباره کریدور هم بنا دارند 
یک جاده ترانزیتی ساده باشد و اینکه کجا این جاده جانمایی خواهد شد چیزی 

نیست بدون حضور ایران در این باره حرف زد و نمایندگان ما به جدیت این موضوع 
را پیگیری خواهند کرد.

 وزارت خارجه هماهنگ کننده ومجری نهادهای حاکمیتی است 
وی ادامه داد: وزارت خارجه هماهنگ کننده نهادهای حاکمیتی و نهایتا مجری 
نهادهای حاکمیتی است و وظیفه وزارت امور خارجه اجرای این تصمیمات است. 
اینها موضوعی نیست که خارج از حاکمیت درباره  آن تصمیم گرفته شود. برای 
این گفتم تا دغدغه شما و بقیه به طور کامل برطرف شود و در فضای مجازی 

داستان های خیالی در این باره نوشته نشود.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به سوالی درباره احداث سد در افغانستان 
و پیامدهای آن یادآورشد: همین امروز معاون وزیر خارجه افغانستان در ایران حضور 
دارد و موضوعات به طور جدی بحث و تبادل نظر می شود. موضوع آب موضوع 
ساده ای نیست ساده ای نیست و در چارچوب قراردادها موضوع را پیگیری می 
کنیم. اینکه وزارت امور خارجه کاری نکرده باید بگویم سفارتخانه های ما شبانه روز 

مشغول کار هستند.
 این دیپلمات عالیربته همچنین در پاسخ به سوالی درباره بازگشت احتمالی 
آمریکا به برجام گفت: هنوز دولت مستقری در ایالات متحده روی کار نیامده و 
براساس حدس و گمان نمی توانیم اعلام نظر کنیم. ما یک دولت مستقر هستیم و 

بعد از روی کار آمدن دولت مستقر می توانیم اعلام نظر کنیم.
 سیاست فشار و تحریم حداکثری شکست خورده است

خطیب زاده افزود: سیاست فشار و تحریم حداکثری و به تعبیر وزیر بی شرم 
اتفاق  این  به لطف خدا  ایران که خوشبختانه  آمریکا گرسنه نگه داشتن ملت 
نیفتاده، یک سیاست شکست خورده است. اگر طرف های برجامی  اتحادیه اروپا 
به تعهداتشان برگردند و ایالات متحده به مسیر درست برگردد، ایران متناسب با آن 

جواب درست خواهد داد.
 وی تصریح کرد: موضع ما اجرای بی کم و کاست برجام، نه یک کلمه اضافه و نه 

یک کلمه کمتراست و این کشورها باید به تعهدات خود پایبند باشند.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی همچنین درباره سفیر وزیر دفاع عراق به ایران 
گفت: وزیر دفاع عراق به دعوت امیر به ایران سفر کرده اند و تمرکز بر همکاری های 

مرتبط با امور دفاعی، امنیت مرزها و تروریسم خواهد بود.
خطیب زاده ابراز امیدواری کرد با همت طرف عراقی مسیر همکاری ها به سرعت 

اجرایی شود.
 رییس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه گفت: به امنیت 
و آرامش و شکوفایی عراق و کمک به مردم عراق برای زیست بهتر متعهد هستیم 
و درعین حال توقع داریم طرف مقابل بدون فوت وقت به تعهدات خود عمل کند.

سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به این سوال که آیا تا به امروز از طرف 
لبنانی درباره قتل پدر و دختری که مرداد ماه در تهران به قتل رسیده اند، پیگیری 
صورت گرفته است، گفت: این همان اتفاقی است که امروز نیویورک تایمز می گوید 
کس دیگری بوده است. همین نشان می دهد تا چه حد اخبار منتشره ساختگی 
و بدون معنا است. جزئیات این موضوع را باید از نهادهای امنیتی پرسید اگر چیز 

بیشتری باشد حتما خواهم گفت.
خطیب زاده درباره مناقشه قره باغ و پیوندهای عربستان و اسراییل در مساله قره 
باغ گفت: ما هیچ طرف خارج منطقه ای به ویژه رژیم اشغالگر قدس را در منطقه 
تحمل نمی کنیم و این موضوع جدیدی نیست. درمورد تکفیری ها هم عرض کردم 
گزارش های متعددی وجود دارد و همان منابع هم تکذیب می کنند. دوباره تاکید 
و تکرار می کنم امیدوارم همین الان که حرف می زنم گزارش های موثقی که به ما 

برسد این باشد تکفیری ها منطقه را ترک کرده باشند.
وی با تسلیت شهادت مرزبانان در آذربایجان غربی به خانواده های حافظان 
مرزهای کشور گفت: متاسفانه اینها بزدلانه می آیند و حرکات ایذایی می کنند اما 
پاسخ ما قاطع و قطعی بوده و این پاسخ ادامه می یابد. به دولت عراق هم اعلام 
می کنیم با دقت به وظیفه حاکمیتی خود عمل کند و منبای این حرکات ایذایی 

نباشد.
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره اظهارات یک مقام آمریکایی که گفته تا پایان 
دولت فعلی هر هفته یک تحریم علیه ایران اعمال می کنند، گفت: این هر هفته 
بودنش یعنی هیچ اثر عملی ندارد جز فشار بر بازار و فشار روانی و این مسئولیت 
رسانه ها است که بدانند یک مجموعه شکست خورده که در روزهای آخر خود 

هست، چه کار می کند.
 خطیب زاده یادآورشد:  هدف آنها ظاهرا این است فضای تحریم و تهدید را در 
ذهن رسانه ها زنده کنند و هرچه حواشی رسانه ای درست می کنند با هدف ایجاد 

هیجان در بازار است تا به برخی از اهداف خود برسند.
وی با بیان اینکه رسانه ها باید ماهیت و هدف تحریم ها که ایجاد شوک به بازار 
است را بشناسند، گفت: ما در یک جنگ تمام عیار رسانه ای قرار داریم و تمامی 

سرداران رسانه ای باید دست دشمن را بخوانند و اجازه ندهند این اتفاق بیفتد.
خطیب زاده با تاکید بر اینکه همه تحریم ها را غیرقانونی می دانیم که باید در اسرع 
وقت برداشته شود، اظهارداشت: اینکه نیت ایران ستیزانه چیست مهم نیست 
چون خودشان هم می دانند این سیاست شکست خورده است و همین دو ماه 

آینده وقت خوبی است تا این بازی سراسر باخت را اصلاح کنند.
باید تعهدات برجامی بدون کم و کاست اجرایی شود 

این دیپلمات عالیرتبه با قدردانی از رسانه ها بابت اصل پرسشگری و پیگیری آنها، 
ادامه داد: اینکه شاخک های ملی را هشیار نگه داریم کار بسیار پسندیده ای است 

و از رسانه ها تشکر می کنم و امیدوارم با هم افزایی منافع کشور حفظ شود.
خطیب زاده با رد تماس های رد و بدل شده از سوی کشورهای اروپایی و آمریکا 
درباره برجام، گفت: برجام را ۱+۵ کشور امضا کردند. در این باره نه پیامی از کسی 
گرفتیم نه پیامی از کسی می پذیریم چون تعهدات باید درچارچوب برجام بدون کم 

و کاست اجرایی شود.
 سخنگوی دستگاه دیپلماسی تصریح کرد: طرف اروپایی نه تنها به تعهدات خود 
برگردد بلکه بپذیرد خسارت عظیمی از این مسیر به اقتصاد ایران وارد شده،   و باید 
مسیر هموارتری ایجاد شود. اگر ایالات متحده مایل است به برجام برگردد باید به 

اجرای بدون کم و کاست برگردد و این، تنها مسیر حفظ برجام است.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

هیچ تغییری در مرزهای ایران رخ نداده است

هاشمی  مرحوم  رسانه ای  مشاور  رجایی  غلامعلی   
رفسنجانی می گوید هر دولتی که بعد از این بر سرکار 
بیاید برای جلوگیری از ایجاد یک کلاف سردرگم در بحث 
مذاکره باید با اذن رهبری اقدام کند. رجایی همچنین 
آتش بس ۶۷ و برجام را دو نمونه موفق حضور ایران پای 

میز مذاکره عنوان کرد.
»حمیدرضا ترقی« عضو شورای مرکزی حزب موتلفه 
اسلامی اخیرا گفته است که مذاکره دولت اصولگرایان 
با آمریکا اشکال ندارد. از سوی دیگر دکتر روحانی رئیس 
جمهوری بیان داشته هرکجا ببینیم شرایط برای لغو تحریم 
آماده است، از فرصت استفاده می کنیم و کسی حق 
فرصت سوزی ندارد . »حسن روحانی« این چنین ادامه 
داده که اشکال ندارد از امروز تبلیغات ریاست جمهوری را 

شروع کنیم اما منافع ملی را فدای  انتخابات نکنیم.
هاشمی  مرحوم  رسانه ای  مشاور  رجایی«  »غلامعلی 
رفسنجانی در این باره به ایرنا گفت: در کمتر مقطعی 
مثل مقطع کنونی، انتخابات یک کشور ضدامپریالیستی 
و انقلابی مثل ایران با انتخابات یک کشور دیگر آن هم 
ابرقدرت آمریکا گره خورده است. باید این گره را عاقلانه 
،هوشمندانه و مدبرانه باز کرد. هر دولتی که روی کار بیاید 
چه دولت اصلاح طلب باشد -که البته با توجه به رویکرد 

شورای نگهبان در انتخابات مجلس یازدهم بعید است- 
چه اصولگرا و چه اعتدالی ناچار از مذاکره است.

او افزود: مذاکره هم فی نفسه امر بدی نیست. من دو 
مثال می زنم؛ یکی مذاکره با عراق در قضیه قطعنامه ۵۹۸ 
و پذیرش این قطعنامه در سال۶۷ است. در این سال ما 
نمی توانستیم به این قضیه بی اعتنا باشیم که جنگ گره 
خورده بود عراق دست برتر را پیدا کرده بود و ما باید به این 
مذاکره پاسخ می دادیم  و می رفتیم و رو در رو با عراق با 
به  رسید  که  می کردیم  صحبت  ملل  سازمان  وساطت 

مرحله  آتش بس و نه صلح.
رجایی با اشاره به برجام گفت: برنامه موفق دیگری که 
داشتیم بحث برجام بود که نزدیک به دو و نیم سال طول 
کشید و وزیر امور خارجه ما با وزرای خارجه ۵ کشور دیگر 
از جمله آمریکا ساعت های طولانی نشستند و صحبت 
 ، جنگ  بدون  و  دادند  تشکیل  مکرر  جلسات  و  کردند 
خونریزی و اعمال ماده ها و بندهای خشن و سخت و بی 
رحمانه ماده ۷ قطعنامه سازمان ملل و دیگر موارد، ایران 
مذاکره کرد و حرف های خودش را زد و دستاوردهایی را 
به دست آورد که بعدها دیدیم بنادر ما از تحریم ها دور شد، 
بانک های ما از تحریم ها دور شد و رفت و آمد شرکت های 
خارجی و اروپایی به ایران آغاز شد. متاسفانه سدی جلوی 

پای شرکت های آمریکایی گذاشته شد و این به نظر من از 
اشتباهاتی بود که انجام شد. در نهایت ترامپ پیدا شد و 

صحنه بازی را به هم زد.
این فعال سیاسی ادامه داد: حتی در برجام پول های 
ما که بلوکه شده بود برگشت و ترامپ هم بعدا همین را 
دستاویز حمله به رقبای دموکرات قرار داد. به نظر من 
در مذاکره طرف نباید احساس کند که صرفا چیزی را از 
دست داده است. آقای هاشمی رفسنجانی نظرش این 
بود  و ما شاهد بودیم که گفتند بارها سلطان عمان می 
آید و می رود و پیام های آمریکا را می آورد، خب خود ما 
می نشینیم و با آمریکا صحبت می کنیم . لزوم صحبت 
کردن امتیاز دادن و تن به خفت دادن نیست. این که 
آمریکایی ها بدعهدی می کنند گزاره درستی است اما در 
عرصه سیاست این طور هم نیست که به هیچ چیز وفادار 

نباشند.
رجایی گفت: در قضیه قطعنامه ۵۹۸ که دیگر فقط 
بیخودی  چیز  برجام  می گویند  بعضی ها  نبود.  آمریکا 
است و برخی هم نظر کاملا مخالف دارند. من نمی گویم 
که دستاوردهای برجام دستاوردهای ایده آلی بود ولی به 
هر حال برجام ما را از آن وضع شکننده ای که داشتیم 
رها کرد و توانست بحران بین المللی را که داشتیم برطرف 

کند. به نظر من دولت آینده این قضیه را حتما در نظر 
داشته باشد. این کارشناس سیاسی با اشاره به انتخابات 
آمریکا اظهار داشت: ترامپ اگر انتخاب می شد و سرکار 
دولت  استراتژی  می شد.  بد  بسیار  ما  وضعیت  می آمد 
را  نارضایتی های عمومی در داخل  بود که  این  ترامپ 
با افزایش قیمت دلار و کاهش ارزش پول ملی به جایی 
برساند که ما دوباره شاهد ناآرامی های خیابانی باشیم اما 
این بار در شهرهای بیشتر و با تعداد روزهای بیشتر که 
برای ما هزینه های امنیتی، سیاسی و فرهنگی بالایی به 
بار آورد. با کاهش ارزش پول ملی اقتدار اجتماعی دولت 
و حکومت هم خدشه دار می شد. وی درباره مساله مذاکره 
در شرایط کنونی بیان داشت: به نظر من راه حل اصلی 
در پاستور نیست و در دست رهبری است. مذاکره دادن 
عیبی ندارد و ما در مذاکره برجام ضرر نکردیم. در عین 
حال این هم گزاره درستی نیست که ما هر چه بخواهیم در 
مذاکره به دست بیاوریم و این از عقل سلیم دور است. اگر 
الان رفراندوم شود مردم به مذاکره نظر مثبت می دهند و 
به نظر من علی القاعده باید به رای جمهور مردم هم اعتنا 
کنیم. دولت بعدی هر دولتی که باشد باید با اذن رهبری 
این قضیه را پیش ببرد و چاره ای هم جز این ندارد و الا این 

کلاف سردرگم تر خواهد شد.

 غلامعلی رجایی :
آتش بس 6۷ و برجام دو موفقیت بزرگ ایران در مذاکره بود
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از فریبندگی آرزوها بپرهیزید؛ زیرا، بسا آن که در 
آرزوی روزی ] بهتر [بوده ولی آن را در نیافته و بسا آن که 
خانه ای ساخته امّا در آن ننشسته و بسا آن که مالی گرد 

آورده و آن را نخورده است.

سه شنبه -بیست وهفتم آبان 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5156

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: با وجود مشکلات اقتصادی و تنگناهای 
مالی به جز سه پروژه که از نظر حقوقی بلاتکلیف است پروژه بر زمین مانده نداریم.
عبدالله جلالی  یکشنبه شب در مراسم رونمایی از ۴۰ پلاک معابر و خیابان های 
قم که در مجتمع امام خمینی برگزار شد، اظهار کرد بسیار خرسندیم درروزهای 
مصادف با ورود حضرت معصومه )س( به قم اتفاقات مبارکی در راستای حفظ و 
حراست از یاد و نام شهدا رخ داد که از آن جمله می توانیم به ایجاد بوستانی به 
مساحت۱۰۰ هکتار اشاره کرد که به یاد هر شهید درختی در این بوستان کاشته 
می شود. وی اضافه کرد: همچنین رونمایی از سردیس ۱۲ شهید شاخص قم و 
رونمایی از ۴۰ تابلو با نام شهدا از دیگر اقدامات ارزشمندی است که در این ایام 
انجام شد. رئیس شورای اسلامی شهر قم افزود: ما بر این باور هستیم که برای 
شهدای گرانقدر باید بیشتر کار کرد و هنوز حق مطلب توسط مسوولان ادا نشده 
است. رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به مجموعه وظایفی که قانونگذار 
برای شورا مشخص کرده است، گفت: نامگذاری میادین و معابر از جمله وظایف 

شورای اسلامی شهر است که شورای پنجم از آغازین روزهای فعالیت خود توجه به 
شهدا را به عنوان سرلوحه قرار داده است.

جلالی با ابراز خرسندی از انتخاب نام شهدا برای معابر و خیابان های قم، گفت: 
با تلاش شهرداری تابلوهای مزین به نام شهدا در معابر مختلف شهر قم نصب شده 
است و بنا بر آمارهای اعلامی درصد بالایی از معابر قم به نام شهدای سرافراز مزین 
است.   وی اضافه کرد: خدمت به مردم قم و خانواده شهدا از وظایف مسوولین 

است و در این راستا لازم است که  به ولی نعمتان خود بیشتر خدمت کنیم.
رئیس شورای اسلامی شهر قم اضافه کرد: امروز با وجود مشکلات اقتصادی و 
تنگناهای مالی به جز سه پروژه که از نظر حقوقی بلاتکلیف است پروژه بر زمین 
مانده نداریم اما با وجود پروژه های عمرانی که در حال انجام است این شهر هنوز 

عقب ماندگی هایی دارد که باید از شهدا در این زمینه مدد بگیریم.
 وی اضافه کرد: ما به دنبال این هستیم که از شهر قم به عنوان ام القرای جهان 

اسلام این پیام منتقل شود که قم شهری زیبا و با مردمی ولایتمدار است.  

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

پروژه بر زمین مانده در قم نداریم

طرح:  فیروزه مظفری 

درسته گرونه ولی تخفیف داره!
چرا اینترپل خاوری را به ایران تحویل نمی دهد؟ 

 رئیس پلیس بین الملل  با اشاره به ارسال نامه ای خطاب به دبیرکل سازمان اینترپل در اعلام اعتراض به عدم 
همکاری پلیس کانادا در پیگیری پرونده های اخلالگران نظام اقتصادی کشور، اظهار کرد: از آنجایی که سازمان 
اینترپل مسئول رسیدگی و حل و فصل اختلافات پلیس کشورها است، در نامه ای خطاب به دبیرکل سازمان 
اینترپل مراتب اعتراض خود را از عدم همکاری پلیس کانادا در پیگیری پرونده های اخلالگران کلان نظام اقتصادی 
کشور ابلاغ  و اعلام کردیم.سردار هادی شیرازد  افزود: علیرغم صدور اعلان قرمز برای "محمدرضا خاوری"؛ یکی 
از اخلالگران کلان نظام اقتصادی کشور که به کانادا متواری شده است، پلیس کشور مذکور همکاری لازم را 
برای استرداد این مفسد اقتصادی به جمهوری اسلامی ایران ندارد.وی با بیان اینکه بر مبنای ادله های موجود 
از سکونت "خاوری" در کشور کانادا مطلع هستیم، تصریح کرد: علیرغم مکاتبات مستمر با پلیس کانادا مبنی بر 
اشراف پلیس ایران بر مخفیگاه متواری و تلاش برای دستگیری و استرداد وی، هیچگونه همکاری توسط پلیس 
این کشور صورت نپذیرفته بنابراین در ارسال نامه رسمی به دبیرکل سازمان اینترپل و پیوست مستندات مکاتبات 
با پلیس کانادا، خواستار رسیدگی به این موضوع هستیم و مراتب اعتراض خود را از عدم همکاری پلیس کانادا در 

پیگیری پرونده های اخلالگران کلان نظام اقتصادی کشور ابلاغ کردیم.

سیاه ترین روز کرونا در ایران
شمار قربانیان ویروس کرونا در ۲۴ ساعت گذشته در سطح کشور به رقم بی سابقه ۴۸۶ نفر رسید تا با ثبت 
رکوردی تازه، سیاه ترین روز کرونا در ایران رقم بخورد اما شواهد نشان می دهد در صورت عدم مقابله همگانی 
با این بیماری مرگبار و تداوم وضعیت کنونی، روزهایی سیاهتر نیز در راه است. »سیماسادات لاری« سخنگوی 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی ساعت ۱۴ امروز دوشنبه به خبرنگاران گفت: با فوت۴۸۶ بیمار دیگر 
از مبتلایان قطعی به کرونا در ۲۴ ساعت گذشته، شمار جانباختگان قطعی بیماری کووید۱۹ در کشور به ۴۱ 
هزار و ۹۷۹ نفر رسید و ۲۷ استان همچنان در وضعیت قرمز کرونا هستند. سخنگوی وزارت بهداشت افزود: 
مشاهده این صحنه های پر تجمع در زمانی که آمار فوتی های کرونا به بیش از ۴۵۰ نفر در روز رسیده بسیار نگران 
کننده است و با این روند زمستانی به مراتب سخت تر از پاییز در پیش داریم، امیدواریم با افزایش پرهیز مردم از 
رفتارهای پر خطر و بهبود مدیریت های فرابخشی و همکاری دستگاههای مختلف شاهد توقف زنجیره شیوع 

بیماری کووید۱۹ در کشور باشیم.

توئیتر صفحه زنگنه را تعلیق کرد
توئیتر حساب کاربری بیژن زنگنه وزیر نفت جمهوری اسلامی ایران را به دنبال اعمال تحریم های آمریکا علیه 
وی، تعلیق کرد. توئیتر به تازگی در اقدامی ناقض آزادی بیان صفحه رسمی توئیتر وزیر نفت ایران را به دنبال تحریم 
های اعمال شده آمریکا در اوایل آبان ماه مسدود کرد.زنگنه در واکنش به تحریم های آمریکا علیه خود گفت که 
تحریم من و همکارانم واکنش منفعلانه به شکست سیاست واشنگتن برای به صفر رساندن صادرات نفت است. 
وی افزود که دوران یکجانبه گرایی در جهان به پایان رسیده و صنعت نفت ایران از پا نخواهد نشست.تحریم زنگنه 
اعتراف دولت آمریکا به این مساله است که گزینه چندان دیگری برای اعمال تحریم جدید علیه ایران ندارد و بیش 

از آنکه تحریم عملی به شمار آید شبیه جنگ روانی است.

کنایه مجری استقلالی تلویزیون به معاون وزیر! 
علی نژاد معاون وزیر ورزش به کرونا مبتلا شده و فعلا نمی تواند در محل کارش حاضر باشد. بیماری او با کنایه 
امیراحمدی مجری برنامه صبح بخیر شبکه یک همراه شد. این مجری استقلالی که قبلا مورد انتقاد طرفداران 
پرسپولیس قرار گرفته بود، صبح امروز با کنایه به علی نژاد گفت: »مثل یک رئیس جمهوری که ۱۱ روز نیامد و 
هیچ اتفاقی نیفتاد، او هم استراحت کند، چون هیچ کاری زمین نمی ماند. شاید هم بیماری او از نوع »کرونای 

مدیران« باشد!«

غرضی: پنج هزار آقازاده در آمریکا زندگی می کنند 
محمد غرضی، فعال سیاسی و وزیر دوران جنگ گفت: ۵ هزار اولاد مدیران اصلاح طلب و اصولگرا که در امریکا 
هستند چگونه امتیازات را بین خودشان تقسیم کرده اند و اصلا مشخص نیست که او پسر یک اصولگرا است یا 
پسر یک اصلاح طلب. شما کشور را مقداری سیاسی می بینید و من بیشتر آن را اداری می دانم. آن ها در بالا 

دعوای زرگری راه می اندازند و در زیر منافع را تقسیم می کنند.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم مطرح کرد:

تغییر فضای پردیسان با احداث 
بوستان های چند هکتاری

اینکه  به  اشاره  با  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
بوستان های محلی در پردیسان ابر بوستان محسوب می شوند، گفت: با احداث 
این بوستان های چند هکتاری در محلات مختلف فضای پردیسان تغییر کرده و 

رضایت مردمی افزایش پیدا می کند.
و  کتاب  هفته  مناسبت  به  که  کتاب  بوستان  افتتاح  آئین  در  جوادیان  پیام 
کتاب خوانی در محله سه مسکن مهر پردیسان برگزار شد، اظهار داشت: امروز 
شاهد افتتاح این بوستان شهری هستیم که نقش اجتماعی مهمی در این منطقه 

از شهر خواهد داشت.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با اشاره به تعدد پروژه های 
فضای سبز قم تصریح کرد: آنقدر پروژه های فضای سبز متعدد هست که در 
برگزاری افتتاح ها با توجه به شرایط موجود مشکل داریم و اگر کرونا نبود هر هفته 

یک افتتاحیه داشتیم.
جوادیان با اشاره به بوستان کتاب نیز ادامه داد: مساحت اصلی این بوستان  
۲/۷ هکتار است که در قسمتی از آن فروشگاه بزرگی توسط سازمان میادین و 
در قسمتی مسجد محله سه احداث شده که به صورت یک بسته کامل برای در 

خدمت رسانی به شهروندان آماده شده است.
وی به سایر بوستان های پردیسان هم اشاره کرد و گفت: چندی پیش بوستان 
عترت در خیابان مسلم با بیش از ۴۰ هزار مترمربع افتتاح شد. بوستان محله یک 

در نزدیکی همین بوستان با مساحت ۵/۴ هکتاری نیز بوستانی بی نظیر است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم بوستان های محلی در 
پردیسان را ابر بوستان خواند و افزود: بوستان های محله ای که در کشور احداث 
می شوند نهایتاً ۱۰ هزار مترمربع است اما بوستان های پردیسان تا بیش از ۵ 

هکتار هم رسیده است که بی نظیر است.
جوادیان بابیان اینکه بوستان محله ۳، ۷ و ۸ نیز آماده افتتاح است، تأکید کرد: 
باغ بزرگ پرندگان پروژه مهم دیگری است که در کشور بی نظیر است که با این 
توپوگرافی و با مساحت ۱۱۰ هزار مترمربع و بیش از ۵ هزار پرنده جز معدود اماکن 

در دنیا هم محسوب می شوند.
در  تفریحی  اماکن  توسعه  بر  شهردار  تأکید  راستای  در  را  پروژه ها  این  وی 
بوستان ها برشمرد و تأکید کرد: تله سیژ بوستان علوی و افتتاح بوستان زین الدین 
که ازجمله بوستان های فاخر در شهر قم محسوب می شود نیز از دیگر پروژه های 

مهم و آماده بهره برداری است. 

مدیرکل ارتباطات و امور بین المل شهرداری قم :

بیش از ۲ هزار معبر در قم مزین به نام 
شهداست

 مدیرکل ارتباطات و امور بین المل شهرداری قم گفت: ۲ هزار و ۱۳۶ معبر در قم 
به نام شهدا نام گذاری شده است که ۹۰ درصد معابر را تشکیل می دهد.

مهدی کلانترزاده  یک شنبه شب در مراسم رونمایی از ۴۰ پلاک کوچه و 
خیابان با نام شهدا با اشاره به آمار مربوط به نام گذاری معابر، اظهار کرد: از کل 
معابر نامگذاری شده ۲ هزار و ۱۳۶ معبر به نام شهدا در قم نامگذاری شده است 

و حدود ۹۰ درصد معابر قم مزین به نام شهدای والا مقام است.
به تفکیک درصد  با اشاره  بین المل شهرداری قم  امور  و  ارتباطات  مدیرکل 
مناطقی که به نام شهدا مزین شده است، تصریح کرد: منطقه یک ۹۵.۶درصد، 
منطقه دو ۶۳.۱ درصد، منطقه سه ۸۹ درصد، منطقه چهار ۸۹.۶ درصد، منطقه 
پنج ۸۵ درصد، منطقه ۶، ۸۸.۷ درصد، منطقه هفت ۸۴.۳ و منطقه هشت ۸۶.۳ 

درصد به نام شهدا مزین شده است.
کلانترزاده اضافه کرد: ۲۷ کوچه و خیابان با عناوین دینی و مذهبی، ۲ هزار 
و ۱۳۶ کوچه و خیابان با نام شهدا، ۵۷ کوچه و خیابان با نام طبیعت، ۷ کوچه 
و خیابان با عناوین فرهنگی و تاریخی، ۹ کوچه با عناوین سیاسی و ۳ کوچه و 

خیابان با عناوین اقتصادی در قم نام گذاری شده است.
ابوالقاسم مقیمی، مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم هم 
در این مراسم اظهار داشت: یکی از افتخارات شهرداری ترویج فرهنگ شهادت 
است. ما سال ۹۹ را درگلزار شهدای بهشت معصومه )س( و گلزار شهدای علی بن 

جعفر)ع( آغاز کرده و با یادمان شهدا سال را به پایان می رسانیم.
وی با اشاره به نام گذاری روز قم و اجرای ویژه برنامه هایی از سوی شهرداری به 
این مناسبت بیان کرد: دو سال است که به میمنت سالروز ورود بانوی کرامت، روز 
قم نام گذاری شده است و شهرداری و شورای اسلامی شهر قم ویژه برنامه هایی را 
در دستور کار دارد که اغلب این برنامه ها در راستای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت 

است.
 

سرپرست شهرداری منطقه هشت قم خبرداد:

هزینه دو میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومانی 
احداث بوستان کتاب

سرپرست شهرداری منطقه هشت قم با اشاره به مساحت ۲/۷ هکتاری بوستان 
کتاب، گفت: این بوستان یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان بودجه استانی 
داشته و بیش از یک میلیارد تومان نیز از اعتبارات منطقه هشت به آن اختصاص 

داده شده است.
پردیسان  سه  محله  در  کتاب  بوستان  افتتاح  حاشیه  در  رمضانی  محمد 
و  کتاب  هفته  با  همزمان  کتاب  بوستان  افتتاح  به  اشاره  با  گفت وگویی،  در 
کتاب خوانی، اظهار داشت: این بوستان در مساحت ۲/۷ هکتاری در محله سه 
مسکن مهر پردیسان واقع شده است. سرپرست شهرداری منطقه هشت قم بابیان 
اینکه بوستان کتاب بوستان بسیار زیبا و دارای شاخصه های خوبی است، افزود: 
بوستان کتاب هم از خیابان بصیرت و هم از خیابان استقلال دسترسی داشته و 

پارکینگ اختصاصی دارد که ازجمله شاخصه های مسکن مهر است.
رمضانی با اشاره به محله محور بودن بوستان های پردیسان، تأکید کرد: یکی 
از قابلیت های مسکن مهر این است که با وجود اینکه واحدها کوچک است 
بوستان هایی که به همت شهرداری قم احداث شده، فضای خوبی را برای حضور 

مردم فراهم کرده که رضایتمندی مردم را به همراه داشته است.
وی بابیان اینکه رضایت مردم و قدردانی آن ها بهترین انگیزه برای ماست، 
تصریح کرد: یکی از شاخصه های این بوستان که افتتاح آن را ویژه تر کرد این بود 
که در پس از اعلام مرکز در یک محدوده زمانی کوتاه ۱۵ روزه به صورت فوری و 

باهمت همه بخش های فضای سبز تکمیل و برای افتتاح آماده شد.
 

سرپرست سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم :

خیابان معلم و تقاطع شهدا 
خط کشی شد

سرپرست سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم گفت: سازمان در راستای 
اجرای رسالت خود و برای امن تر نمودن معابر شهر مقدس قم خیابان معلم و 

تقاطع شهدا را خط کشی کرد.
علی نیک اظهار داشت: خیابان معلم یکی از معابر پرتردد و مهم در هسته 
مرکزی شهر مقدس قم است که خطوط قبلی آن به علت عملیات آسفالت از بین 
رفته بود که پس از طراحی و تهیه آلبوم مطابق با استانداردهای حمل و نقلی، 
اقدام به اجرای خط کشی جدید با کیفیت عالی رنگ شد. سرپرست سازمان 
حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم گفت: پس از اتمام عملیات خط کشی خیابان 
معلم، تقاطع شهدا نیز با اجرای کانال عابر پیاده و اجرای خط کشی کامل شد. 
نیک گفت: خیابان معلم با ۴۰۰ متر طول مسیر و ۸۰۰ متر خط کشی رنگ زرد و 
۴۰۰ متر خط سفید و ۱۵۰ متر خط منقطع انجام شده است. لازم به ذکر است 
تقاطع شهدا با اجرای ۳ کانال عابر پیاده به صورت دو جزئی حدود ۳۰۰ میلیون 
ریال هزینه در بر داشته که این رقم فقط شامل هزینه رنگ دو جزئی این تقاطع 

شده است.

شهردار قم از سرمایه گذاری ۲۰۰۰ میلیارد تومانی 
در بلوار پیامبر اعظم)ص( تا پایان سال ۹۹ خبرداد و 
گفت: ۶۰ درصد آن مربوط بخش خصوصی و تعاونی  

و ۴۰ درصد سهم شهرداری است.
حاشیه  در  نژاد  سقائیان  مرتضی  سید  دکتر 
بلوار  بدنه  در  بصیرت  پروژه  اجرایی  عملیات  آغاز 
به  اشاره  با  گویی  و  گفت  در  پیامبراعظم)ص( 
پروژه های سرمایه گذاری امسال در این بلوار، اظهار 
داشت: پروژه بصیرت نهمین پروژه ای است که در 
قالب سرمایه گذاری امسال در بلوار پیامبر اعظم)ص( 

کلید خورده است.
شهردار قم افزود: بعضی از پروژه ها در حد نقشه های 
فاز دو هستند و بعضی خاک برداری کرده اند و امیدوار 
هستیم که کار دو الی سه پروژه بزرگتری که یکی از 
آنها ۱۵۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری دارد، دریکی 
دو هفته آینده در شورای عالی سرمایه گذاری به اتمام 
برسد. سقائیان نژاد ادامه داد: مجموعاً تا پایان سال 
۹۹ نزدیک به ۲ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری 
داریم که ۶۰ درصد آن مخصوص بخش خصوصی 
و تعاونی های مختلف و ۴۰ درصد سهم شهرداری 
است. وی با اشاره به تخفیفات و همراهی شهرداری 
برای ورود بخش خصوصی، تأکید کرد: همه تلاش 
سرمایه گذار  حضور  برای  شرایط  که  است  این  ما 
فراهم شود اما درصد تخفیفات به نوع پروژه بستگی 
به منظور  پروژه ها  اینکه  بابیان  قم  شهردار  دارد. 

سرمایه گذاری دسته بندی شده اند، افزود: این جدول 
دسته بندی پروژه ها در شورای عالی سرمایه گذاری 
وجود دارد فقط برای اینکه بستر برای سرمایه گذاران 
بخش  حضور  برای  قرمزی  فرش  و  شود  فراهم 
خصوصی فراهم شود. سقائیان نژاد بابیان اینکه همه 
مشکلاتی که در کشور داریم به این خاطر است که 
۸۵ درصد منابع در اختیار دولت است، تأکید کرد: 
به  سرمایه  این  باید  و  باشد  برعکس  روند  این  باید 
سمت وسوی مردم برگردد، اگر اقتصاد مردم محور 
باشد بسیاری از مشکلات حل می شود و کارها ازنظر 

بهره وری هم بالاتر خواهد رفت. 
حجم سرمایه گذاری در پروژه بصیرت ۵00 

میلیارد تومان است
این  درحاشیه  نیز  ارتش   تعاون  بنیاد  مدیرعامل 
پروژه  در  گذاری  سرمایه  حجم  به  اشاره  با  مراسم 
 ۵۰۰ حدود  سرمایه گذاری  حجم  گفت:  بصیرت، 
میلیارد تومان است که با توجه به شرایط ممکن است 
کم یا زیاد شود. امیر خرم طوسی هدف اصلی این 
پروژه را تکمیل فعالیت های فرهنگی برای کارکنان 
ارتش برشمرد و اظهار داشت: در این پروژه در امیدوار 
هستیم هم به توسعه فرهنگی کمک بکنیم و هم 
پروژه از نظر اقتصادی توجیه منطقی را داشته باشد.

از  قدردانی  ابراز  با  ارتش  تعاون  بنیاد  مدیرعامل 
همکاری شهرداری با ارتش جمهوری اسلامی ایران، 
افزود: از روز اول در مشارکت با شهرداری قم با روی باز 

مواجه شدیم و امیدوار هستیم که با این پروژه بتوان 
حرکتی برای ارتقای نشاط اجتماعی خانواده ارتش 
سرمایه  حجم  به  اشاره  با  طوسی  خرم  داد.  انجام 
حجم  کرد:  تصریح  هم  بصیرت  پروژه  در  گذاری 
سرمایه گذاری حدود ۵۰۰ میلیارد تومان است که با 

توجه به شرایط ممکن است کم یا زیاد شود.
وی به تاکید شهرداری در ادامه سرمایه گذاری ها 
در قم اشاره کرد و ادامه داد: در سرمایه گذاری های 

مناسب شهر قم حتما مشارکت خواهیم کرد.
درهای  گفت:  ارتش  تعاون  بنیاد  مدیرعامل 
شهرداری قم همواره به روی ارتش باز بوده و با روی 
ایران  اسلامی  ارتش جمهوری  نیروهای  از  گشاده 

استقبال کردند.

شهردار قم  خبرداد
سرمایه گذاری2هزار میلیارد تومانی در بلوار پیامبر اعظم)ص(

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم خبر داد:

توقیف تانکرهای غیرمجاز حمل پسماند در سلفچگان
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: در روزهای اخیر دو تانکر حمل غیرمجاز پسماندهای 

صنعتی در بخش سلفچگان توسط کارشناسان و محیط بانان این اداره کل شناسایی و توقیف شدند.
سید رضا موسوی مشکینی در سخنانی اظهار داشت: متأسفانه با افزایش فشارهای اقتصادی بر 
واحدهای صنعتی، تخلف در حوزه های گوناگون زیست محیطی به ویژه مدیریت اصولی پسماندها شدت 

گرفته است.
بر اساس ماده ۷ قانون مدیریت پسماند، مدیریت پسماندهای صنعتی برعهده  اینکه  بیان  با  وی 
تولیدکننده پسماند است، خاطرنشان کرد: واحدهای آلاینده صنعتی که عمدتا از تکنولوژی های ضعیف 

و قدیمی برخوردار هستند، باید خودشان مدیریت پسماندهای حاصل را انجام دهند.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم از دستگیری تعدادی از متخلفان که مبادرت به تخلیه و 
جابجایی غیرقانونی پسماندهای صنعتی کرده بودند خبر داد و گفت: در روزهای اخیر دو تانکر حمل 
پسماند که در حال جابجایی پسماندهای سایت ۱۸ هکتاری سلفچگان بودند، توسط کارشناسان و محیط 

بانان این اداره کل شناسایی و توقیف شدند.
وی ضمن قدردانی از همکاری ها و مساعدت نیروهای انتظامی در دستگیری متخلفان زیست محیطی، 
تصریح کرد: این دو پرونده در واحد حقوقی اداره کل به دقت در دست بررسی و جمع آوری مدارک و 

مستندات بوده و قطعا به صورت جدی با متخلفان برخورد خواهد شد.
موسوی تخلیه پسماندهای صنعتی در حاشیه جاده ها و رودخانه های استان قم را از معضلات جدی 
زیست محیطی دانست و گفت: یک تانکر متخلف نیز پس از گزارش مأموران راهداری مبنی بر تخلیه 
سرباره های سرب در حاشیه جاده اراک به زودی توقیف و پرونده این تخلف نیز جهت رسیدگی به مراجع 
قضایی ارسال خواهد شد. وی در پایان با اشاره به تأیید سرمایه گذار و تصویب مکان احداث سایت پسماند 
ویژه و صنعتی استان قم در شورای برنامه ریزی و کارگروه مدیریت پسماند استان قم، گفت: امیدواریم با 
افزایش کنترل و نظارت بر اجرای قوانین زیست محیطی به ویژه در شهرک های صنعتی، شاهد کاهش 

تخلفات در حوزه پسماندها و آلودگی ها باشیم.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم اعلام کرد:

افزایش ۸ درصدی کشفیات سیگار قاچاق
 مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: در ۶ ماه نخست امسال، چهار هزار و ۶۰۰ کیلوگرم انواع 
مواددخانی در قم کشف شد که نسبت به مدت زمان مشابه سال گذشته هشت درصد افزایش داشته است.
مهدی ریاضی صبح دوشنبه با اشاره به اینکه مأموران پلیس امنیت اقتصادی استان قم در حین کنترل 
خودروهای عبوری مستقر در محورهای مواصلاتی قم - تهران به یک دستگاه خودروی تاکسی فولکس 
مظنون می شوند، گفت: پس از توقیف و در بازرسی از خودرو مذکور تعداد ۳۴ هزار و ۹۴۰ نخ سیگار 
قاچاق ناپولی و ۱۲۰ عدد ادکلن قاچاق ساخت کشور فرانسه به ارزش تقریبی ۲ میلیارد و ۶۷۵ میلیون و 

۳۴۶ هزار و ۸۵۷ ریال کشف و مراتب در گزارشی برای سیر مراحل رسیدگی به این اداره کل ارسال شد.
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم با اشاره به تشکیل پرونده در شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق 
کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم گفت: پس از احضار متهم و شنیدن اظهارات و اخذ آخرین دفاعیات متهم، 
به دلیل ناتوانی در ارائه مدارک، اتهام قاچاق وی محرز و مسلم شد. وی افزود: این شعبه متهم را علاوه بر 
ضبط کالای دخانی قاچاق به نفع دولت، با احتساب جزای نقدی بدل از ضبط خودرو حامل، جمعاً به 

پرداخت مبلغ ۳ میلیارد و ۸۵۰ میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم کرد.
ریاضی با تاکید بر اینکه آماری درباره میزان کشفیات سیگار قاچاق در قم در دسترس نیست گفت: در 
۶ ماه نخست امسال، چهار هزار و ۶۰۰ کیلوگرم انواع مواد دخانی در استان قم کشف شد که این مقدار 

کشفیات نسبت به مدت زمان مشابه سال گذشته هشت درصد افزایش داشته است..
 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

دستگیری یک قاچاقچی مواد مخدر 
فرمانده انتظامی استان از کشف ۱۰۰ کیلو و ۷۰۰گرم تریاک در قم خبر داد و گفت: در این رابطه یک 

قاچاقچی مواد مخدر دستگیر شد.
سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: در پیگیری اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم 
مشخص شد، یکی از قاچاقچیان مواد افیونی قصد دارد محموله مواد مخدر را با یک دستگاه پراید ۱۵۱ 
از یکی از استان های جنوبی با عبور از محور مواصلاتی استان قم به تهران منتقل کند، بنابراین موضوع 
در دستور کار مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قرار گرفت. وی گفت: در ادامه با هماهنگی مقام 
قضائی استان قم بلافاصله مأموران به محل مورد نظر اعزام و با کنترل تردد خودروهای عبوری خودرو 
مذکور را شناسایی و متوقف کردند. فرمانده انتظامی استان قم افزود: سپس خودرو برای بازرسی به مقر 
پلیس مبارزه با مواد مخدر استان منتقل و طی بازرسی از آن ۱۰۰ کیلو و ۷۰۰ گرم تریاک در قالب ۱۰ بسته 
کشف و متهم دستگیر شد. سردار میرفیضی تصریح کرد: در نهایت نامبرده به همراه پرونده تشکیل شده 

برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

بیمارستان  پیگیری وضعیت  استاندار قم ضمن 
های نیمه تمام قم، گفت: مدیریت استان از جبهه 

سلامت حمایت می کند.
طرح های  پیگیری  جلسه  در  سرمست  بهرام 
بیمارستانی استان طی سخنانی هدف از برگزاری این 
جلسه را حمایت از دانشگاه علوم پزشکی در راستای 
دانست.  مردم  رسالت خطیر حفظ سلامت  انجام 
و  پیگیری مدیریت استان  به  اشاره  با  استاندار قم 
استفاده از همه ی ظرفیت های ملی و استانی برای 
اتمام طرح های درمانی نیمه تمام افزود: خروجی 
بخشی از تلاش های مسئولان استان بهره برداری 

از بیمارستان ۲۳۰ تختخوابی امیرالمومنین)ع( بود 
بیماران کرونایی است. سرمست  پذیرای  امروز  که 
ادامه همکاری شهرداری در اعطای مجوزهای  در 
مورد  را  درمانی  طرح های  پیشبرد  راستای  در  لازم 
توجه قرار داد و تصریح کرد: در همین راستا مجوز 
در  امیرالمومنین)ع(  بیمارستان  پارکینگ  احداث 
این جلسه صادر شد. سرمست گفت: مساله تامین 
برق اضطراری و پد هلیکوپتر این بیمارستان نیز در 
دستور کار مسئولان استان قرار دارد. وی حمایت 
توجه  مورد  را  سلامت  جبهه ی  از  سلامت  خیرین 
امروز بیشترین توجه مسئولان و  قرار داد و گفت: 

به کادر خدوم درمان است.   مردم در کاهش فشار 
استاندار قم تامین کادر درمانی بیمارستان های در 
حال بهره برداری را نیز ضروری دانست و بیان کرد: 
بایستی پیگیری های لازم برای جذب پرسنل مورد 
نیاز دانشگاه علوم پزشکی انجام شود. وی در پایان با 
اشاره به آمادگی بخش خصوصی در احداث کارخانه 
تولید اکسیژن ابراز کرد: مدیریت استان از احداث 
بیماران  درمان  به  کمک  راستای  در  کارخانه  این 
کرونایی حمایت می کند. وضعیت کرونا در قم از 
روز بیستم شهریورماه و به دنبال افزایش قابل توجه 
بیماران و مبتلایان این بیماری فوق قرمز شده است. 

استاندار قم :

مدیریت قم از جبهه سلامت حمایت می کند

تخفیف های صوری فروشگاه ها به مردم و زد و بند با شرکت بسته 
بندی کننده و یا تولید کننده، برای ثبت قیمت بالاتر روی کالا و 

اعمال تخفیف های بیشتر.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت:در دو هفته اخیر میزان ورودی و 
خروجی بیماران کرونایی در بیمارستان های قم با هم برابر بوده است و این 
درحالی است که انتظار می رفت کاهش ابتلاء به کرونا را شاهد باشیم. دکتر 
محمدرضا قدیر، رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، در تشریح آخرین وضعیت 
شیوع بیماری کرونا در استان گفت: در دو هفته گذشته روزانه حدود ۶۰ تا 
۷۰ بیمار بستری و همین تعداد بیمار ترخیصی داریم، لذا هنوز به ثبات کامل 
نرسیده ایم. وی افزود: در حال حاضر نگران اوج گیری مجدد بیماری کرونا در 
اوایل آذر و شروع فصل سرما هستیم. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره 
به تاثیر رعایت شیوه نامه های بهداشتی در کنترل این بیماری، گفت: رعایت 
دستورالعمل ها و شیوه نامه های بهداشتی مانند، ممنوعیت برگزاری هرگونه 
مراسم، شرکت نکردن در تجمعات و تعطیلی اصناف بعد از ساعت ۱۸ باید با 
دقت زیادی محقق شود. دکتر قدیر با تاکید بر نقش مسافرت ها در گسترش 
بیماری کووید ۱۹، گفت: بر اساس محدودیت های سفر که از اول آذر اعمال 
خواهد شد افراد ساکن در مناطق قرمز نباید به جای دیگری سفر کنند که 
امیدواریم با رعایت این دستورالعمل ها به سمت شیب نزولی برود. وی با اشاره 
به وضعیت وخیم استان ها و برخی شهر های مجاور قم از نظر شیوع بیماری 

کرونا، افزود: به علت پشت سر گذاشتن یک موج بزرگ کرونا در استان قم، 
سیر نزولی را داشته باشیم، اما اینکه دو هفته است در یک وضعیت ثابت باقی 

مانده ایم نگران کننده است.
بستری ۵۴2تَن مشکوک به کرونا در بیمارستان های قم 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی  قم دربخش دیگری از سخنان خود قبا اشاره 
به آخرین وضعیت کرونا در این استان گفت: در ۲۴ ساعت گذشته ۱۳ تَن که 

نتیجه آزمایش کرونای آنها مثبت بود جان خود را از دست دادند. 
با  تَن  آبان ماه ۷۵  به بیست و ششم  افزود : در شبانه روز منتهی  قدیر 
تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا در اورژانس مراکز درمانی قم مورد 

پذیرش قرار گرفتند.
وی با اشاره به بستری شدن ۶۲ بیمار جدید کرونایی تحت نظر اورژانس 
نیز  از کل بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری بودند  تَن  افزود: ۴۰ 

ترخیص شدند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین بیان کرد: در حال حاضر ۵۴۲ تَن 
مشکوک به کرونا در بیمارستان های قم بستری می باشند که وضعیت ۱۳۱ 

تَن از آنها وخیم است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

ثبات آمارهای کرونایی نگران کننده است


